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Technische vragen en antwoorden op Begroting 2019-2022,  
11 oktober 2018 
 

Nr. 1 Partij Rosa Onderwerp Ruimtelijke en gebiedsontwikkeling 

Vraag  
P.54 Ruimtelijke en gebiedsontwikkeling: Creëren van randvoorwaarden voor aantrekkelijke woon-, 
werk- en leefmilieus waarin de kwaliteit van het gebied en de participatie van gebruikers centraal staan. 
> Om welke randvoorwaarden gaat dit? Kunnen de kosten gespecificeerd worden? Kunnen de baten 
gespecificeerd worden? 

Antwoord 
De randvoorwaarden voor aantrekkelijke woon-, werk en leefmilieus houden verband met het ruimtelijke 
instrumentarium. De beleidsnota’s geven inhoudelijk richting.  In bestemmingsplannen en verordeningen 
wordt het beleid naar regels vertaald. Het creëren van randvoorwaarden zit ook in de voorbereiding van 
gebiedsontwikkeling door bijvoorbeeld ongebruikte milieuruimte te beperken en het ruimtelijke 
kwaliteitsbeleid te laten aansluiten op toekomstige opgaven. Door de komst van de omgevingswet is de 
focus gericht op de fysieke leefomgeving, veel breder dan de huidige ruimtelijke ordening. Ter 
voorbereiding op de omgevingswet wordt gewerkt aan de integratie van beleid in de omgevingsvisie. In 
de Maak.gebieden wordt gewerkt aan een integrale gebiedsontwikkeling. 
De kosten houden verband met de instrumenten van de Omgevingswet, bestemmingsplannen, 
Maak.Zaanstad, supervisie en welstand.  
De baten zijn moeilijk in geld uit te drukken. Het gaat om de kaders voor de kwaliteit van de stad. 

 

Nr. 2 Partij Rosa Onderwerp Schoon en gezond leefklimaat 

Vraag  
P.55 Schoon en gezond leefklimaat: Kunnen hiervan de kosten gespecificeerd worden? Kunnen hiervan 
de baten gespecificeerd worden? 

Antwoord 
De kosten en baten voor de gehele stad zijn niet te kwantificeren. De kosten bestaan uit kosten voor 
bodem (diffuus lood, saneringen etc.), milieubeleid (geluid, luchtkwaliteit en geur) en bijdrage aan de 
Omgevingsdienst. 
De baten zitten vooral in een betere gezondheid en welzijn voor de inwoners van Zaanstad. 

 

Nr. 3 Partij Rosa Onderwerp Biodiversiteit en de zorg voor dieren 

Vraag  
P.71 Buitenruimte, vastgoed en bereikbaarheid: Het bevorderen van biodiversiteit en de zorg voor 
dieren: welk deel van de jaarlijks € 163.000 gaat naar het bevorderen van de biodiversiteit? 

Antwoord 
Er is in de begroting , naast de formatieplaats ten behoeve van de stadsecoloog, € 35.000 beschikbaar 
voor het bevorderen van biodiversiteit. Dit is nog niet aan het product “Het bevorderen van biodiversiteit 
en de zorg voor dieren” toegevoegd, maar staat nog onder het product Beheer en onderhoud openbare 
ruimte en recreatiegebieden. Dit kan bij de burap 2019 en de meerjarig bij de kadernota 2020 worden 
gecorrigeerd. 

 

Nr. 4 Partij Rosa Onderwerp Duurzaamheidsfonds 

Vraag  
p.190 Kunt u aangeven waar de reserve Duurzaamheidsfonds aan wordt uitgegeven in de komende vier 
jaar? 

Antwoord 
De reserve Duurzaamheidsfonds wordt sinds de besluiten over begroting 2016 aangewend ter dekking 
van personele lasten Zaanse Energie Agenda. De kosten worden gedekt uit het duurzaamheidfonds tot 
en met 2020. Vanaf 2021 is er structureel budget begroot uit de algemene middelen (besluit Kadernota 
2018). 

 

Nr. 5 Partij Rosa Onderwerp CO2-neutrale samenleving 

Vraag  
p. 186 Werk, inkomen en economie: Transitie naar een CO2-neutrale samenleving: Wij veronderstellen 
dat de  genoemde bedragen jaarlijkse investeringen zijn om met de bedrijven afspraken te maken over 
o.a. CO2 reductie. Kunt u deze kosten nader specificeren? 
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Antwoord 
De genoemde bedragen zijn geen investeringen, maar betreffen personele inzet en proceskosten, die 
worden gemaakt bij de begeleiding van de samenleving naar CO2-reductie. 

 
 

Technische vragen en antwoorden op Begroting 2019-2022 
18 oktober 2018 
25 oktober 2018: aanvulling (vet) op antwoord 104  
 

Nr. 6 Partij PvdD Onderwerp Leegstand huurhuizen 

Vraag  
In de indicatorenlijst in de begroting 2019 staat dat er ultimo 2017 bijna 6 duizend huizen in Zaanstad op 
de private markt werden verhuurd. Nou ben ik benieuwd of de gemeente ook zicht heeft op leegstand 
van deze huurhuizen. 

Antwoord 
Momenteel heeft Zaanstad via de eigen systemen geen inzicht in de leegstand van huizen die op de 
private markt verhuurd worden.  

 

Nr. 7 Partij VVD Onderwerp Kosten WMO 

Vraag  
Ik probeer een overzicht te maken van de kosten van de WMO, maar ik kan in de begroting niet 
terugvinden wat de begrote gespecificeerde kosten voor de komende jaren zijn en zou die wel graag 
hebben. Zouden de rode vraagtekens uit het onderstaande overzicht ingevuld kunnen worden? 
 

Kosten WMO 
         

 
presentatie 6 maart 18   begroting 19-22 

Onderdeel 2015 2016 2017 
begr 
2018 

Prognose 
 2018 

begr  
2019 

begr  
2020 

begr  
2021 

begr 
2022 

Specialistische ondersteuning 14 14,6 18,4 12,7 19,9 19,7 19,7 19,7 19,7 

Hulpmiddelen en aanvullend  
        ouderen vervoer 3,2 3,7 3,7 3 3,7 3,9 3,9 3,9 3,9 

Beschermd wonen 8,8 9,1 9,1 9,2 9 9,2 9,2 9,2 9,2 

PGB 2,9 3,2 2,8 4 2,3 2,5 2,5 2,5 2,5 

Eigen bijdrage -2,9 -3 -2,4 -2,7 -2,4 -1,4 -1,4 -1,4 -1,4 

Subtotaal 2e lijn 26 27,6 31,6 26,2 32,5 33,9 33,9 33,9 33,9 

Wijkteams 7,8 9,1 9,6 9,6 9,6 10,0 10,0 10,0 10,0 

Totaal 1e en 2e lijn 33,8 36,7 41,2 35,8 42,1 43,9 43,9 43,9 43,9 
 

Antwoord 
Zie ingevulde tabel. 

 

Nr. 8 Partij VVD Onderwerp Armoedebeleid 

Vraag  
Ik probeer een overzicht te maken van de kosten m.b.t. armoedebeleid, maar ik kan in de begroting niet 
terugvinden wat de begrote gespecificeerde kosten voor de komende jaren zijn en zou die wel graag 
hebben. Zouden de rode vraagtekens uit het onderstaande overzicht ingevuld kunnen worden? 
 

Kosten armoedebeleid 
         

 
presentatie 6 maart 18   begroting 19-22 

Onderdeel 2015 2016 2017 
begr 
2018 

Prognose 
 2018 

begr  
2019 

begr  
2020 

begr  
2021 

begr 
2022 

Bijzondere bijstand 2,8 3,9 4,3 3,3 4,4 4,3 4,4 4,4 4,4 

Ziektekostenverzekering 0,5 0,4 2,1 2,1 2,5 2,5 2,5 2,5 2,5 

TCA/ TER 0,7 0,6 
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Inkomend en studietoeslagen 0,8 0,8 1,1 1,1 1,1 1,0 0,9 0,9 0,9 

RSK/ Meedoen 0,4 0,6 0,7 0,9 0,9 0,9 0,9 0,9 0,9 

Maatwerkbudget 0,1 0,3 0,5 0,4 0,4 0,4 0,4 0,4 0,4 

Overig 0,4 0,3 0,4 0,8 0,8 1,7 1,9 1,6 1,6 

Totaal 5,7 6,8 9,1 8,6 10,1 10,9 11,1 10,8 10,8 
 

Antwoord 
Zie ingevulde tabel. 

 

Nr. 9 Partij VVD Onderwerp Jeugdzorg 

Vraag  
Ik probeer een overzicht te maken van de kosten van jeugdhulp, maar mis een aantal gegevens uit de 
laatste presentatie. Daarnaast kan ik uit de afgelopen donderdag gepresenteerde begroting niet 
teruglezen wat de begrote gespecificeerde kosten voor de komende jaren zijn en zou die wel graag 
hebben. Zouden de rode vraagtekens uit het onderstaande overzicht ingevuld kunnen worden? 
 
Zie tabel in bijlage.  

Antwoord 
Zie de aangevulde tabel in de bijlage. 
Enige toelichting hierbij:  

- De laatst bijgestelde begroting 2018 is de Burap 2018. 
- Vanaf 2018 zijn specialistische jeugdhulptrajecten regionaal ingekocht op basis van segmenten, 

profielen en intensiteiten waarbij er geen onderscheid meer wordt gemaakt naar 
jeugdopvoedhulp, jeugd met beperking en jeugd-GGZ. Daarom is deze uitsplitsing niet meer te 
maken vanaf 2018 (zie geel gearceerde rij).  

- De kosten voor de jeugdteams zijn in 2017 en 2018 incidenteel € 0,6 miljoen hoger. In 2017 
hebben de jeugdteams dit extra budget gekregen voor het wegwerken van wachtlijsten en in 
2018 voor de implementatie van de nieuwe inkoopstrategie voor specialistische jeugdhulp.  

 

Nr. 10 Partij VVD Onderwerp Leerlingenprognoses 

Vraag  
a) Hoe zien de leerlingenprognoses voor de komende jaren eruit voor HAVO/VWO als het 

procentuele aantal HAVO/VWO leerlingen naar verwachting toeneemt en het totaal aantal 
leerlingen gaat toenemen?  

b) Zijn deze prognoses ook verdeeld naar prognoses per school? Zo ja, kunnen wij deze ook 
krijgen? 

Antwoord 
a) De nieuwe leerlingenprognoses volgen later dit jaar, de prognoses zijn nu nog gebaseerd op de 

telgegevens van 1 oktober 2017. In het algemeen: de leerlingenprognoses zijn trendprognoses. Op 

basis van de geconstateerde veranderingen in het verhuisgedrag en de vruchtbaarheid van de 

bevolkingen per wijk in de afgelopen tien jaar worden aannames gedaan voor de toekomst. Vervolgens 

worden per school op basis van de waargenomen leerlingenverdeling tussen de scholen aannames 

over de belangstelling voor de scholen gedaan voor de toekomst. Voorgaande impliceert dat de 

geconstateerde verschuiving van VMBO/PRO naar HAVO/VWO trendmatig zijn verdisconteerd in de 

aannames. De verschuiving richting meer HAVO/VWO is circa 5%. Dat komt neer op 200 leerlingen 

extra op HAVO/VWO. 

 

b) Ja, de leerlingenprognoses zijn als bijlage toegevoegd. 

 

Nr. 11 Partij VVD Onderwerp Indicator voorschoolse educatie 

Vraag 
Indicatoren pagina 10: % Doelgroepkinderen dat deelneemt aan voorschoolse educatie (2017: 81,0%)  
(begroting 2019 83%) 

a) Waarom is de verwachting voor de komende vier jaar hetzelfde, namelijk 83,5%?  
b) Welke acties zijn nodig om dit aantal in 2022 naar 90% te krijgen?  

c) Wat zijn de kosten van deze mogelijke acties?5%) (streefwaarde 2022: 83,5%). 
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Antwoord 
a) Het percentage van 83,5% is de minimum ambitie voor de komende 4 jaar. Het streven is een zo 
hoog mogelijk bereik. Momenteel is het bereik 81%. Het verhogen van het bereik van voorschoolse 
educatie is een intensief proces. Naast het verhogen van het bereik is de ambitie ook om kinderen zo 
lang mogelijk van het aanbod te laten gebruik maken. 
Het verhogen van het bereik is vooral nodig in Poelenburg en Peldersveld, daar ligt het bereik onder het 
gemiddelde. 
 
b) Een aantal maatregelen zouden daaraan kunnen bijdragen. Allereerst voldoende capaciteit en inzet 
personeel (ook in de kinderopvang zijn tekorten). Ook moeten ouders intensiever worden geïnformeerd 
en toegeleid/ begeleid naar het aanbod. Ook is een beter (management) informatiesysteem nodig 
waarmee toeleiding en opvolging beter kan worden ingericht en waarmee makkelijk en up to date 
management informatie kan worden verkregen. In het masterplan opvoeden en onderwijs worden hier al 
maatregelen voor getroffen. De doeltreffendheid van maatregelen moet dan wel nader verkend worden. 
 
c) De kosten van hoger bereik zijn ca 50.000€ voor de streefwaarde van 83,5% en ca 115.000€ voor het 
realiseren van een toename van 5 %. 
De kosten betreffen deels  eenmalige investeringen (zoals in een systeem) en deels structurele 
tijdsinvesteringen. De acties dienen nog nader te worden uitgewerkt om de kosten te specificeren.  

 

Nr. 12 Partij VVD Onderwerp Indicator voorzieningen basisonderwijs 

Vraag 
Indicatoren pagina 10: % Inwoners dat zegt (zeer) tevreden te zijn over de voorzieningen basisonderwijs 
in de eigen buurt (2014: 56%) (2015: 57%) (2016: 56%) (2017:57%)  (begroting 2019: 60%) 
(streefwaarde 2022: 63%) 

a) Waarop is de streefwaarde van 63% gebaseerd? 

b) Welke acties zijn nodig om dit aantal in 2022 naar 70% te krijgen? Wat zijn de kosten van deze 

mogelijke acties? 

c) Welke redenen geven inwoners die aangeven minder tevreden te zijn over de voorzieningen 

basisonderwijs in de eigen buurt voor hun onvrede? 

Antwoord 
a) De streefwaarde geeft een percentage weer over de tevredenheid t.o.v. het totaal aan 
schoolgebouwen. De streefwaarde gaat er vanuit dat er steeds meer nieuwbouw vanuit het IHP 
opgeleverd gaat worden en dat de tevredenheid over de onderwijshuisvesting daarmee toeneemt.  
 
b) Het huidige IHP is eindig. Om richting de 70% te komen is er meer nieuwbouw nodig. Hiertoe zal er 
de komende tijd een Vervolg IHP opgesteld worden, waarin de bijbehorende investeringen in beeld 
worden gebracht. De kosten zijn op dit moment nog niet in beeld. Het vervolg IHP zal naar verwachting 
voor de zomervakantie van 2019 aan de raad voorgelegd worden. 
 
c) De vraag over tevredenheid naar voorzieningen in de eigen buurt, waaronder basisonderwijs, maakt 
deel uit van een matrixvraag in de Zaanpeiling, waarin met betrekking tot meerdere voorzieningen 
gevraagd wordt naar de mate van (on)tevredenheid. Er wordt daarbij echter niet doorgevraagd naar 
specifieke redenen. 

 

Nr. 13 Partij VVD Onderwerp Uitwerkingsprogramma Integraal Kindcentrum 

Vraag 
P. 21 Uitwerkingsprogramma Integraal Kindcentrum  

a) Hoeveel IKC’s zijn er nu in Zaanstad? 

b) Wat is de streefwaarde voor 2022? 

c) Welke acties zijn nodig om dit aantal in 2022 te bereiken?  

d) Wat zijn de kosten van deze mogelijke acties? 
Antwoord 
a) Er is geen strikte definitie van een IKC, daarom is er geen ‘aantal IKC’s’ te geven. Veel Zaanse 
scholen werken aan IKC ontwikkeling door samenwerking met kinderopvang en het realiseren van de 
doorgaande leerlijn. 
b) Er is geen streefwaarde voor het aantal IKC’s. Met schoolbesturen is overleg aan de hand van het 
Masterplan IKC dat zij hebben opgesteld.  
Hiermee zijn vragen c) en d) niet van toepassing. 
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Nr. 14 Partij VVD Onderwerp Leerlingenvervoer 

Vraag 
a) Waar kan ik in de begroting het leerlingenvervoer vinden? Onder welk programma? 

b) Hoeveel geld geven wij de komende jaren uit aan leerlingenvervoer? 

c) Hoeveel geld was dit de afgelopen jaren? 

d) Hoeveel kinderen maken er gebruik van leerlingenvervoer de komende jaren? 

Antwoord 
a) Leerlingenvervoer is in de begroting 2019-2022 opgenomen in het product ‘Kansen voor ieder kind 

door goed onderwijs’. 

 

b) Leerlingenvervoer is in principe een ‘openeinde regeling’. De gemeente heeft de wettelijke 

verplichting om in de vraag naar leerlingenvervoer te voorzien. In de begroting wordt een plafondbedrag 

gehanteerd. Het plafondbedrag voor 2019 is € 2.181.000. De uiteindelijke kosten kunnen iets hoger of 

lager uitvallen, afhankelijk van het aantal aanvragen per schooljaar. Er is vooralsnog geen aanleiding 

voor een overschrijding van het plafondbedrag. Het streven is om binnen de begroting te blijven. 

 

c) Uitgaven 2016 (werkelijk)                           € 2.076.000 

    Uitgaven 2017 (werkelijk)                           € 1.876.000 

    Uitgaven 2018 (prognose Narap)               € 1.926.000 

 

d) Dat is nog niet bekend. Het aantal kinderen dat gebruik maakt van leerlingenvervoer is afhankelijk 
van het aantal aanvragen per schooljaar.  

 

Nr. 15 Partij VVD Onderwerp Uitvoeringsprogramma vluchtelingen 

Vraag 
a) In het uitvoeringsprogramma vluchtelingen staan een aantal acties benoemd om te zorgen dat 

vluchtelingen/statushouders goed onderwijs ontvangen. Vallen de statushouders die al langer in 

Zaanstad zijn hier ook onder?  

b) Waarom wordt het uitvoeringsprogramma vluchtelingen niet genoemd als relevante besluitnota 

onder het programma onderwijs, jeugd & zorg? 
Antwoord 
a) De acties op het gebied van onderwijs zijn voor het grootste deel aanvullende activiteiten op het 
reguliere onderwijsaanbod dat voor alle Zaankanters geldt. Deze maatregelen en activiteiten zijn gericht 
op de groep vergunninghouders die hier vanaf 2013 is gehuisvest. 
 
b) Het budget voor het programma vluchtelingen valt onder programma 3 en het uitvoeringsprogramma 
vluchtelingen is daar als relevante beleidsnota opgenomen.  

 

Nr. 16 Partij VVD Onderwerp Indicator acquisitie bedrijven 

Vraag 
Op pagina 10 kunnen wij lezen onder bedrijven acquisitie dat er in 2017

 
een realisatie van 15 bedrijven 

is. Waarom is de ambitie voor de komende jaren lager dan de realisatie? (namelijk 10) 

Antwoord 
Voor zowel acquisitie bedrijven en vestigingsbegeleiding geldt dat 2017 een uitschieter liet zien. Bij 
vestigingsbegeleiding ligt de realisatie meer dan 50% hoger dan jaar eerder. Bij acquisitie gaat het zelfs 
om factor 2,5 (van 6 naar 15). Het college kiest  voor 2019 voor doelstellingen die ambitieus maar 
tegelijk ook realistisch zijn. De doelstellingen liggen boven de realisatie in de jaren 2014-2016. Voor het 
jaar 2022 ligt de doelstelling voor vestigingsbegeleiding ook fors boven de uitschieter in 2017. Wat 
betreft acquisitie is doelstelling gelijk aan de ‘uitschieter’ van 2017. 

 

Nr. 17 Partij VVD Onderwerp Indicator vestigingsbegeleiding 

Vraag 
Wij zien ook een afname in doelstelling mbt vestigingsbegeleiding. Waarom is de ambitie bijgesteld? 

Antwoord 
Zie het antwoord op vraag 16. 
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Nr. 18 Partij VVD Onderwerp Indicator uitstroom bijstand 

Vraag 
Kunnen wij de uitstroom uit de bijstand ook in absolute aantallen krijgen voor de jaren 2014 t/m 2017 
inclusief de realisatie tot nu toe voor 2018? 

Antwoord 
2014: 1189 uitkeringen beëindigd 
2015: 1092 uitkeringen beëindigd 
2016: 1018 uitkeringen beëindigd 
2017: 980 uitkeringen beëindigd 
2018 januari t/m september: 673 uitkeringen beëindigd 

 

Nr. 19 Partij VVD Onderwerp Bijstandsgerechtigden 

Vraag 
a) Kunnen wij een update krijgen over de oproep van bijstandgerechtigden inclusief het 

bijbehorende dashboard? 

b) Indien dit geen onderdeel is van het dashboard; kunnen wij een overzicht krijgen waaruit blijkt 
hoe lang mensen al bijstand ontvangen? Bijvoorbeeld een onderverdeling < 1 jaar, 1-3 jaar, 3-5 
jaar, >5 jaar, >10 jaar. 

Antwoord 
a) Per maand wordt een groep bijstandsgerechtigden opgeroepen. Deze worden als cohorten gevolgd in 
het dashboard. Daarbij is inzichtelijk gemaakt wat voor interventies zijn gedaan en wat de uitstroom is 
van dit cohort ten opzichte van andere bijstandsgerechtigden. De resultaten zijn als volgt: 

Groep Aantal mensen in 
cohort 

Uitstroom cohort in % Uitstroom overige 
bijstandsgerechtigden in % 

Cohort april 2018 220 7,3% 8,2% 

Cohort mei 2018 206 13,1% 7,6% 

Cohort juni 2018 226 6,2% 6,2% 

Cohort juli 2018 60 5% 4,5% 

Cohort augustus 2018 37 5,4% 2,5% 

Cohort september 
2018 

121 2,5% 1,3% 

 
b) Er zijn twee dashboards rondom bijstandsgerechtigden: één waarin informatie over de hele groep te 
vinden is en één over de cohorten die nu worden opgeroepen. Hierin zijn cijfers te vinden rondom in- en 
uitstroom, maar ook over samenstelling bestand (naar leeftijd en verblijfsduur). Onderstaande cijfers 
gaan over alle bijstandsgerechtigden en geven de laatste stand van zaken weer: 
 

Verblijfsduur % mensen 

0-3 maanden 3,10% 

3-6 maanden 4,50% 

6-12 maanden 8,70% 

12-24 maanden 15,50% 

24-36 maanden 12,40% 

36-60 maanden 18% 

>60 maanden 37,80% 
 

 

Nr. 20  Partij VVD Onderwerp Inclusieve arbeidsmarkt 

Vraag 
Hoe zorgt de gemeente ervoor dat de Zaanse ondernemers weten welke mogelijkheden de gemeente 
biedt i.h.k.v. een inclusieve arbeidsmarkt? 

Antwoord 
Het primaire kanaal hiervoor zijn de werkgeversadviseurs van Werkom. Zij zijn dagelijks in contact met 
werkgevers en kunnen hen daarover het beste adviseren. Daarnaast kunnen de accountmanagers 
Economische Zaken, de adviseur Social return  en andere gemeenteambtenaren ondernemers op 
hoofdlijnen adviseren over de mogelijkheden die de gemeente biedt. Bij interesse wordt dit 
doorgespeeld aan de adviseurs van Werkom. Daarnaast is er online informatie beschikbaar voor 
werkgevers via bijvoorbeeld https://iedereendoetmee.zaanstad.nl/informatie-voor-werkgevers en de site 
van het regionale Werkgeversservicepunt waarin Zaanstad (via Werkom) participeert 

https://iedereendoetmee.zaanstad.nl/informatie-voor-werkgevers
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(http://www.wspzaanstreek-waterland.nl/financieel-voordeel/). Tot slot deelt Zaanstad regelmatig 
aansprekende voorbeelden van inclusief ondernemen in diverse media, waarbij ook wordt verwezen 
naar Werkom of het WerkgeversServicepunt. 

 

Nr. 21 Partij VVD Onderwerp Citydeal 

Vraag 
Tijdens de raadsbespreking over City Deal is ook het onderzoek “slimme handhaving” van de 

Rijksuniversiteit Groningen besproken. Zijn er aanbevelingen uit dit onderzoek overgenomen i.r.t 

maatwerk en/of Citydeal? 

Antwoord 
Dit rapport gaat over verschillende handhavingsstijlen en eigenlijk ook over bejegening van de cliënten 
in de participatieketen. De aanbevelingen uit dit rapport zijn zeker interessant en komen overeen met 
wat we ook zelf hebben geleerd in de City deal. Het gaat onder andere om bejegening, afspraken 
maken en nakomen. Het gaat echter breder dan alleen om handhaving, het gaat om een gedeelde 
benadering in de keten naar werk. Op dit moment werken we samen met de gemeentelijke afdelingen 
(waaronder naleving), de wijkteams en Werkom aan een goede ketensamenwerking, in werkprocessen 
maar zeker ook in aanspreken en bejegening van de cliënten. 

 

Nr. 22 Partij VVD Onderwerp Uitstroom naar werk/school 

Vraag 
p.41 Weten wij waarom het percentage jongeren <27 dat uitstroomt naar werk/school met 24% is 

afgenomen? Zo ja, wat is die reden? 

Antwoord 
In de tabel staat hier een typefout. Het aantal jongeren < 27 jaar dat uitstroomt naar werk en/of school is 
in 2017: 95 (i.p.v. 78). Dit betekent dat er een lichte daling is t.o.v. vorige jaren. 
 
We hebben nu een aantal doelgroepen die structureel meer begeleiding nodig hebben, waardoor 
uitstroom moeilijker te realiseren is. De grote groep statushouders die met inburgering bezig is, stroomt 
daardoor minder snel volledig uit naar werk/school. Voor de groep jongeren met een structurelere 
arbeidsbeperking (vanuit VSO en Pro onderwijs) geldt dat zij soms moeilijker werk vasthouden en 
daardoor eerder terugkeren in de uitkering. 
 
Voor de statushouders wordt met ingang van 2018 actief ingezet op parttime werk naast inburgering en 
taalonderwijs. Voor de groep jongeren vanuit VSO en Pro onderwijs zetten we jobcoaching in om te 
ondersteunen bij het behouden van werk.  

 

Nr. 23 Partij VVD Onderwerp Actieplan Poelenburg 

Vraag 
In het actieplan Poelenburg staat op pagina 6/7 dat bewoners die een bijstandsuitkering ontvangen, 

worden uitgenodigd om mee te doen en hulp te ontvangen. Wie dit niet wil, kan worden gekort op de 

uitkering. Hoeveel bewoners zijn er inmiddels opgeroepen? Hoeveel daarvan is ingegaan op het 

hulpaanbod? Hoeveel daarvan is gekort op de uitkering? 

Antwoord 
Voor het project Participeren met Perspectief heeft het Sociaal Wijkteam Poelenburg inmiddels 83 
inwoners opgeroepen en gesproken. Alle inwoners die worden opgeroepen voor dit project doen 
verplicht mee. Geef je geen gehoor aan de uitnodiging van het Sociaal Wijkteam of kom je de afspraken 
die in het plan van aanpak zijn vastgelegd niet na dan onderneemt het Wijkteam hier in samenwerking 
met de afdeling Naleving actie op. Houdt een inwoner zich niet aan de afspraken en verandert dit 
gedrag niet na een gesprek met zijn of haar casemanager, dan krijgt de inwoner een maatregel van 
25% op de uitkering. In dit project zijn 21 maatregelen van 25% opgelegd. Werk je na het ontvangen 
van deze maatregel nog steeds niet mee? Dan krijg je een maatregel van 50%, hiervan hebben we er 6 
opgelegd. De volgende stap is een maatregel van 100%, deze is 4 keer opgelegd. Hierna wordt 
gekeken of de uitkering moet worden beëindigd. Er zijn 8 uitkeringen beëindigd na het niet nakomen van 
afspraken met de afdeling Naleving (rechtmatigheidsonderzoek) of vanwege constatering van fraude. 
Verandert een inwoner zijn of haar gedrag na het ontvangen van een maatregel en komt hij of zij haar 
afspraken na en wordt er inzet getoond dan kan een opgelegde maatregel worden teruggekeerd. In het 
project hebben we 9 maatregelen teruggekeerd. 

 

http://www.wspzaanstreek-waterland.nl/financieel-voordeel/
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Nr. 24 Partij VVD Onderwerp Bijzondere bijstand 

Vraag 
a) Welk deel van het budget voor bijzondere bijstand is besteed aan verhuizingen? Graag zowel 

procentueel als absoluut.  
b) Hoeveel gezinnen zijn hiermee geholpen? 

Antwoord 
Voor de beantwoording van deze vraag is uitgegaan van het budget voor de bijzondere bijstand en 
armoedebeleid. Verhuiskosten zijn kosten die vallen onder de bijzondere bijstand. Maar het budget 
omvat naast bijzondere bijstand ook diverse andere uitgaven, zoals de in de Participatiewet opgenomen 
regelingen (individuele inkomenstoeslag en individuele studietoeslag) en de gemeentelijke 
minimaregelingen. 
Over 2018 kunnen de cijfers meegenomen worden tot 1 oktober. Voor een goed beeld worden de cijfers 
gegeven over 2017 (geheel) en 2018 (tot 1 oktober). 
a) Van het budget bijzondere bijstand is in 2017 € 25.041 (in 2018 € 28.834) besteed aan 

verhuiskosten. Dit is zowel in 2017 als in 2018 0,3 procent van het totale budget van de bijzondere 
bijstand. 

b) Hiermee zijn in 2017 29 en in 2018 22 gezinnen geholpen. 

 

Nr. 25 Partij VVD Onderwerp Bijzondere bijstand 

Vraag 
a) Welk deel van het budget voor bijzondere bijstand is besteed aan andere materiële 

ondersteuning dan verhuizingen? Graag zowel procentueel als absoluut.  

b) Om wat voor spullen gaat het in dit soort gevallen? 
Antwoord 
Voor de beantwoording van deze vraag is uitgegaan van het budget voor de bijzondere bijstand en 
armoedebeleid. Kosten van andere materiele kosten dan verhuiskosten vallen onder de bijzondere 
bijstand. Maar het budget omvat naast bijzondere bijstand ook diverse andere uitgaven, zoals de in de 
Participatiewet opgenomen regelingen (individuele inkomenstoeslag en individuele studietoeslag) en de 
gemeentelijke minimaregelingen. 
a) Van het budget bijzondere bijstand is in 2017 € 1.700.000, exclusief verhuiskosten, besteed aan 

andere materiele ondersteuning dan verhuiskosten (in 2018 € 908.266). In 2017 is dit 19% van het 
totale budget van de bijzondere bijstand en in 2018 9 procent.  

b) Bij materiele ondersteuning kunt u onder andere denken aan; alarmsystemen voor persoonlijke 
beveiliging (vanwege sociale- of medische noodzaak), begrafeniskosten, kleding of schoeisel, 
maaltijdvoorziening en inrichtingskosten (witgoed, verf, meubels, behang, lampen of 
bed/beddengoed) 

 

Nr. 26 Partij VVD Onderwerp Werkom 

Vraag 
Hoeveel mensen van WerkOm zijn er actief binnen de gemeente en/of partners van de gemeente? 
(denk aan schoonmaak, catering etc). 

Antwoord 
Wij houden niet standaard bij hoeveel medewerkers van Werkom bij onze partners aan het werk zijn. Dit 
is onderdeel van de werkgeversfunctie van onze partners. Voor onze eigen rol als werkgevers weten we 
het wel: Er werken 28 mensen gedetacheerd van WerkOm bij Wijkbeheer en Onderhoud in onze 
buitendienst. Dit aantal is ook opgenomen als onderdeel van de beantwoording van vraag 56 van de 
PvdA. 

 

Nr. 27 Partij VVD Onderwerp Uitvoeringsprogramma Vluchtelingen 

Vraag 
a) In het uitvoeringsprogramma vluchtelingen staat dat er direct na huisvesting een plan van 

aanpak voor participatie wordt opgesteld. Tijdens de behandeling BUIG is aangegeven dat 
reeds gevestigde statushouders ook onderdeel zijn van het uitvoeringsprogramma 
vluchtelingen. Uit het uitvoeringsprogramma vluchtelingen haal ik echter niet dat ook reeds 
gevestigde statushouders een plan van aanpak krijgen. Wordt er voor deze statushouders ook 
een plan van aanpak opgesteld? Zo ja, onder welk programma valt dit dan? 

b) Waarom wordt het uitvoeringsprogramma vluchtelingen niet genoemd als relevante beleidsnota 
onder het programma werk, inkomen en economie? 
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Antwoord 
a) Alle vergunninghouders die sinds januari 2013 in Zaanstad zijn gehuisvest en opnieuw zijn 
opgeroepen voor een gesprek krijgen een plan van aanpak. Dit valt onder het programma vluchtelingen.  
b) Het budget voor het programma vluchtelingen valt onder programma 3 en is daar als relevante 
beleidsnota opgenomen.  

 

Nr. 28 Partij VVD Onderwerp Dienstverlening 

Vraag 
a) Wat is de reden dat het percentage inhuur is gestegen tot boven 20%? 

b) Wat is de prognose m.b.t. het percentage inhuur voor komende jaren? 

c) Op pagina 30 wordt een extra investering in het bedrijvenloket en dienstverlening aan 

ondernemers genoemd. Hoe ziet deze extra investering er uit? 

d) Welke KPI’s zijn er om dienstverlening aan ondernemers te meten? 

e) Wat is de termijn voor het afhandelen van een terugbelverzoek? 

f) Wat is de reden dat 23% niet binnen die termijn wordt afgehandeld? 

Antwoord 

a) In de jaarrekening 2017 – paragraaf Bedrijfsvoering is toegelicht waarom het percentage inhuur tot 
boven 20% is gestegen.  Zoals in de paragraaf Bedrijfsvoering is opgenomen bleek de behoefte aan 
menskracht hoger te zijn dan aanvankelijk werd ingeschat en dus ook de kosten.  
 
b) In de Burap 2018 – paragraaf Bedrijfsvoering wordt uitgelegd welke stappen er zijn gezet om inhuur 
te beperken.  In de tweede helft van 2018 is het aantal externe inhuurkrachten inderdaad gedaald t.o.v. 
het begin van het jaar. Naar verwachting zet deze lijn zich door in 2019.  
 
c) In het college-akkoord staat dat 80.000 euro geïnvesteerd wordt in bedrijvenloket. Dat bedrag wordt 
ingezet ten behoeve van extra capaciteit. 
 
d) Zaanstad participeert in een landelijk MKB onderzoek, waarbij het aspect dienstverlening veel 
aandacht krijgt. Doordat wij tweejaarlijks aan dit onderzoek meedoen houden wij een vinger aan de pols 
over hoe ondernemers onze dienstverlening waarderen en kunnen zo nodig bijsturen.  
 
e) Een terugbelverzoek dient zo snel mogelijk, maar uiterlijk binnen 2 werkdagen afgehandeld  te zijn. 
 
f) Er zijn vele factoren van invloed op het niet binnen termijn afhandelen van terugbelverzoeken. Zo 
gebeurt het bijvoorbeeld regelmatig dat er wél binnen termijn wordt teruggebeld, maar dat er vervolgens 
wordt vergeten het terugbelverzoek administratief af te handelen. Daarnaast komt het regelmatig voor, 
dat er een terugbelverzoek wordt aangemaakt voor een medewerker, die voor kortere of langere tijd niet 
aanwezig is; en dat niet of onvolledig heeft aangegeven. Waardoor een terugbelverzoek soms niet op 
tijd wordt afgehandeld.  
Er wordt nader onderzoek gedaan hoe de terugbelverzoeken sneller, adequater, efficienter, kunnen 
worden afgehandeld. In de begroting 2019 is hiervoor een indicator opgenomen om deze optimalisatie 
actief te monitoren. 

 

Nr. 29 Partij VVD  Onderwerp woningbouw 

Vraag 
P.8. Bestuurlijke Hoofdlijnen, paragraaf “Prettig Wonen”: Alleen het opvangen van demografische groei 

in Zaanstad vraagt in de komende jaren tot 2040 al de bouw van 14.500 woningen. De opgave is o.i. 

echter 20.000 woningen, hetgeen ook op pagina 31 nog eens wordt genoemd.  

Wat is volgens het college de werkelijke opgave? 

Antwoord 
Op basis van ontwikkelingen van de huishoudensgroei is de opgave om tot 2040 minimaal (netto) 
15.000 woningen toe te voegen. Het college heeft de ambitie uitgesproken om dit aantal naar 20.000 te 
laten groeien als bijdrage aan de groei van de metropoolregio Amsterdam. Hier moeten tot 2040 
namelijk 220.000 woningen gebouwd. 

 

Nr. 30 Partij VVD Onderwerp Indicator acquisitie bedrijven 

Vraag 
P.10. indicatoren, staat ‘acquisitie aantal bedrijven’ op 2017 op 15, maar in 2019 naar 10, en dan pas in 
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2022 weer op 15.  

Waarom niet de lijn positief doortrekken? 

Antwoord 
Zie de beantwoording op vraag 16. Zaanstad kijkt niet alleen naar de realisatie over 2017, maar ook 
naar de jaren ervoor. Dan valt op dat 2017 qua realisatie een uitzonderlijk jaar is geweest. 

 

Nr. 31 Partij VVD Onderwerp Indicator bereikbaarheid 

Vraag 
P. 11. Indicatoren: Percentage inwoners dat tevreden is over bereikbaarheid van de buurt per auto 

(2014: 74%) (2015:74%) (2016: 73%) (2017:73%)  (begroting 2019: 75%) (streefwaarde 2022: 80%) 

a) Waarop is de streefwaarde van 80% gebaseerd? 

b) Welke acties zijn nodig om dit aantal in 2022 te bereiken? Wat zijn de kosten van deze mogelijke 

acties? 

c) Welke acties zijn nodig om in 2022 een streefwaarde van 90% te bereiken? Wat zijn de kosten van 

deze mogelijke acties? 

Antwoord 
a) De streefwaarde is gebaseerd op de wens van bewoners om overal goed te kunnen komen met 

de auto. In onze complexe stad gaat dat niet overal lukken. In elk geval niet zonder hoge 
investeringen. Honderd procent tevredenheid van de bewoners lijkt derhalve niet haalbaar. Een 
verbetering naar 80% is reëel. 

b) De gemeente zet in op de invalswegen van Zaanstad, de Thorbeckeweg en de Bernhardweg. 
Daarnaast is er een knelpunt bij de spoorwegovergang Guisweg. Uitvoering van de ideeën die 
nu in studie zijn, worden begroot op € 200 miljoen. 

c) Bekend is dat de bereikbaarheid van Poelenburg en Westerwatering beter kunnen. Voor 
Poelenburg is de uitvoering van de variant C van de Avantstudie (kosten € 110 miljoen) nodig 
en voor Westerwatering is de uitvoering van de fase 2 uit de studie Verbinden nodig. De kosten 
daarvan zullen minstens € 100 miljoen bedragen. 

 

Nr. 32 Partij VVD Onderwerp Industriële bedrijven 

Vraag 
P. 31: Programma 2 Werk, inkomen en economie:  Het industrieoverleg wordt voortgezet. In overleg met 

de tien grootste industriële bedrijven wordt een strategische samenwerkingsagenda voor de komende 

jaren vastgesteld.   

a) Welke industriële bedrijven zijn dit?  

b) Waarom alleen met industriële bedrijven en niet met grote detailhandels bedrijven of 

transportbedrijven of welke andere grote werkgevers dan ook?  

Antwoord 
Dit zijn bedrijven zoals Forbo, Olam, Cargill, Verkade, Duyvis, T&L, Exter, Engie, etc. Een aantal van 
deze bedrijven maakt ook deel uit van het Zaans Proeflokaal. Deze bedrijven zijn belangrijke 
stakeholders en als partners (naast dat ze zelf over het algemeen grote werkgevers zijn) direct 
betrokken bij de realisatie van een aantal grote maatschappelijke opgaven, zoals: de  transities naar de 
gasloze- en circulaire stad, verbetering aansluiting arbeidsmarkt en onderwijs en toekomstbestendig 
maken van de typisch Zaanse mix van wonen en werken. Dat wil zeggen de industrie in de stad te 
behouden onder sterk verbeterde milieucondities, zodat er ook nieuwe woningen in het gebied kunnen 
worden toegevoegd om te voorzien in de enorme woningbehoefte. De tweede belangrijke reden om 
onze inzet op deze manier te prioriteren is de beschikbare ambtelijke capaciteit. 

 

Nr. 33 Partij VVD Onderwerp Verdienmodel Zaanse Schans 

Vraag 
P. 31:  

a) Wanneer wordt de ontwikkelstrategie en verdienmodel Zaanse Schans uitgewerkt ?  

b) Hoe onlosmakelijk zijn deze twee met elkaar verbonden ? 

c) Wat zijn de verwachtingen van de financiële baten bij het verdienmodel? 

Antwoord 
a) we gaan uit van vaststelling in het college van de ontwikkelstrategie in november 2018. Voor het 
verdienmodel denken we aan 2019, maar dat is wel echt ook afhankelijk van de gespreken die we nu met de 
direct belanghebbenden (de Vereniging De Zaansche Molen, het Zaans Museum, de bewoners en de 
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ondernemers) voeren. 
b) Ze zijn met elkaar verbonden, maar niet onlosmakelijk. De strategie geef veel ambities voor de 
toekomst, maar ook directe oplossingen. Sommigen worden betaald uit subsidies, bijdragen of door de 
stichting zelf. Andere zullen op termijn uit het verdienmodel moeten komen. Voor de voortgang is het 
goed om eerst de strategie nu wel vast te stellen, ook om met provincie, rijk en binnen de MRA het 
goede gesprek te voeren over toerisme en de drukte en ambities ook gezamenlijk te maken.  
c) Daar kunnen we en willen we nu nog niets over zeggen. Dat zou het onderhandel- en gespreksproces 
wat nu wordt gevoerd met alle stakeholders ernstig kunnen verstoren.  
Zie ook de Raadsinformatiebrief Ontwikkelingen Zaanse Schans en het verdienmodel (2018/30367) 

 

Nr. 34 Partij VVD Onderwerp Zaanboulevard 

Vraag 
P. 31: Wanneer start het haalbaarheidsonderzoek naar de Zaanboulevard, beide zijden ?  Waarom 
“beide zijden” en niet alleen de Wormerveerkant?  

Antwoord 
Voor MAAK gebied Noord wordt middels APS traject een gebiedsperspectief opgesteld. Verbeteren van 
het verblijfsklimaat en het de Zaanbocht toeristisch aantrekkelijk maken zijn daarbij belangrijke 
aandachtspunten. Er wordt samenwerking gezocht met Wormerland om gezamenlijk een 
haalbaarheidsonderzoek te doen naar de inrichting van de Zaanboulevard, vandaar ‘beide zijden’. 
 

Nr. 35 Partij VVD Onderwerp Aantal banen 

Vraag 
P. 40 en 41: Uit de kerncijfers dat het aantal banen vanaf 2014 tot 2017 is toegenomen met 2.350.  (van 
61.460 naar 63.810 banen) .  
Hoeveel banen zijn er per 1 oktober 2018 in Zaanstad ? 

Antwoord 
De cijfers (via waarstaatjegemeente.nl) worden 1x per jaar geactualiseerd, dus stand per 1 oktober is 
nog niet bekend. 

 

Nr. 36 Partij VVD Onderwerp Busburg 

Vraag 
P.178 Uitputting Investeringsfonds: Ten behoeve van de begroting 2019 zijn de uitgaven geactualiseerd 
van de lopende en toekomstige projecten waarvoor in het Investeringsfonds middelen zijn gereserveerd. 
Dat heeft bij een aantal projecten geleid tot verschuivingen van een deel van de uitgaven naar een later 
moment. Dat geldt bijvoorbeeld voor de uitgaven aan buurthuis de Poelenburcht en infrastructurele 
aanpassingen bij de Busbrug. 

a) Waarom zijn de aanpassingen bij de busbrug verschoven naar een later moment?  

b) Kunt u ons een update geven m.b.t. de planning tot de openstelling?  
Antwoord 

a) We verwachten dat de investeringen pas in 2019 gerealiseerd worden. 2018 wordt gebruikt voor 
een goed proces met de bewoners. 

b) We liggen drie maanden achter op de planning. 
Zie ook: https://www.zaanstad.nl/mozard/!suite86.scherm0325?mPag=1531 

 

Nr. 37 Partij Rosa Onderwerp woningbouw 

Vraag 
Pag.8 Alleen het opvangen van demografische groei in Zaanstad vraagt in de komende jaren tot 2040 al 
de bouw van 14.500 woningen. Welke berekening zit hierachter? Wie is de opdrachtverstrekker die dit 
van Zaanstad verlangt? 

Antwoord 
Zie ook de beantwoording van vraag 29. De provincie Noord-Holland maakt huishoudens- en 
bevolkingsprognoses. Deze prognoses zijn gebaseerd op de landelijke CBS-prognose/PRIMOS 
prognose. Bij het berekenen is rekening gehouden met binnen- en buitenlandse migratie, recente 
bevolkingsontwikkelingen, verhuisbewegingen, ontwikkelingen op de woningmarkt en de CBS prognose. 
Verder is gekeken naar de uitgangspunten van het ruimtelijk beleid: de Structuurvisie Noord-Holland 
2040, de provinciale ruimtelijke verordening (inclusief de ladder voor duurzame verstedelijking) en het 
provinciale woonbeleid, waarin de vraag van de toekomstige bewoners leidend is. Tenslotte is gebruikt 
gemaakt van de actuele voorraad aan woningbouwplanen per gemeente. Op basis van deze prognoses 

https://zaanstad.raadsinformatie.nl/document/6864540/1/Ontwikkelingen%20Zaanse%20Schans%20en%20het%20verdienmodel
https://www.zaanstad.nl/mozard/!suite86.scherm0325?mPag=1531
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heeft het college van de gemeente Zaanstad in het kader van de visie MAAK Zaanstad haar ambities 
vastgesteld en deze bevestigd in het coalitieakkoord.  De raad is de opdrachtvestrekker die dit van ons 
verlangt. 

 

Nr. 38 Partij Rosa Onderwerp Indicator specialistische jeugdhulp 

Vraag 
Pag.11 % Jeugdigen met specialistische jeugdhulp 9,5% in 2017- 9,5% in 2019- 9,0% in 2022.  
Hoe kan het nu dat al die extra miljoenen die in de jeugdzorg worden gestopt en de acties om beter 
zicht te krijgen op de doorstroming naar de specialistische hulp en die eventueel vroegtijdig te 
voorkomen, slechts leiden tot een mogelijke 0,5 % daling in vier jaar tijd. 

Antwoord 
Een daling van een half procentpunt is op zich niet zo weinig. Het betreft niet een daling van absolute 
aantallen, maar een daling in percentage: feitelijk gaat het dan in absolute aantallen om ca. 300 
kinderen. Verder zijn we voorzichtig in de raming, omdat we te maken hebben met een omschakeling 
naar een nieuwe wijze van inkoop van specialistische jeugdhulp. Een nieuwe inkoopsystematiek gaat 
altijd gepaard met weeffouten en aanloopkosten, waarvan wel de verwachting is dat deze een tijdelijk en 
incidenteel karakter hebben. 

 

Nr. 39 Partij Rosa Onderwerp Huurwoningen 

Vraag 
Pag.11 Aantal door woningcorporaties jaarlijks op te leveren huurwoningen: 300 in 2022. Is dit een netto 
aantal of is hier sprake van vervangende nieuwbouw?  

Antwoord 
Dit is een netto toevoeging van 300 sociale huurwoningen. 

 

Nr. 40 Partij Rosa Onderwerp Bereikbaarheid  

Vraag 
Pag.12 % Inwoners dat tevreden is over bereikbaarheid van de buurt per auto: 74% 74% 73% 73% 75% 
80%-  
De percentages vertellen iets over de inspanningen van de gemeente om buurten beter bereikbaar te 
maken waardoor de tevredenheid onder burgers stijgt. Is dit niet contraproductief aan de ambitie om 
juist meer mensen uit die auto te krijgen en te kiezen voor een alternatief vervoermiddel? 

Antwoord 
De ambitie van de gemeente om meer mensen te laten kiezen voor een alternatief vervoermiddel, 
draagt bij aan de ambitie om de buurten beter bereikbaar te maken per auto. De gemeente wil daarom 
juist inzetten op het verbeteren van de alternatieven.  

 

Nr. 41 Partij Rosa Onderwerp Misdrijven 

Vraag 
Pag.11 Totaal aantal misdrijven: 8.941 8.448 7.905 6.924 7.000 7.000 
Aantal misdrijven High Impact (inbraak, geweld, straatroof, overval): 1.430 1.254 1.182 1.157 1.175 
1.200 
Wij hebben altijd gedacht dat door de extra investeringen die dit college heeft gereserveerd voor de 
aanpak van de criminaliteit de aantallen zouden afnemen. Ondanks deze inspanningen neemt het 
aantal niet af. Mogen wij het daarmee kwantificeren als een onbeheersbaar probleem? Zo nee, mogen 
wij dan een lagere streefwaarde verwachten en dus een hoger ambitieniveau? 

Antwoord 
Het aantal misdrijven is ten opzichte van 2014 al flink gedaald. We bouwen woningen bij, we 
verwachten meer inwoners en meer bezoekers in de stad, dit kan niet gepaard gaan met een forse 
daling van criminaliteit. We doen er alles aan om de misdrijven te doen dalen, maar we moedigen 
mensen ook aan om meer te melden, bijvoorbeeld via Misdaad Anoniem, ook dit zorgt hopelijk voor 
meer signalen.  

 

Nr. 42 Partij Rosa  Onderwerp Cultuurcluster 

Vraag 
Pag.14 en 15 Heeft u nu alle bedragen die op de één of andere manier iets te maken hebben met het 
CC genoemd? Wat is nu het totaalbedrag wat overblijft en dus besteedbaar is nu het Cultuurcluster 
geen doorgang vindt? 
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Antwoord 
Op pagina 14 en 15 zijn de financiële consequenties genoemd van het stopzetten van de bouw van het 
cultuurcluster. De volgende middelen blijven over en zijn vooralsnog op een stelpost voor de nieuwe cultuurvisie 
geplaatst:  
 

2019 2020 2021 Vanaf 2022 

0  € 1.856.144 € 1.756.674  
 

€  1.756.674  
 

 
Daarnaast zijn er twee budgetten die niet direct voor de bouw van het cultuurcluster beschikbaar zijn, maar wel een 
relatie daarmee hebben. Het gaat om: 

- Een bedrag voor de bouw van een gemeentelijke fietsenstalling. Hiervoor is een bedrag van 
afgerond € 0,2 mln opgenomen in de meerjarenbegroting inzake de kapitaallasten; 

- De reserve popactiviteiten Flux (€ 0,2 miljoen), bestemd als extra impuls voor een eventueel 
nieuw poppodium. 

Daarnaast zullen in de najaarsrapportage 2018 de tot nu toe gemaakte voorbereidingskosten afgeboekt 
worden. Het gaat in totaal om € 4 miljoen kosten over de jaren 2013-2018. Daartegenover kan de 
voorziening die uit de ontvangen UPC-gelden is gevormd voor de bouw van het cultuurcluster vrijvallen 
(€ 2,2 miljoen), als ook de reserve die gevormd is voor de inrichting van het cultuurcluster (€ 1 miljoen). 
Er resteert daarmee een tekort van € 0,8 miljoen.  

 

Nr. 43 Partij Rosa Onderwerp Algemene reserve sociaal 

Vraag 
Pag.17 Vanaf 2020 worden de integratie-uitkeringen Sociaal Domein volledig geïntegreerd in de 
algemene uitkering van het gemeentefonds. Er is dan geen sprake meer van een afzonderlijk budget 
voor de uitgaven sociaal domein, waardoor een aparte reserve voor de risico’s in het sociaal domein 
geen toegevoegde waarde meer heeft.  
In hoeverre is in deze overweging meegenomen dat juist in 2020 ook rust en stabiliteit in het Sociaal 
Domein een belangrijk uitgangspunt is om de ARS te laten vervallen? 

Antwoord 
De Algemene reserve sociaal (ARS) is eind 2013 ingesteld met als doel te voorzien in een semi-
gesloten systeem tussen de risico’s en/of resultaten binnen het sociaal domein en de ARS. De wens om 
te komen tot een specifieke risicobuffer was gelegen in de grote mate van financiële onzekerheid bij met 
name de drie decentralisaties. We zijn nu vier jaar verder. Het sociaal domein kent nog altijd 
aanzienlijke risico’s maar deze zijn inmiddels beter bekend en in kaart gebracht. Aangezien de 
uitkeringen sociaal domein vanaf 2020 volledig zijn geïntegreerd in de algemene uitkering van het 
gemeentefonds, is het bedrag voor het sociaal domein niet meer te herleiden en is er dus geen sprake 
meer van een gesloten systeem. Daarmee is 2020 een logisch moment om de risico’s sociaal domein 
net als alle overige gemeentelijke risico’s mee te wegen voor de bepaling van het benodigd 
weerstandsvermogen. Hiermee blijft een risicobuffer voor het sociaal domein aanwezig maar dan in de 
vorm van de Algemene Reserve. 

 

Nr. 44 Partij Rosa Onderwerp Toeristenbelasting 

Vraag 
Pag.96 Belastingopbrengsten-Toeristenbelasting stijgt naar ruim € 3 M. Dat is bijna vier keer zoveel als 
in 2017. Maar het tarief per overnachting stijgt van 3 naar 7 euro. Dat zou dus leiden tot een toename 
van de inkomsten uit toeristenbelasting van 827K in 2017 naar 1929K in 2019. (verhouding 3:7).  
Waar haalt u de rest (1081K) aan inkomsten vandaan? 

Antwoord 
De stijging van het aantal overnachtingen in de afgelopen jaren heeft zich in 2018 verder voortgezet, de 
verwachting is dat de opbrengst over 2018 130.000 euro meer is dan over 2017. Daarbij is ook het 
aantal verblijfsaccommodaties, waaronder hotelkamers groeiende. Op basis van die gegevens is de 
verwachting dat het aantal overnachtingen in 2019 aanzienlijk zal toenemen. 

 

Nr. 45 Partij Rosa Onderwerp A8/A9 en Woningbouw 

Vraag 
Pag.108 Risico top 20: Het doortrekken van de A8 A9 kan geplande woningbouw doorkruisen. 
Welke geplande woningbouw wordt hier bedoeld? 

Antwoord 
De Verbinding van de A8 naar de A9 zelf doorkruist geen geplande woningbouw. De nieuw te bouwen 
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afslag om Saendelft goed te ontsluiten op de verbindingsweg A8-A9 doorkruist woningbouw aan de 
zuidwest kant van Saendelft, direct naast het sportpark De Omzoom. Momenteel is daar een deel (ca 75 
woningen) van het plan Saendelft Overhoeken te Assendelft gepland.  

 

Nr. 46 Partij Rosa Onderwerp Risico Top 20: Kosten zorg 

Vraag 
Pag.108 geld - De kosten voor de zorg nemen toe en overstijgen de budgetten. 
Heeft u al in kaart gebracht of deels welke kosten de belangrijkste veroorzakers zijn van de stijging? 
Welke kosten zijn te sturen? Welke niet? (Bijvoorbeeld: explosieve groei kosten medicijnen is moeilijk op 
te sturen). 

Antwoord 
De toename van de kosten voor specialistische jeugdhulp is de belangrijkste veroorzaker van de 
stijging. In de Raadsinformatiebrief kostenontwikkeling Jeugd van 18 september geven we de 
belangrijkste oorzaken van deze stijging aan en beschrijven we welke ingrijpende maatregelen nodig 
zijn om ook op korte termijn de overschrijding te keren en niet verder te laten oplopen. 
De door u genoemde ‘groei kosten medicijnen’ valt niet onder de gemeentelijke zorgkosten. 

 

Nr. 47 Partij Rosa Onderwerp Paragraaf Financiering 

Vraag 
Pag.120 Tabel- De genoemde bedragen moeten x € 1 mln. zijn en niet x €.1.000 

Antwoord  
Dat klopt inderdaad. Dit zal in de definitieve begroting (na vaststelling door de raad en eventuele 
verwerking van amendementen) gecorrigeerd worden.  

 

Nr. 48 Partij VVD Onderwerp Pilot MRA Loket Inclusieve Arbeidsmarkt 

Vraag 
Naar aanleiding van de regionale raadsledenbijeenkomst, deelsessie  “De samenwerking in het sociale 
domein verkennen” (punt 3.8 huidige MRA agenda), presentatie pilot MRA Loket Inclusieve 
Arbeidsmarkt: 

a) Wanneer mag de wethouder beslissen over een eventueel vervolg? 
b) Wordt de raad gevraagd om een zienswijze? 
c) Kan de wethouder de lessons learned uit de pilot delen met de raad? (directeur sociaal) 
d) Wat is het verschil met WerkOm? 
e) In de toekomst uitbreiden naar hoger opgeleiden? Denk aan statusouders! 

Antwoord 
a) Het MRA Loket Inclusieve Arbeidsmarkt is een pilot die voortkomt  uit een opdracht van de 

directeuren sociaal van gemeentes Almere, Amsterdam, Haarlem, Haarlemmermeer en 
Zaanstad. Aanleiding is de constatering dat werkgevers binnen de MRA te maken hebben met 
veel verschillende regelingen, werkwijzen en contactpersonen. Vooral (middel)grote werkgevers 
die regionaal en/of landelijk opereren lopen hier tegenaan en hebben hun behoefte aan meer 
eenduidigheid uitgesproken. Met deze pilot van het loket kijken de directeuren of hieraan 
tegemoet gekomen kan worden door zowel werkgevers als werkzoekenden te ontzorgen en zo 
een stimulans te geven aan de inclusieve arbeidsmarkt binnen de metropoolregio. Het loket 
betreft een samenwerking op uitvoering en is ambtelijk vorm gegeven binnen bestaande kaders. 
De bestuurders van de betrokken steden zijn op de hoogte van de voortgang maar bestuurlijke 
besluitvorming was daarbij tot nu toe niet noodzakelijk.  

b) De raad wordt niet gevraagd om een zienswijze. Het MRA Loket Inclusieve Arbeidsmarkt is 
geen samenwerkingsverband, zoals bedoeld in de Wet gemeenschappelijke regelingen (Wgr) 
en heeft geen eigen juridische entiteit. In de regionale raadsledenbijeenkomst zijn de raden van 
Zaanstreek-waterland geïnformeerd over het initiatief. Desgewenst kan dit uiteraard ook nog 
een keer in de Zaanse raad herhaald worden. 

c) Ja, dat kan. 
d) Werkom is een bestuurlijk samenwerkingsverband van de gemeenten Purmerend en Zaanstad 

en voert taken van de Participatiewet uit in opdracht van deze twee gemeenten. Het MRA loket 
inclusieve arbeidsmarkt is een ambtelijk samenwerkingsverband tussen vijf gemeenten binnen 
de Metropoolregio en is complementair aan Werkom Werkom is uiteraard betrokken bij de pilot. 

e) Het loket richt zich in specifiek op samenwerking in de arbeidsmarkttoeleiding van mensen met 
een afstand tot de arbeidsmarkt. Daar vallen ook zeker hoogopgeleide statushouders onder. 
Enig voorbehoud is wel nodig: de samenwerking in dit MRA loket is niet gericht op het 
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afstemmen van beleidskeuzes, maar op het afstemmen van dienstverlening, om zo meer 
mensen de mogelijkheid te bieden om van de kansen op de arbeidsmarkt gebruik te maken. Het 
afstemmen van beleidskeuzes doen we in de schaal van de arbeidsmarktregio Zaanstreek-
Waterland. De uitvoering van deze afstemming vindt plaats bij Werkom. Daarnaast werkt de 
gemeente Zaanstad in MRA schaal ook mee in House of Skills wat zich expliciet richt op het 
stimuleren van arbeidsmobiliteit van middelbaar opgeleiden.  

 

Nr. 49 Partij PvdA Onderwerp Tegengaan lerarentekort 

Vraag 
Pagina 28: U omschrijft de beheersmaatregel om in de regio en met schoolbesturen elkaar niet te 
beconcurreren. Op blz 21 omschrijft u dat er gewerkt wordt aan maatregelen die het werken in Zaanstad 
aantrekkelijker moeten maken. Wanneer komen de resultaten hiervan beschikbaar? 

Antwoord 
Begin 2019 informeren we de raad over in te zetten maatregelen in Zaanstad voor  de korte termijn en 
over een plan voor de regionale samenwerking op dit thema. 

 

Nr. 50 Partij PvdA Onderwerp Indicator Huurwoningen 

Vraag 
Pag 10, prog indicator 4. Voor 2019 staan er slechts 49 woningen door de corporaties op te leveren, 
zelfs substantieel minder dan de voorafgaande jaren. Heeft u daar een verklaring voor? Conform de 
prestatieafspraken 2018 stonden er 143 woningen geprognotiseerd.  

Antwoord 
Belangrijkste oorzaak van het niet halen van de doelstelling is planningsoptimisme. Het oplossen van 
allerlei randvoorwaarden kost meer tijd dan gedacht. Daarbij kan gedacht worden aan het wegnemen 
van milieubelemmeringen, het oplossen van planologische belemmeringen, toepassen van 
parkeerbeleid, onderhandelingen met grondeigenaren en bezwaar en beroepsprocedures van 
belanghebbenden. 

 

Nr. 51 Partij PvdA Onderwerp Indicator intentieovereenkomsten woningbouw 

Vraag 
Pag 10, prog indicator 4. Kunt u aangeven bij de 3 intentieovereenkomsten die zijn gesloten om hoeveel 
woningen het hier gaat en hoeveel woningen daarvan tot het segment sociale woningbouw behoren? 

Antwoord 
De voor 2019 genoemde intentieovereenkomsten zijn nog niet gesloten. Bij het opstellen van de 
overeenkomsten zal op basis van maatwerk en de uitgangspunten van het coalitieakkoord een 
percentage sociaal opgenomen worden.  

 

Nr. 52 Partij PvdA Onderwerp Vrijval reserves 

Vraag 
Pag 12. “Wij zijn drie reserves tegengekomen waarvan wij voorstellen deze op te heffen. De gevolgen 
zijn in deze begroting verwerkt”. Staat in de begroting.  
 
Egalisatievoorziening riolen, 2.5 mln. vrijval (in de exploitatie verwerkt). 

a) eerder is besloten om 6 mln. uit de egalisatievoorziening te gebruiken voor de opvang van de 

stijgende kapitaalslasten (middelen gebruiken voor het direct afboeken van de 

vervangingsinvesteringen). In de notitie “Rioolheffing en egalisatievoorziening” d.d. 1 november 

2017 werd aangegeven dat, in overleg met de accountant, die lijn zou worden doorgezet om de 

stijgende kapitaalslasten (deels) op te vangen door wederom 5 mln. aan de voorziening te 

onttrekken. Kunt u aangeven wat dat overleg heeft opgeleverd? Betekent de voorgestelde vrijval 

van 2.5 mln. in de algemene middelen dat dit niet wordt aangewend conform het eerder 

voorgestelde uitgangspunt? 

b)  Kunt u aangeven wat de stand van zaken is m.b.t. het verbreed gemeentelijk rioleringsplan? 
Antwoord 
a1) Het bedoelde overleg is gevoerd om vast te stellen voor welk aandeel het saldo van de 
egalisatievoorziening mag worden benut om investeringen direct af te boeken en zo de groei van 
kapitaallasten te beperken. Gezien de geldende financiële regelgeving (notitie riolering 2014 commissie 
BBV)  mogen enkel die  middelen als gevolg van vertraagde uitvoering van vervangingsinvesteringen en 
welke zijn begroot met de intentie te willen sparen hiervoor worden benut. Dit heeft er in geresulteerd 

http://www.commissiebbv.nl/begroten/notities-commissie/
http://www.commissiebbv.nl/begroten/notities-commissie/
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dat ca € 7,4 miljoen uit de egalisatievoorziening voor het afboeken van kapitaalslasten wordt ingezet. 
Verder heeft het overleg opgeleverd dat zichtbaar moet zijn dat een deel van de rioolheffing bestemd is 
voor het vormen van een spaarvoorziening. Vanaf 2019 zal  conform de regelgeving een “spaarbedrag” 
voor toekomstige vervangingsinvesteringen in het tariefmodel rioleringen opgenomen worden.  
  
a2) Dat is juist, de voorgestelde vrijval van € 2,5 mln. wordt niet aangewend conform het eerder 
voorgestelde uitgangspunt. Tijdens het hiervoor genoemde overleg is tevens vastgesteld dat In de 
afgelopen jaren € 2,56 miljoen aan de egalisatievoorziening is toegevoegd als gevolg van efficiency- en 
aanbestedingsvoordelen. De financiële regelgeving geeft aan dat deze middelen vrijvallen in het 
algemeen rekening resultaat. De raad is vervolgens bevoegd om aan dit resultaat, bij vaststelling van de 
jaarrekening, een bestemming te geven. 
  
b) Voor de afronding van het VGRP was het noodzakelijk te weten of het nieuwe college koos voor het 
saneren van de kapitaalslasten binnen het product riolen en was het noodzakelijk te weten op welke 
wijze de egalisatievoorziening ingezet kon worden voor afboeken van vervangingsinvesteringen. Nu dit 
duidelijkheid is kunnen deze financiële effecten in het VGRP worden verwerkt en kan een juiste 
prognose worden gemaakt van de ontwikkeling van de rioolheffing. Het is de verwachting dat het nieuwe 
VGRP begin 2019 aan de raad kan worden aangeboden. 

 

Nr. 53 Partij PvdA Onderwerp Pedagogisch klimaat in de wijk 

Vraag 
Pagina 22: Pedagogisch klimaat in de wijk: wat gebeurt daar nu aan trajecten en wat is de status? 

Antwoord 
In 2017 is een verkenning van methodieken voor ‘wijkpedagogiek’ uitgevoerd. Vervolgens is het 
document ‘Gedeelde visie op pedagogische samenwerking’ aan het Bestuurlijk Overleg Onderwijs 
Zaanstreek voorgelegd. Dat is niet overgenomen. In het kader van het Actieplan Poelenburg en 
Peldersveld stellen we nu een masterplan opvoeden en onderwijs op. Daarin is opnieuw aandacht voor 
burgerschapsthema’s en methodieken die op school niveau worden gebruikt. 

 

Nr. 54 Partij PvdA Onderwerp Domusvoorziening 

Vraag 
Pagina 26: Domusvoorziening? Als er een geschikte locatie wordt gevonden… dit klinkt nogal passief en 
onzeker. Welke prioriteit wordt hier nu aangegeven, hoe worden de kansen ingeschat en waar liggen de 
beperkende factoren. 

Antwoord 
Er wordt actief gezocht naar een locatie/pand voor een Domus. De prioriteit is hoog, omdat de potentiele 
Domus-cliënten nu in niet passende voorzieningen zitten of in een verkeerd sociaal netwerk. Er zijn 
momenteel 2 locaties die verder onderzocht gaan worden. Dit onderzoek betreft: 

- Kosten (d.w.z. geschikt maken van de locatie/pand) 
- Duur van de realisatie (i.r.t. de huidige “ongewenste” situatie) 
- Draagvlak omgeving  
- Planologische haalbaarheid (vergunningentraject). 

De kansen op een realisatie van de Domus in 2019 zijn afhankelijk van bovenstaande 
onderzoekspunten en de mogelijkheid om een Domus in een bestaand pand te huisvesten dat met 
weinig middelen geschikt kan worden gemaakt. 

 

Nr. 55 Partij PvdA Onderwerp Participatiewet 

Vraag 
In september kwam het nieuws dat de banenkans van WSW-ers met de participatiewet landelijk zou zijn 
gedaald van 50% naar 30%. Kunnen we in dit kader ook mogelijke tekorten verwachten op de uitgaven 
aan de Participatiewet? Zo ja, Kunt u nader toelichten waarom er een tegenvaller is op de uitgaven aan 
de Participatiewet? 

Antwoord 
In de aanvraag voor een vangnetuitkering Participatiewet over 2017 (2018/16491) hebben we de 
oorzaken van het tekort op het BUIG-budget beschreven. We verwijzen hiernaar voor een uitgebreidere 
toelichting. 

 

Nr. 56 Partij PvdA Onderwerp Banen-afspraak en quotumregeling 

https://zaanstad.raadsinformatie.nl/document/6717620/1/Modelaanvraagformulier_Vangnetuitkering_Participatiewet_over_2017


17 
 

Vraag 
We willen inzetten op effectieve maatregelen om inwoners met een afstand tot de arbeidsmarkt weer 
aan het werk te helpen, samen het bedrijfsleven en ondernemers. Als overheid hebben wij hierin een 
voorbeeldfunctie”.  
Hoeveel Fte’s/mensen heeft Zaanstad in dienst ingevolge de “Banen-afspraak en quotumregeling”? 

Antwoord 
Zaanstad heeft op dit moment 53,65 banen o.g.v. Banenafspraak/Quotumregeling. .  
Uitleg: 1 baan is 25,5 uur. Als 53,65 banen van 25,5 uur omgerekend worden naar fte (1 fte = 36 uur), 
dan gaat hier om 38 fte. Het betreft 43 mensen. 

 

Nr. 57 Partij PvdA Onderwerp Statushouders 

Vraag 
Gelden extra statushouders in de Participatiewet altijd als beleidsmatige mutaties en vallen deze dan 
dus binnen de uitgavenkaders? Zo ja, komt het Rijk gemeenten tegemoet  in de hogere kosten in de 
Participatiewet voor de hogere instroom van vergunninghouders? 

Antwoord 
Het rijk stelt in 2018 budget beschikbaar voor extra uitkeringen als gevolg van de instroom van 
vergunninghouders. Voor 2019 is ook het geraamde aantal extra uitkeringen als gevolg van verhoogde 
instroom van statushouders in 2019 verwerkt in het voorlopige budget voor 2019. 

 

Nr. 58 Partij PvdA Onderwerp Beschermd wonen 

Vraag 
Pag. 25. In de tekst is aangegeven dat gezocht wordt naar mogelijkheden om de uitstroom uit 
Beschermd wonen te vergroten.  
Kunt u aangeven hoe hoog dat percentage nu is of de aantallen nu zijn?  

Antwoord 
In 2017 was het percentage uitstroom uit Verblijf Beschermd wonen: 19%. Tot nog toe is in 2018 het 
percentage uitstroom uit Verblijf Beschermd Wonen: 10%. De instroom in Verblijf Beschermd wonen 
neemt af doordat er per 2017 ook Ambulant Beschermd wonen kan worden geïndiceerd. Het gevolg 
hiervan is dat de problematiek in Verblijf BW gemiddeld “zwaarder wordt; door deze “verzwaring” zal de 
uitstroom uit BW de komende jaren afnemen. 

 

Nr. 59 Partij PvdA Onderwerp Maatschappelijk verantwoord ondernemen 

Vraag 
Pagina 31 Het college wilt bedrijven aan de opgaven van de stad zoals inclusiviteit en circulariteit 
koppelen. Hoe ondersteunt en stimuleert Zaanstad werkgevers om maatschappelijk verantwoord te 
ondernemen (waaronder het toepassen van ‘Social Return’ bij inkoop door de gemeente). 

Antwoord 
Gemeente Zaanstad onderzoekt als opdrachtgever bij iedere inkoop o.a. welke kansen er zijn op het 
gebied van circulair en klimaatbewust inkopen en op het gebied van Social Return. We nemen dit als 
maatwerk mee bij de inkoop. Dit leidt tot contractuele afspraken over deze onderwerpen met de 
leveranciers/ondernemers. Hierdoor worden bedrijven waarbij de gemeente inkoopt, gestimuleerd om 
zich te ontwikkelen en te onderscheiden op deze gebieden. Voor SROI willen we de administratieve 
lasten voor ondernemers verminderen. De regionale afspraken over Social Return beleid en het 
regionale uitvoeringsprotocol creëren eenduidigheid voor ondernemers. Deze eenduidigheid samen met 
een nieuwe online informatievoorziening zorgt voor lastenvermindering. 
 
Met Social Return verleiden we werkgevers om inclusief te werkgeven. Hoe Zaanstad ondernemers 
daarbij ondersteunt, beschrijven we bij vraag 20. 

 

Nr. 60 Partij PvdA Onderwerp Circulaire businessmodellen 

Vraag 
Pagina 35 In hoeverre wordt internationale sociale voorwaarden meegenomen in de ontwikkeling van 
circulaire businessmodellen ? 

Antwoord 
Zaanstad heeft in december 2017 besloten tot deelname van het Manifest Maatschappelijk Verantwoord 
Inkopen. Zaanstad vindt het belangrijk om duurzame innovaties en maatschappelijk verantwoord 
ondernemen te stimuleren via het inkoopbeleid en opdrachtgeverschap richting leveranciers. De 
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thema’s die hierbij horen zijn:  
Klimaatbewust: terugdringen van de energie uitstoot,  
Circulair: voorkomen van verbruik en stimuleren van hergebruik van materialen,  
Innovatief: het kunnen beschikken over moderne middelen,  
SROI: inzet van mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt en  
Internationale sociale voorwaarden: voorkomen van schending mensenrechten en eerlijke arbeid. 
Zaanstad heeft de keuze gemaakt  om deze thema’s als doelstellingen te formuleren en heeft het 
inkoopbeleid hierop herijkt. Per begin 2018 werkt Zaanstad volgens dit nieuwe vastgestelde 
inkoopbeleid. Dat betekent dat internationale sociale voorwaarden meegenomen worden bij de 
ontwikkeling van circulaire businessmodellen. 

 

Nr. 61 Partij PvdA Onderwerp Energietransitieplan 

Vraag 
Pagina 35 Energietransitieplan opstellen. Bij corporaties, maar ook bij individuele bewoners ontstaat een 
grote behoefte inzicht te krijgen in keuzes die ze moeten maken op het gebied van hun 
energievoorziening in huis. Komt er een warmtenet? Kies ik voor iets anders? Koop ik nog een keer een 
gasketel? Zaken waar spoedig duidelijkheid voor nodig is. Wanneer komt de gemeente met het plan en 
publiciteit en voorlichting aan inwoners? 

Antwoord 
De gemeente is onlangs gestart met het opstellen van een warmtetransitieplan. Dit plan geeft inzicht in 
de aardgasvrije warmteopties per wijk, een fasering in de tijd, (maatschappelijke) kosten en baten en 
een besliskader voor alle afwegingen van aardgasvrije warmteopties. De planning is dat het concept 1e 

kwartaal 2019 gereed is, waarna dit wordt aangeboden ter besluitvorming. Naar verwachting wordt 

wettelijk geregeld dat een Warmtetransitieplan in 2021 gereed zal moeten zijn. 
 

Nr. 62 Partij PvdA Onderwerp Social reward 

Vraag 
Pagina 37: In regionaal verband en op lokaal niveau zijn verkennende gesprekken gevoerd over de 
definitie en mogelijke invulling van dit zogenoemde social reward. Tegelijkertijd heeft het Ministerie van 
Sociale Zaken en Werkgelegenheid aangekondigd een onderzoek te doen naar deze ontwikkeling. 
Heeft gemeente Zaanstad een  methodiek voor het meten van de maatschappelijke impact van 
ondernemingen. Hoe wordt de impact van de prestatieafspraken gemeten?  

Antwoord 
In het kader van de SROI-functie wordt onderzocht of er hiervoor een methodiek gevonden kan worden. 
Maar dit is nog in een fase van prille verkenning, hierbij zijn andere gemeenten bevraagd (zoals 
bijvoorbeeld de gemeente Eindhoven, die hiervoor de PSO-ladder gebruikt). We wachten hierbij ook de 
aangekondigde onderzoeken af. Prioriteit ligt nu bij het verbeteren van de bestaande SROI-keten van 
dienstverlening voordat we een keuze maken voor het toevoegen van een dergelijk Social Reward 
instrument. 

 

Nr. 63 Partij PvdA Onderwerp Begeleiding naar werk 

Vraag 
pagina 37, 38, 39, 40 en 41  
Hier staan activiteiten die de gemeente heeft genomen en nog zal nemen om burgers met een afstand 
tot de arbeidsmarkt te begeleiden naar werk. Ik mis gegevens over de resultaten (realisatie) en het 
effect van deze maatregelen in het verleden in het tabel over indicatoren. Het is niet duidelijk of de 
maatregelen lonend bleken te zijn. Waar zijn de resultaten te vinden? 

Antwoord 
Een totaaloverzicht van onze maatregelen ‘Op weg naar werk of meedoen’ staat in het document 
2018/16491 “Modelaanvraagformulier vangnetuitkering Participatiewet over 2017” (zie bijlage). Vanaf 
pagina 9 vindt u schematisch de maatregelen met de kwalitatieve of kwantitatieve behaalde resultaten. 

 

Nr. 64 Partij PvdA Onderwerp Zaanpeiling klanttevredenheid 

Vraag 
Pagina 40: De mate van klanttevredenheid van uitkeringsgerechtigden over de dienstverlening  Hoe 
wordt deze gemeten? 

Antwoord 
De mate van klanttevredenheid van uitkeringsgerechtigden over de dienstverlening wordt tot op heden 

https://zaanstad.raadsinformatie.nl/document/6717620/1/Modelaanvraagformulier_Vangnetuitkering_Participatiewet_over_2017
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niet structureel gemeten. 
Binnenkort start ambtelijk, in samenwerking met Werkom, een oriëntatie om de mogelijkheden te 
onderzoeken om structureel ervaringen van uitkeringsgerechtigden met Werkom op te halen. De 
bedoeling is een werkwijze te ontwikkelen waarmee de gemeente deze ervaringen periodiek en 
structureel kan volgen en vastleggen. 

 

Nr. 65 Partij PvdA Onderwerp Motie monitoring jeugdwerkloosheid 

Vraag 
Pagina 41: Motie monitoring jeugdwerkloosheid.  Op welke wijze is hieraan uitvoering gegeven? Graag 
een uitgebreide toelichting?   

Antwoord 
In een dashboard met gemeentelijke cijfers (genaamd dashboard burger) wordt het aantal jongeren met 
een bijstandsuitkering gevolgd. Cijfers van het Jongerenloket (die ook in dit dashboard zijn te vinden) 
geven hier verdere verdieping aan, bijvoorbeeld rondom wat voor trajecten deze jongeren volgen. 
Daarnaast worden cijfers van het UWV gebruikt om het aantal jongeren met een WW-uitkering te 
volgen. De cijfers rondom WW en bijstand worden samengevoegd in een halfjaarlijkse rapportage, om 
te zien hoe het aantal en percentage werkloze jongeren zich ontwikkelt.   

 

Nr. 66 Partij PvdA Onderwerp Aanpak Jeugdwerkloosheid 

Vraag 
Pagina 41: Wat is het percentage Zaanse jongeren dat binnen de Aanpak Jeugdwerkloosheid uitstroomt 
naar school?   

Antwoord 
Vanuit de participatiewet zijn er in 2017 25 jongeren uitgestroomd naar school (25 van de 95 in de tabel, 
zie vraag 22). Het jaarverslag Leerplicht en RMC 2016/2017 is u eerder dit jaar (2018/17957) ter 
informatie toegezonden. Hierin vindt u dat van het totaal aantal uitvallers (496) dat het RMC heeft 
begeleid i.v.m. schooluitval 30 % is teruggeplaatst naar scholing. RMC is de Regionale meld en 
coördinatiefunctie, 18-23 jaar. 

 

Nr. 67 Partij PvdA Onderwerp Abonnementstarief WMO 

Vraag 
Programma 3 algemeen: 'Gesprekken met politici en zorgaanbieders in Purmerend laten ons zien dat 
een abonnementstarief van € 17,50 kan leiden tot een stijging van het aantal WMO cliënten van 15 a 
20%. Wordt hier in Zaanstad al op geanticipeerd? Zo ja hoe? 

Antwoord 
In de begroting hebben wij het financieel risico verhoogd en de te verwachten inkomsten uit eigen 
bijdragen naar beneden bijgesteld. In de implementatie van de wijzigingen zullen we mogelijkheden 
verkennen om de aanzuigende werking te monitoren en hierop te sturen. 

 

Nr. 68 Partij PvdA Onderwerp Masterplan IKC-vorming 

Vraag 
Pagina 51: In de begroting is aangegeven dat de mogelijk tot implementatie/uitvoering van een 
Masterplan IKC-vorming per denominatie wordt onderzocht.  
a) Wordt ook samenwerking onderzocht daar waar denominaties in één complex van 
schoolgebouwen zijn gehuisvest? 
b) Wanneer is een raadsvoorstel te verwachten? 

Antwoord 
a) De schoolbesturen en gemeente werken samen aan de doorontwikkeling van IKC vorming.  
Onderdeel daarvan is het realiseren van een effectieve en efficiënte inrichting van e doorgaande leerlijn. 
Het door de samenwerkingspartners aangeleverde masterplan gaat uit van samenwerking per 
denominatie.  
b) De verwachting is dat er een voorstel in het eerste kwartaal van 2019 aan de raad voorgelegd wordt. 

 

Nr. 69 Partij PvdA Onderwerp Geluidshinder 

Vraag 
Pagina 55  
Zaanstad neemt deel aan verschillende overlegstructuren om invloed uit te oefenen op de geluidshinder 
van Schiphol. Wat is de insteek van het college? 
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* Minder geluid? 
* Zelfde geluid, stillere vliegtuigen geven meer ruimte tot groei 
* Zoeken naar mogelijkheden om Schiphol te laten groeien, welke condities 

Antwoord 
Zaanstad levert haar inbreng over de toekomstige ontwikkeling via de Bestuurlijke Regie Schiphol. 
Insteek is: huidige afspraken over Schiphol vastleggen in wet- en regelgeving. Verder eerst duidelijkheid 
over een aantal onderwerpen waaronder uitstoot CO2, fijnstof, geluid, veiligheid e.a. voordat 
beslissingen genomen kunnen worden over de verdere ontwikkeling van Schiphol. De raad ontvangt 
hierover binnenkort een raadsinformatiebrief. Uitgangspunt is dat de hinder voor de omgeving zoveel 
mogelijk beperkt wordt. 

 

Nr. 70 Partij PvdA Onderwerp Zaans klimaatakkoord 

Vraag 
pagina 59. Wanneer verschijnt een eerste versie van het Zaans klimaatakkoord? 

Antwoord 
We verwachten begin 2019 een eerste contour van het Zaans Klimaatakkoord met de samenleving te 
hebben. 

 

Nr. 71 Partij PvdA Onderwerp Kerncijfers WOZ waarde 

Vraag 
pagina 62 tabel WOZ waarde: Gemiddeld zit steeds halverwege huur en koop. Moet 2016 daarmee 
geen 178 oid zijn ipv 148? 

Antwoord 
Dit cijfer is inderdaad niet correct. Het juiste bedrag is € 174.600. 
In de jaarrekening 2016 en 2017 is dit eerder wel correct gerapporteerd.  
Het cijfer  zal in de definitieve begroting (na vaststelling door de raad en eventuele verwerking van 
amendementen) gecorrigeerd worden. 

 

Nr. 72 Partij PvdA Onderwerp Beleidsrisico afhankelijkheid andere partijen 

Vraag 
Pagina 63: Welke financieringsbronnen worden bedoeld bij de beheersmaatregel over het risico van de 
kosten van de samenwerking tussen diverse partijen?  

Antwoord 
Dit kan een variëteit aan financieringsbronnen zijn, van subsidies, crowdfunding tot gebruikmaking van 
achtergesteld (risicodragend) vermogen beschikbaar in diverse fondsen. Vaak gaat dat wel onder 
voorwaarde van cofinanciering door de gemeente. 
 
De beschikbaarheid aan financiering voor maatschappelijk gewenste investeringen is groot. 
Investeringen zouden gerealiseerd kunnen worden zonder inbreng van gemeentelijke financiering. 
Belangrijke voorwaarde voor deze investeringen is de economische en technische levensvatbaarheid. 
Het blijft in de praktijk lastig, door slechte verhoudingen tussen risico en rendement of lange onzekere 
terugverdientijden, financiering te realiseren zonder dat een stakeholder (lees: gemeente) genoegen 
moet nemen met een laag rendement of achterstelling.  

 

Nr. 73 Partij PvdA Onderwerp Radicalisering 

Vraag 
Algemeen programma 6: Wordt er ook aandacht besteed aan de aanpak van radicalisering in de stad?  

Antwoord 
Radicalisering is een geprioriteerd thema binnen het Samenwerkingsverband Integrale Veiligheid (SIV) 
in Noord-Holland. Zaanstad is bestuurlijk vertegenwoordigd in de stuurgroep en ambtelijk in de 
projectgroep. Naast fenomeenanalyse en bewustwording in de vorm van trainingen aan het personeel is 
er ook sprake van een casusaanpak. In overleg met betrokken partners (zoals politie, OM, NCTV, Raad 
van de Kinderbescherming, zorgpartners) worden maatwerk interventies ingezet bij 
radicaliseringscasuïstiek. Via de Veiligheidshuizen in Noord-Holland is er nauwe samenwerking binnen 
het gebied van het arrondissementsparket. Hierdoor wordt de kennis beter geborgd en de slagkracht 
vergroot. In incidentele gevallen is er ook samenwerking met partners en gemeenten buiten het gebied 
van arrondissementsparket Noord-Holland. 
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Nr. 74 Partij PvdA Onderwerp Overlast jongeren 

Vraag 
Pagina 80 Overlast jongeren. Worden maatschappelijke initiatieven uit wijken ook betrokken bij de 
aanpak? Zo ja, Welke “goede initiatieven vanuit de wijken worden ondersteund en met hoeveel geld?  

Antwoord 
Waar mogelijk en dit bij kan dragen aan vermindering van overlast op straat wordt verbinding gelegd 
met maatschappelijke initiatieven uit wijken. Dat gebeurt met name via de Sociaal WijkTeams die 
burgers ondersteunen bij het opzetten van maatschappelijke initiatieven. Omdat dit binnen de opdracht 
aan het Sociaal Wijkteam valt is dit niet in geld uit te drukken. 

 

Nr. 75 Partij PvdA Onderwerp Lokale heffingen 

Vraag 
pagina 102: Waar zitten de kosten voor handhaving blauwe zones? Hier staan immers geen inkomsten 
tegenover. 

Antwoord 
De kosten voor de handhaving blauwe zones zijn onderdeel van de capaciteitskosten van de afdeling 
straattoezicht.   

Het maakt onderdeel uit van het gehele capaciteitsbudget van Zaanstad (Begroting pagina 133). Dit 
wordt verder niet gespecificeerd naar afdelingen.  

 

Nr. 76 Partij PvdA Onderwerp  

Vraag 
Pagina. 181.  
“De extra woningen zorgen voor hogere inkomsten OZB en gemeentefondsuitkering en dekken 
daarmee de extra rentelasten voor de hogere lening af.” 
a) Klopt het dat de hogere inkomsten OZB en gemeentefondsuitkering in de Algemene middelen 

terecht komen en niet geoormerkt zijn voor de dekking van de rentelasten van de 
onttrekkingen/leningen van het transformatiefonds? 

b) Uit de eerdere stukken m.b.t. het Transformatiefonds (TF) en een gesprek met de afdeling Controle 
en Treasury is gebleken (en bevestigd) dat op leningen die via het TF worden afgesloten niet wordt 
afgelost. Deze worden integraal opgenomen in de totale leningenportefeuille. Om als Raad zicht te 
houden op de onttrekkingen (gebruik administratieve ruimte) ten behoeve van het afsluiten van 
leningen en de aflossingen op die leningen is het gewenst om dat binnen de begroting/jaarrekening 
inzichtelijk te maken. Een door ons ingebracht voorstel is eerder intern besproken  (juli j.l.) waarbij 
zou worden nagegaan of dat technisch realiseerbaar is.  
Het voorstel komt er in het kort op neer: 
Omdat afgesloten leningen van het TF worden beheerd binnen de totale leningenportefeuille is het 
technisch niet mogelijk om de aflossingen daarop adequaat te monitoren. Alternatief is dat er bij elke 
businesscase een aflossingsoverzicht wordt bijgeleverd op basis van hoogte lening, looptijd etc. Die 
aflossingen worden binnen de begroting gereserveerd vanuit de opbrengst OZB en Algemene 
uitkering Gemeentefonds. Uiteindelijk zal dit ertoe bijdragen dat de middelen die op termijn weer 
nodig zijn ook daadwerkelijk beschikbaar komen. De kapitaalslasten (rente) van leningen vanuit het 
TF worden wel vanuit de opbrengst OZB en Algemene uitkering Gemeentefonds gefinancierd. Ook 
dat vergt een model om zicht te houden op de vraag of de geprognosticeerde opbrengsten 
voldoende zijn om de onttrekkingen aan het TF op termijn weer af te dekken. Wij vernemen graag 
wat de status is om tot een dergelijk model te komen waarbij de Raad zicht krijgt/houdt op de 
ontwikkelingen van het Transformatiefonds. 

Antwoord 
a) Dat klopt.  

OZB-inkomsten  en algemene uitkering gemeentefonds zijn vrij besteedbare middelen. Geen 
van deze inkomsten wordt vooraf geoormerkt voor bepaalde uitgaven. De OZB-inkomsten en 
algemene uitkering geven dekking aan tal van uitgaven in de gemeentebegroting. De 
rentekosten is één van deze uitgaven.  
Jaarlijks wordt bij kadernota en begroting de extra ruimte door OZB en gemeentefonds 
meerjarig begroot. Vervolgens wordt de ruimte verlaagd met de autonome en onvermijdelijke 
lasten, zoals indexerings- en rentelasten. Er wordt dus altijd eerst gezorgd voor voldoende 
dekking voor autonome en onvermijdelijke  lastengroei. Pas daarna kan eventuele extra ruimte 
ingezet worden voor overige beleidsbijstellingen. 
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b) De criteria van het Transformatiefonds zijn zo opgesteld dat de toekomstige rentelasten gedekt 
kunnen worden met de extra inkomsten als gevolg van de toename van het aantal woningen. In 
de praktijk is het zo dat de uitgaven TF en daarmee de toename van de schuld zich eerder 
voordoen dan de gereedkoming van de extra woningbouw. Bij het opstellen van de 
meerjarenbegroting gaan de lasten dus voor de baten uit. Dit voorkomt dat (ongemerkt) een 
structureel dekkingstekort kan ontstaan door inzet van het Transformatiefonds.  
 
Bij elk voorstel voor onttrekking aan het Transformatiefonds kan een overzicht worden gegeven 
van het totaal aan onttrekkingen aan het TF waartoe tot op dat moment is besloten en de extra 
inkomsten OZB en gemeentefonds daar tegenover staan. Daartoe hoeft geen apart model 
opgesteld te worden.  

 

Nr. 77 Partij VVD Onderwerp Indicator ondersteuning door jeugdteam 

Vraag 
Indicatoren p.10: % Jeugdigen dat ondersteund wordt door jeugdteam (2017: 9,4%)  (begroting 2019: 
10,0%) (streefwaarde 2022: 10,5%) 

 Waarop is de streefwaarde van 10,5% gebaseerd? 

 Is deze streefwaarde hoger of lager dan de voorspelling op basis van de huidige kennis?  

 Welke acties zijn nodig om dit aantal in 2022 terug naar 9% te krijgen? Wat zijn de kosten van 
deze mogelijke acties? 

Antwoord 

 De streefwaarde van 10,5% is gebaseerd op de cliëntaantallen en trendbeweging die we 
hebben over het jaar 2017.  

 De streefwaarde voor 2019 en de komende jaren is hoger, aangezien we te maken hebben met 
autonome ontwikkelingen, zoals een voorziene groei van de populatie. Daarnaast is het streven 
om minder specialistische hulp in te zetten. Een van de verwachte gevolgen is dat het aantal 
cliënten dat ondersteuning krijgt vanuit een Jeugdteam dan zal stijgen. Belangrijk om te 
vermelden is dat een half procentpunt is op zich niet zo weinig is. Het betreft niet een stijging 
van absolute aantallen, maar een stijging in percentage: feitelijk gaat het dan in 2019 in 
absolute aantallen om ca. 300 kinderen. 

 De laatste vraag is moeilijk te beantwoorden, daar een transformatie vormgeven en investeren 
in meer preventieve maatregelen geen rekenkundig model is, waarbij met een hoge zekerheid 
kan worden voorspeld welke resultaten worden geboekt. Daarnaast is het beroep op jeugdhulp, 
dat door de samenleving wordt gedaan, voor een gemeente slechts beperkt beïnvloedbaar. Ook 
is een stijging van het aantal cliënten dat Jeugdhulp ontvangt via het Jeugdteam niet per se een 
ongewenste ontwikkeling.  Minder specialistische jeugdhulp kan er ook toe leiden dat de 
Jeugdteams zelf meer gezinnen ondersteunen en begeleiden. 

 

Nr. 78 Partij VVD Onderwerp Indicator specialistische jeugdhulp 

Vraag 
Indicatoren p.10: % Jeugdigen met specialistische jeugdhulp (2017: 9,5%)  (begroting 2019 9,5%) 
(streefwaarde 2022: 9,0%) 

 Waarop is de streefwaarde van 9,0% gebaseerd? 

 Is deze streefwaarde hoger of lager dan de voorspelling op basis van de huidige kennis?  

 Welke acties zijn nodig om dit aantal in 2022 omlaag naar 8% te krijgen? Wat zijn de kosten van 
deze mogelijke acties? 

Antwoord 

 De streefwaarde van 9,0% is gebaseerd op de cliëntaantallen 2017 en prognose die we maken 
over de inzet van specialistische jeugdhulp.  

 De streefwaarde voor 2019 en de komende jaren is lager, aangezien we inzetten op een 
‘beweging naar de voorkant’, waarbij het streven is om meer te normaliseren en 
demedicaliseren en zo het beroep op specialistische hulp te laten afnemen.  

 Evenals bij vraag 77 geldt dat het erg lastig is voorspellingen te doen over hoe veel meer er kan 
worden geïnvesteerd om sneller tot een lager percentage te komen. Daarnaast willen we het 
ambitieniveau realistisch houden, waarbij een afname procentpunt in 2022 reëel is. 

 

Nr. 79 Partij VVD Onderwerp Indicator WMO 

Vraag 
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Indicatoren p.10: % Inwoners 18+ met een WMO voorziening/begeleiding (2015: 7,3%) (2016: 7,1%) 
(2017:7,0%)  (begroting 2019 7,0%) (streefwaarde 2022: 7,4%) 

 Waarop is de streefwaarde van 7,4% gebaseerd? 

 Is deze streefwaarde hoger of lager dan de voorspelling op basis van de huidige kennis?  

 Welke acties zijn nodig om dit aantal in 2022 terug naar 7% te krijgen? Wat zijn de kosten van 
deze mogelijke acties? 

Antwoord 
Het streefcijfer van 7,4 % in 2022 is gebaseerd op een gesignaleerde trend van een toenemend aandeel 
mensen dat Wmo ondersteuning nodig heeft. Oorzaken zijn de demografische ontwikkelingen en de 
extramuralisatie van de zorg. We worden steeds ouder en het aandeel 85-plussers neemt de komende 
jaren toe. Dat betekent dat de zorgbehoefte zal stijgen. In het streefcijfer 7,4% is al verdisconteerd dat 
we besparen door de inzet van algemene voorzieningen en het vergroten van het kostenbewustzijn bij 
de verwijzers en inwoners. Met de kennis van nu gecombineerd met de toename van het aantal ouderen 
verwachten wij niet dat het percentage inwoners met een Wmo-voorziening verder teruggebracht kan 
worden naar 7% in 2022. 

 

Nr. 80 Partij VVD Onderwerp Indicator specialistische ondersteuning 

Vraag 
Indicatoren p.10: % Inwoners dat zich beter kan redden door de specialistische ondersteuning 
(2015: 80%) (2016: 79%) (2017:81%)  (begroting 2019: 81%) (streefwaarde 2022: 81%) 

 Waarop is de streefwaarde van 81% gebaseerd? 

 Welke acties zijn nodig om dit aantal in 2022 omhoog naar 90% te krijgen? Wat zijn de kosten 
van deze mogelijke acties? 

Antwoord 

 Het streefcijfer van 81% is gebaseerd op het cliëntervaringsonderzoek Wmo 2018. Als gevolg 
van demografische ontwikkelingen en de extramuralisatie van zorg wonen steeds meer 
inwoners met een  (grotere) zorgbehoefte zelfstandig. Wij verwachten dat de ondersteuning die 
in de thuissituatie nodig is steeds intensiever zal worden. Wij streven ernaar om ondanks de 
groei van de groep ouderen (met name 85+) en de toenemende zorgvraag van inwoners het  
percentage inwoners ‘dat zich beter kan redden door de specialistische ondersteuning’  op 81% 
te houden. In feite zit in dit streefcijfer al een kostenbesparing. Maatregelen die we hiervoor 
inzetten zijn kostenbewustzijn verwijzers en inwoners, de inzet algemene voorzieningen, inzet 
ervaringsdeskundigen/eigen netwerk, duidelijke afbakening tussen Wmo en WLZ.  

 Wij verwachten niet dat dit percentage verder omhoog gebracht kan worden.  

 

Nr. 81 Partij VVD Onderwerp JOGG 

Vraag 
p.22 We verbreden de focus op gezond gedrag bij jeugdigen en maken daarbij gebruik van de positieve 
ervaringen met de Jongeren Op Gezond Gewicht aanpak (JOGG), door meer partijen daar niet 
vrijblijvend aan te verbinden (scholen, jongerenwerk, sportverenigingen). 

 Welke effecten heeft deze niet langer vrijblijvendheid voor de begroting? 

Antwoord 
Dit heeft geen effecten op de begroting. De middelen die hiervoor worden gebruikt zijn afkomstig van 
externe subsidies die zijn toegekend aan GGD Zaanstreek-Waterland. 

 

Nr. 82 Partij VVD Onderwerp Jeugdhulpsysteem 

Vraag 
p. 23 Sturen op kostenreductie binnen het jeugdhulpsysteem en versteviging van het stelsel. We 
treffen op korte termijn maatregelen om de kosten te beheersen. Voor de langere termijn werken we aan 
een versteviging of aanpassing van het stelsel met de verwijzing naar specialistische zorg als 
belangrijkste aandachtspunt. 

 Welke effecten heeft dit voor de begroting? 

 Welke bovenwettelijke plusjes/ extra regelingen/ extra voorzieningen zijn er in Zaanstad mbt 
jeugd?  

Antwoord 

 In de begroting zijn de budgetten voor jeugd en zorg verhoogd tot het kostenniveau van 2017, 
maar ook een taakstelling om de kosten in 2022 terug te brengen op het niveau van de 
Rijksbijdrage. De genomen maatregelen op zowel korte als lange termijn hebben tot doel om 



24 
 

binnen deze financiële kaders uit te komen. In de loop van 2018 hebben we de kosten voor 
specialistische jeugdhulp verder zien oplopen. Hierop zijn aanvullende maatregelen getroffen. 
Het uitgangspunt blijft om binnen de financiële kaders uit te komen. In de begroting 2019 is wel 
het risicoprofiel verhoogd zodat er voldoende reserves worden aangehouden wanneer de 
maatregelen niet (tijdig) opleveren wat is beoogd. 
Voor het ‘Fonds tekortgemeenten Jeugd en Wmo’ heeft de gemeente Zaanstad aanvraag 
ingediend. Deze ligt ter beoordeling bij de VNG. Dit is een incidentele aanvraag op basis van de 
tekorten van 2016 en 2017. Daarnaast hebben we binnen de gemeente het budget ‘slim 
investeren’ en budget voor de uitvoering van het regionale ‘Transformatieplan zorg voor jeugd’. 
Genoemde budgetten worden ingezet om tot verbeteringen van en innovaties binnen het 
huidige systeem te komen. Dit zal op termijn het beroep op specialistische hulp moeten 
verminderen, hetgeen zorgt voor een kostenreductie. 

 Als het gaat om aanvullende wettelijke regelingen, hebben we in Zaanstad het recht op het 
aanvragen van een Persoonsgebonden budget voor jeugdhulp verankerd in de verordening 
jeugdhulp. Ook zijn er mogelijkheden om onder bepaalde voorwaarden verlengde jeugdhulp in 
te zetten nadat een jeugdige 18 jaar is geworden. 

 

Nr. 83 Partij VVD Onderwerp Dak- en thuisloze jongeren 

Vraag 
p.23 We bieden ten minste één woonvoorziening met begeleiding voor jongeren die risico lopen om 
dak- en thuisloos te raken of dat langere tijd te blijven. 

 Welke effecten heeft dit voor de begroting? 

Antwoord 
Geen. Dat wil zeggen dat de uitgaven voor deze voorziening bij de begroting van 2018 structureel 
opgenomen zijn.   

 

Nr. 84 Partij VVD Onderwerp Domus  

Vraag 
p.26 Als een geschikte locatie wordt gevonden, wordt in 2019 een Domus voorziening gerealiseerd 

 Voor hoeveel cliënten zou dit zijn? Welke effecten heeft dit voor de begroting? 

Antwoord 
Dat zou voor 28 cliënten zijn. Dit is een uitbreiding van 4 personen ten opzichte van het aantal personen 
waarmee rekening is gehouden in de financiële onderbouwing van de Domus in 2017. De extra 4 
personen worden bekostigd uit de middelen van forensische zorg (justitie). 
Als gevolg van de stijging van de lonen (cao) stijgen de kosten. Afhankelijk van de vestiging (in een 
bestaand pand of nieuwbouw) zal er een stijging van de exploitatiekosten zijn. 

 

Nr. 85 Partij VVD Onderwerp Huiselijk geweld en kindermishandeling 

Vraag 
p.26 Versterken van de keten voor het duurzaam stoppen van huiselijk geweld en kindermishandeling 
door het uitvoeren van MDA++ 

 Betreft dit ook de regionaal projectleider van het meerjarenprogramma “Geweld hoort nergens 
thuis”? 

Antwoord 
Ja, dat is dezelfde. 

 

Nr. 86 Partij VVD Onderwerp Ouderenmishandeling 

Vraag 
p.26 Opstellen en uitvoeren van de nieuwe Regionale Visie huiselijk geweld en kindermishandeling  
Uit een artikel van het Algemeen Dagblad op 13 juni 2018 komt naar voren dat grootschalig onderzoek 
in opdracht van het ministerie van Volksgezondheid aantoont dat 170.000 van de 3,1 miljoen 
thuiswonende senioren (1 op de 20) in Nederland slachtoffer wordt van financiële uitbuiting en fysieke of 
psychologische mishandeling. Uit het onderzoek komt tevens naar voren dat het in de meeste gevallen 
om meer gaat dan een eenmalig incident.  

 Is er ook specifieke aandacht voor ouderenmishandeling binnen MDA++? 

Antwoord 
MDA++ is specifiek op complexiteit van cases gericht en niet op specifieke doelgroepen. 
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In de nieuwe visie wordt aandacht gevraagd voor ouderenmishandeling. Voor de aanpak van financiële 
uitbuiting van ouderen loopt wel al een project genaamd ‘Veilig financieel ouder worden in Zaanstreek 
en omgeving’, waaraan onder meer Veilig Thuis, Alzheimerstichting,  gemeente en RABO bank 
deelnemen.  

 

Nr. 87 Partij VVD Onderwerp Waarschuwingsregister 

Vraag 
p.26 Opstellen en uitvoeren van de nieuwe Regionale Visie huiselijk geweld en kindermishandeling  
De minister beveelt ook het waarschuwingsregister van werkgevers aan, waarin werknemers worden 
geregistreerd die over de schreef zijn gegaan. 

 Kunt u aangeven of werknemers die over de schreef zijn gegaan, geregistreerd worden in de 
gemeente Zaanstad? Zo ja, hoe functioneert het waarschuwingsregister in Zaanstad? 

 Zo nee, de gemeente heeft de wettelijke plicht om toezicht te laten houden op door de 
gemeente ten bate van uitvoering van de individuele WMO-taken gecontracteerde partijen en 
organisaties. Dit gebeurt nu door de GGD. Is de GGD in staat dit waarschuwingsregister op te 
starten? Wat zouden de kosten hiervan zijn? 

Antwoord 
Er is geen waarschuwingsregister in Zaanstad. Zaanstad heeft een functionaris (toezichthouder Wmo) in 
dienst die risicogericht de kwaliteit en rechtmatigheid van de dienstverlening toetst, inclusief personeel. 

 

Nr. 88 Partij VVD Onderwerp WMO 

Vraag 
p.27 Kerncijfers: het aantal cliënten WMO neemt af.  

 Tegelijkertijd verdubbelt het aantal cliënten Wmo met Verpleging Verzorging Thuis (VVT) van 
1.257 in 2015 naar 2.944 in 2017. Kunt u dit verklaren? Welke effecten heeft dit voor de 
begroting? 

 Tegelijkertijd verdriedubbelt het aantal cliënten Wmo met Geestelijke GezondheidsZorg (GGZ) 
bijna van 404 in 2015 naar 1.055 in 2017. Kunt u dit verklaren? Welke effecten heeft dit voor de 
begroting? 

 Tegelijkertijd verdubbelt het aantal cliënten Wmo met GezondheidsZorg (GZ) van 238 in 2015 
naar 413 in 2017. Kunt u dit verklaren? Welke effecten heeft dit voor de begroting? 

 Welke bovenwettelijke plusjes/ extra regelingen/ extra voorzieningen zijn er in Zaanstad mbt 

WMO?  

Antwoord 
De toename van het aantal cliënten VVT, GGZ en GZ is het gevolg van een omzetting van “oude" Wmo 
producten naar de nieuwe Wmo arrangementen VVT, GGZ en GZ. Dit heeft geen effecten op de 
begroting.   
 
In Zaanstad hanteren we geen bovenwettelijke regelingen met betrekking tot de Wmo.  

 

Nr. 89 Partij VVD Onderwerp Begeleiden (ex-)gedetineerden 

Vraag 
De bijdrageregeling ‘Begeleiden (ex-)gedetineerden voor Wonen en Werken’ is weer met een jaar 
verlengd. Gemeenten kunnen nu voor 2019 een aanvraag indienen. Er is € 2,4 miljoen beschikbaar voor 
trajecten voor de begeleiding van (ex-)gedetineerden bij hun terugkeer naar de samenleving. 

 Maakt Zaanstad gebruik van deze regeling? Graag ook een toelichting op het antwoord 

Antwoord 
Zaanstad maakt  gebruik van deze regeling. We ontvangen jaarlijks een bedrag van ongeveer 
€ 33.000,00. Deze bijdrage wordt ingezet om ex-gedetineerden te begeleiden in de laatste fase van 
detentie en kort na ontslag uit detentie. De begeleiding door de nazorg – coördinator richt zich  o.a. op 
wonen, werken en inkomen en op een goede overdracht naar het sociaal wijkteam. Naast persoonlijke 
begeleiding door de nazorg coördinator worden ook speciale re-integratietrajecten voor ex-
gedetineerden ingekocht. 

 

Nr. 90 Partij VVD Onderwerp Leerlingenvervoer 

Vraag 
Wordt leerlingenvervoer in deze begroting ‘geboekt’ onder zorg of onder onderwijs?  
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Antwoord 
Onder onderwijs. Leerlingenvervoer is in de begroting 2019-2022 opgenomen in het product ‘Kansen 
voor ieder kind door goed onderwijs’. 

 

Nr. 91 Partij VVD Onderwerp Toerisme 

Vraag 
p.33 In samenwerking met partners in de regio worden ondernemers en organisaties gestimuleerd 
toeristische (wandel, fiets, waterrecreatie) routes te ontwikkelen. 

 Op welke wijze vindt deze stimulatie plaats? Welke effecten heeft dit voor de begroting? 

Antwoord 
Het stimuleren van wandel-, fiets en waterrecreatie routes gebeurt vooral via de stichting Marketing 
Zaanstreek. Tevens wordt dit gestimuleerd tijdens onder andere gesprekken met toeristische 
ondernemers. 

 

Nr. 92 Partij VVD Onderwerp Toerisme 

Vraag 
p.33 De groei van het toerisme rechtvaardigt meer verblijfsaccommodaties in welke vorm dan ook. 

 Hoe verhoudt dit uitgangspunt zich tot een eerdere raadsinformatiebrief dd 20-2-18 ( 2018/3958) 
“Het vaststellen van richtlijnen ten behoeve van particuliere - vakantie -verhuur in Zaanstad”? 

Antwoord 
De groei van het toerisme en de toename van het aantal verblijfsaccommodaties heeft ook onze 
volledige aandacht. De toename gaat echter wel in nauwe samenhang met het behoud en de realisatie 
van woningen en voorzieningen in de stad, de ruimte kunnen we tenslotte maar eenmaal benutten. Het 
reguleren van particuliere vakantieverhuur komt voort uit de overlast die dit (soms) veroorzaakt en 
doordat woningen onttrokken worden aan de woningmarkt om vakantieverhuur te faciliteren. Het staat 
iedereen vrij om zijn woning te verhuren voor vakantieverhuur, maar wel binnen kaders zodat de 
woonbestemming ook daadwerkelijk een woonbestemming blijft. Daarbij heeft een 
verblijfsaccommodatie (in welke vorm dan ook) invloed op de directe omgeving, het is daarom van 
belang dat enige regulering van toepassing is om overlast te voorkomen. 

 

Nr. 93 Partij VVD Onderwerp Agenda Toerisme 

Vraag 
Uitputting investeringsfonds: Er resteren nu nog zeven projecten waarvoor bedragen zijn gereserveerd, 
maar waarvoor de raad nog geen kredietaanvraag heeft ontvangen. Het gaat o.a. om € 0,4 miljoen 
Agenda Toerisme. 
Waarom heeft de raad nog geen kredietaanvraag ontvangen? Wanneer wordt deze wel verwacht? 

Antwoord 
De kredietaanvraag wordt momenteel voorbereid. De verwachting is dat deze medio halverwege/eind 
november 2018 aan de raad ter besluitvorming wordt aangeboden. 

 

Nr. 94 Partij VVD Onderwerp Indicator woningbouw 

Vraag 
Indicatoren p.10: Aantal opgeleverde woningen (2014: 356) (2015:614) (2016: 646) (2017:675)  
(begroting 2019: 850) (streefwaarde 2022: 1000) 

 Waarop is de streefwaarde van 1.000 gebaseerd? 

 Is deze streefwaarde hoger of lager dan de voorspelling op basis van de huidige kennis?  

 Welke acties zijn nodig om dit aantal in 2022 te bereiken? Wat zijn de kosten van deze 
mogelijke acties? 

 Welke acties zijn nodig om in 2022 een aantal van 1.500 te bereiken? Wat zijn de kosten van 
deze mogelijke acties? 

Antwoord 
De streefwaarde van 1.000 woningen is gebaseerd op de afspraken in het coalitie-akkoord om tot 2040 
tussen de 15.000-20.000 woningen te bouwen en vindt zijn basis in de verwachte huishoudensgroei 
voor Zaanstad. Er is voldoende (zachte) plancapaciteit voorhanden. Het college heeft de ambitie 
uitgesproken om met een top 16 de komende drie jaar te starten met de bouw. Dit betekent dat wanneer 
het lukt om tempo te maken met het 'verharden' (vaststellen bestemmingsplannen) van de 
plancapaciteit, het 'vergunnen' (afgeven omgevingsvergunningen) en de marktomstandigheden dit 
toelaten (voldoende bouwcapaciteit voorhanden en geen vraaguitval plaatsvindt door een volgende 
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crisis) het streven om in 2022 in totaal 1.000 woningen te bouwen reëel is. Zelfs de bouw van meer dan 
1.000 woningen kan dan in beeld komen.  De gemeente bouwt zelf geen woningen, maar is primair 
verantwoordelijk voor het invullen van haar publiekrechtelijke taak.  Met de inkomsten uit leges en via 
kostenverhaal intentie-overeenkomsten en anterieure overeenkomsten kunnen we vanuit deze taak een 
belangrijk deel van gemeentelijke kosten dekken. Afhankelijk van de complexiteit, grootte en type 
projecten zal dit in meer of mindere mate sturing vragen waarvoor extra middelen nodig zijn, die nu nog 
niet voorzien zijn. 

 

Nr. 95 Partij VVD Onderwerp Indicator huurwoningen 

Vraag 
Indicatoren p.10: Aantal door woningcorporaties jaarlijks op te leveren huurwoningen (2016: 75) 
(2017:88)  (begroting 2019: 49) (streefwaarde 2022: 300) 

 Waarop is de streefwaarde van 300 gebaseerd? 

 Is deze streefwaarde hoger of lager dan de voorspelling op basis van de huidige kennis?  

 Welke acties zijn nodig om dit aantal in 2022 te bereiken? Wat zijn de kosten van deze 
mogelijke acties? 

Antwoord 
De streefwaarde om netto 300 sociale huurwoningen op jaarbasis toe te voegen is gebaseerd op de 
afspraken in het coalitie-akkoord op basis van de opgave van de woningbouwcorporaties die voorzien in 
de behoefte aan huurwoningen met een prijs tot de liberalisatiegrens. Wanneer woningcorporaties hun 
opgave kunnen waarmaken en het ons lukt om tempo te maken met het 'verharden' (vaststellen 
bestemmingsplannen) van de plancapaciteit, het 'vergunnen' (afgeven omgevingsvergunningen) en de 
marktomstandigheden dit toelaten (voldoende bouwcapaciteit voorhanden en geen vraaguitval 
plaatsvindt door een volgende crisis) is het streven om in 2022 in totaal 300 woningen te realiseren 
reëel. De gemeente bouwt zelf geen woningen, maar is primair verantwoordelijk voor het invullen van 
haar publiekrechtelijke taak.  Met de inkomsten uit leges en via kostenverhaal intentie-overeenkomsten 
en anterieure overeenkomsten kunnen we vanuit deze taak een belangrijk deel van gemeentelijke 
kosten dekken. Afhankelijk van de complexiteit, grootte en type projecten zal dit in meer of mindere 
mate sturing vragen waarvoor extra middelen nodig zijn, die nu nog niet voorzien zijn. 

 

Nr. 96 Partij VVD Onderwerp Indicator funderingen 

Vraag 
Indicatoren p.10: Aantal verbeterde funderingen van particuliere woningen per jaar (2014: 77) 
(2015:117) (2016: 110) (2017:113)  (begroting 2019: 150) (streefwaarde 2022: 300)  

 Waarop is de streefwaarde van 300 gebaseerd? 

 Is deze streefwaarde hoger of lager dan de voorspelling op basis van de huidige kennis?  

 Welke acties zijn nodig om dit aantal in 2022 te bereiken? Wat zijn de kosten van deze 
mogelijke acties? 

Antwoord 
Om de funderingsopgave in Zaanstad inzichtelijk te maken werken we met de volgende ijkgetallen die 
ook worden gebruikt in het plan van aanpak bestaande woningvoorraad en de Woonvisie.  In Zaanstad 
staan nog ongeveer 8.000 particuliere woningen die in de komende jaren een nieuwe fundering nodig 
hebben. Uit statistisch prognose van funderingsonderzoeken over enkele honderden woningen en het 
meten van het zakkingsgedrag van duizenden woningen in de doelgroep geeft het beeld dat ongeveer 
een derde (circa 2.700) van deze eigenaren al binnen 10 jaar aan de gang moet.  Het huidige aantal 
herstellen van particuliere woningen ligt de afgelopen jaren rond 100 per jaar. Om in 10 jaar een derde 
van deze doelgroep van vooroorlogse woningen te herstellen zouden dat dus circa 270 herstellen per 
jaar moeten zijn. Vanwege de indicatieve aard van dit getal en de ambitie is gekozen voor het ‘ronde’ 
getal van 300.   
  
De gemeente heeft maar beperkt invloed op of de fundering van een woning wel of niet hersteld wordt. 
Lange tijd blijft dit namelijk een persoonlijke keuze van de eigenaar van de woning. Pas als de veiligheid 
(zoals vastgelegd in het bouwbesluit) in het geding komt, kan de gemeente dwingend ingrijpen. De 
gemeente richt zich daarom vooral nu op het ondersteunen en verleiden van eigenaren om zo eerder in 
het proces met de eigenaar in gesprek te raken en zo tot meer herstellen te komen. Hierbij moet worden 
gedacht aan informatie- en adviesvertrekking, stimuleren in het vormen van collectieven en het 
onderzoeken van financiële constructies en eventueel meer juridische drukmiddelen. Het aantal van 300 
per jaar is daarbij een ambitieus streefgetal dat een stuk hoger ligt dan de momenteel behaalde 
aantallen. Met name het niet kunnen betalen is voor veel eigenaren het grootste struikelpunt om zelf tot 
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actie over te kunnen gaan. In 2019 wordt actief verder gewerkt aan het verbreden van de totale pakket 
aan maatregelen en vooral doorontwikkelen van het financiële instrumentarium. Met inzet van de 
huidige middelen moet in 2019 blijken of dit streefgetal haalbaar is. 

 

Nr. 97 Partij VVD Onderwerp Systematiek woonruimteverdeling 

Vraag 
Wijziging systematiek woonruimteverdeling: In regionaal verband worden de uitgangspunten voor een 
nieuwe systematiek van de woonruimteverdeling verder uitgewerkt. Toewijzing moet meer gericht zijn 
op woningzoekenden die het hardst een woning nodig hebben en minder op de wachtduur van een 
woningzoekende. 

 Hoe verhoudt bovenstaande tekst zich tot de presentatie van 9-10-18 over woonruimteverdeling 
waarbij gezegd werd dat het bovenstaande één van de drie mogelijkheden is die nu verder 
worden uitgewerkt en waar de raad pas later een beslissing over neemt? 

Antwoord 
De drie op 9 oktober  gepresenteerde scenario’s hebben alle drie als vertrekpunt dat de huidige aanpak 
van de woonruimteverdeling, gebaseerd op wachtduur, niet meer volstaat. Er zijn nu veel mensen, die 
zich  uit voorzorg op de wachtlijst plaatsen, ook al zij niet actief op zoek zijn naar een woning.  In de 
scenario’s  worden drie manieren geschetst, waarop scherper kan worden bepaald en gewogen wie met 
spoed een woning nodig heeft. 

 

Nr. 98 Partij VVD Onderwerp Aanjaaginvesteringen vastgoed  

Vraag 
Uitputting investeringsfonds: Er resteren nu nog zeven projecten waarvoor bedragen zijn gereserveerd, 
maar waarvoor de raad nog geen kredietaanvraag heeft ontvangen. Het gaat oa om € 0,25 miljoen 
Aanjaaginvesteringen vastgoed - Russische buurt.  

 Waarom heeft de raad nog geen kredietaanvraag ontvangen? Wanneer wordt deze wel 
verwacht? 

Antwoord 
De verwachting is dat in het eerste kwartaal van 2019 een voorstel volgt om dit budget te activeren. Het 
budget is nodig om de acties van handhaving in de Russische buurt een blijvende impact te laten 
hebben, maar ook om de leefbaarheid in centrum oost (Zuiddijk e.o.) te vergroten. 

 

Nr. 99 Partij VVD Onderwerp Uitvoeringsprogramma vluchtelingen 

Vraag 
Actualisatie uitvoeringsprogramma vluchtelingen: Voor 2019 stellen we de baten € 0,274 mln. naar 
beneden bij. Dit nadeel komt door een lagere taakstelling en een scherpere inschatting van het aantal 
nieuwkomers waarvoor we een vergoeding krijgen. Ter dekking van de lasten van het 
uitvoeringsprogramma en de in het coalitieakkoord uitgesproken ambitie om het uitvoeringsprogramma 
vluchtelingen voort te zetten, wordt naast de toegezegde € 0,2 mln, een bedrag van € 0,195 mln ingezet 
uit reservering van het programma vluchtelingen 2017-2018. 
In het bericht van de VNG van 5 oktober  
(https://vng.us5.list-manage.com/track/click?u=1cab247ff6b2157eacb121e66&id=a7431dbcd1&e=782354b4b1) 
schrijft men dat er (onverwachts) meer statushouders zijn. Ook ervaren gemeenten krapte op de 
woningmarkt, dit is één van de redenen waarom realisatie van de vastgestelde taakstelling bij een 
substantieel gemeenten achterblijft, blijkt uit onderzoek dat in opdracht van de Landelijke regietafel is 
uitgevoerd. Rijk en gemeenten hebben daarom afgesproken om een aantal maatregelen te 
onderzoeken die zullen bijdrage aan het sneller beschikbaar komen van (passende) woonruimte voor 
statushouders in gemeenten zoals het vinden van creatieve oplossingen.  

 Hoeveel statushouders verwacht u in 2018 te plaatsen?  

 Hoeveel statushouders verwacht u als taakstelling in 2019 te krijgen?  

 Welke creatieve oplossingen zet Zaanstad nu in bij de huisvesting van statushouders? Welke 
kosten/ baten zijn hiermee gemoeid? 

 Maakt Zaanstad gebruik van de Tijdelijke regeling stimulering huisvesting vergunninghouders? 
(https://wetten.overheid.nl/BWBR0037376/2018-01-01) 

Antwoord 

 Volgens de laatste prognose zullen wij in 2018 194 vergunninghouders plaatsen.  

 De taakstelling voor de eerste helft van 2019 is bekend, dat is voor Zaanstad 71 
vergunninghouders. De taakstelling voor de tweede helft van 2019 wordt in april bekend. 

https://vng.us5.list-manage.com/track/click?u=1cab247ff6b2157eacb121e66&id=a7431dbcd1&e=782354b4b1
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 Binnen het project woningdelen worden geen nieuwkomers meer geplaatst. Het project 
leegstaande panden is voor de zomer stopgezet. Verdere toelichting vindt u in de 
Voortgangsrapportage uitvoeringsprogramma vluchtelingen (2018/24576) 

 Zaanstad maakt geen gebruik van de Tijdelijke regeling stimulering huisvesting 
vergunninghouders. 

 

Nr. 100 Partij VVD Onderwerp Erfpacht 

Vraag 
Bezittingen: Grond in erfpacht twv 107 miljoen.  

 Hoeveel panden van particulieren staan nu op erfpacht? Wat is de totale waarde hiervan? 

 Hoeveel panden van woningcorporaties staan nu op erfpacht? Wat is de totale waarde hiervan? 

 Hoeveel bedrijfspanden staan nu op erfpacht? Wat is de totale waarde hiervan? 

 Wat is de streefwaarde per jaar van het aantal omzettingen van erfpacht naar vol eigendom? 

Antwoord 
De erfpachtportefeuille met een boekwaarde van circa € 107 mln bestaat uit: 

- 9.241 woningen met een boekwaarde van circa € 72 mln. In aantallen bestaat deze uit 
ongeveer 1/3 uit particuliere erfpachters met een boekwaarde van circa € 42 mln. en 
ongeveer 2/3 overige (vrijwel geheel woningcorporaties) met een boekwaarde van circa 
€ 30 mln.  

- De overige contracten hebben een boekwaarde van circa € 35 mln. 
Het getal 9.241 was peildatum laatste kwartaal 2017. 
In de begroting staat jaarlijks een bedrag van circa € 0,35 miljoen als taakstelling voor de boekwinst 
voor omzettingen van erfpacht naar vol eigendom. 

 

Nr. 101 Partij VVD Onderwerp Warmtenet 

Vraag 
P. 35 Warmtenet uitrollen 
De verduurzaming van de energievoorziening maakt grote stappen als de gebouwde omgeving 
duurzaam kan worden verwarmd. Warmtenetten zijn in een groot gedeelte van Zaanstad een betaalbare 
optie. 
Welke norm wordt hier gehanteerd voor het begrip betaalbaar? 

Antwoord 
Met ‘betaalbaar’ wordt bedoeld: een oplossing die naar de standaarden van heden kan worden 
opgebracht door alle samenwerkende partijen, inclusief de eindgebruiker. Overigens: de verwachting is 
dat bestaande fossiele oplossingen steeds duurder gaan worden (prijsontwikkeling en belastingdruk). 
De duurzame oplossing wordt zo relatief goedkoper. 

 

Nr. 102 Partij VVD Onderwerp Duurzame energie 

Vraag 
p.35 Ruimte creëren voor opwekking van duurzame energie.  
De vraag naar schone energie legt een beslag op de beschikbare ruimte. Voor Zaanstad betekent dat 
een afweging om in de financiële ruimte, juridische ruimte en geografische ruimte te creëren. 
Wordt er rekening gehouden met de landschappelijke en ruimtelijke kwaliteit? 

Antwoord 
Ja. Dat is gevat onder de term “geografische ruimte”. Concreet betekent het dat Lokale Duurzame 
Energie-opwekking een van de factoren/functies wordt die dient afgewogen te worden ten opzichte van 
alle andere gewenste functie en betekenissen van de ruimte. 

 

Nr. 103 Partij VVD Onderwerp Acquireren van circulaire bedrijven 

Vraag 
p.35 Acquireren van circulaire bedrijven.  
Het sluitend maken van de circulaire ketens vraagt om acquisitie van Zaanstad en levert daarnaast een 
bijdrage aan het aantrekken van nieuwe werkgelegenheid in de stad. 
Aan wat voor bedrijven denkt men dan? Autosloop bedrijven zijn ook circulair. 

Antwoord 
Hierbij wordt gedacht aan bedrijven die de bestaande economische structuur in onze gemeente 
versterken. De strategie is gericht op het uitbouwen van de reeds bestaande (sterke) clusters; textiel, 
food/verpakkingen, bouw/beton, kantoorartikelen etc. 

https://zaanstad.raadsinformatie.nl/document/6702412/1/Voortgangsrapportage_uitvoeringsprogramma_vluchtelingen
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Nr. 104 Partij VVD Onderwerp Circulaire economie 

Vraag 
Pag.36 
De circulaire economie levert een belangrijke toegevoegde waarde aan de maatschappelijke en 
stedelijke doelstellingen geformuleerd in MAAK.Zaanstad. 
Ontwikkeling van netwerken en kennis, de transitiebeweging op gang brengen. Als onderdeel hiervan: 
het opzetten online platform Circulaire Economie. Verduurzaming propositie Bedrijventerrein HoogTij 
vult zich in rap tempo. Het koppelen van de circulaire economie aan de gevestigde en te vestigen 
bedrijvigheid, levert een bijdrage aan de circulaire economie, innovatie en duurzaamheidsdoelstellingen. 
Betekent dit dat circulaire bedrijven prioriteit krijgen boven de reguliere bedrijven? 

Antwoord 
Op dit moment loopt een onderzoek naar de verduurzaming van Hoogtij. De uitkomsten van dit 
onderzoek zullen een belangrijke input zijn voor de (nieuwe) propositie van Hoogtij. Na afronding van 
het onderzoek kan antwoord gegeven worden op uw vraag. De verwachting is dat het onderzoek in 
het eerste kwartaal 2019 gereed is. 
 

Nr. 105 Partij VVD Onderwerp Arbeidsmobiliteit 

Vraag 
Pag 37. Het hele stukje over bemiddelen en versterken van de arbeidsmobiliteit. 
En wat als men niet wil of zich onvoldoende inzet, wat dan? 

Antwoord 
De insteek van het Zaanse Participatiebeleid is dat we bij het vinden van een route terug naar de 
arbeidsmarkt aansluiten bij de talenten en motivatie van de betrokkene. Vooraf worden de stappen van 
die route vastgelegd in een plan van aanpak. In het plan van aanpak wordt vastgelegd wat voldoende 
inzet is. Soms helpt het om die motivatie te vinden door gewoon aan de slag te gaan. Daar zijn trajecten 
voor als instrument. Onder begeleiding meewerken in de onderhoudsploeg van de gemeente is zo’n 
traject, bijvoorbeeld. Als er gedurende het traject wordt geconstateerd dat de gemaakte afspraken niet 
nagekomen worden, of dat iemand zich niet aan de afspraken van een ingezet traject houdt, dan wordt 
de betrokkene daarop aangesproken en wordt overwogen of er een maatregel opgelegd wordt. Regie 
op het proces van iemand helpen richting te vinden, een pad uit te stippelen en aan te spreken op 
voortgang is hierbij cruciaal. 

 

Nr. 106 Partij VVD Onderwerp Inlopen onderhoudsachterstanden 

Vraag 
Pag 69. 
Inlopen onderhoudsachterstanden In de periode 2019-2023 is jaarlijks € 1,9 miljoen extra beschikbaar 
om onderhoudsachterstanden in de openbare ruimte in te lopen. Doel is om eind 2023 de 
onderhoudsachterstanden terug te brengen naar 15% 
Welke plaatsen/plekken hebben dan zo’n achterstand? 

Antwoord 
De onderhoudsachterstand in de openbare ruimte staat niet stil, deze ontwikkelt zich. Als eerste worden 
de grootste onderhoudsachterstanden aangepakt. Maar er ontstaan dan ook weer nieuwe 
onderhoudsachterstanden. Dus de onderhoudsachterstanden liggen niet elk jaar op dezelfde plek.  Op 
de volgende locaties is middels inspecties een onderhoudsachterstand geconstateerd: 
Assendelft: 

- Schermerstraat eo 
- Saendelft Oost 

Krommenie: 
- Krommenie West (Saturnusstraat eo) 
- Krommenie Oost (Visserspad/Vermaningstraat, Van Limburg Stirumstraat, Noorderhoofdstraat, 

Parklaan, Lindelaan, Wilhelmina/Evenwichtstraat) 
- Krommenie Centrum (Agavestraat eo, Weverstraat, Zuiderhoofdstraat, 

Fortuinlaan/Papegaaistraat) 
West Knollendam 

- Bakkerstraat, Westknollendam, Schouwstraat 
Wormerveer: 

- Wormerveer Noord (Lindenlaan, Houtkade, Esdoornlaan,  Zwaluwstraat eo, Noorddijk-
Noordeinde, Molletjesveer Noord, Noorderveld 
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- Wormerveer Zuid (Goudastraat, Tuinstraat, Frobelstraat, Warmoesstraat, Schoolpad, 
Hennepad, Indische buurt, Soendastraat, Schildersbuurt) 

Zaandijk 
- Oud Zaandijk, Domineestuin eo 
- Rooswijk (Harpstraat eo, Paukenhof eo, Simon Gammerkade Oud Heinstraat, G. 

Gershwinstraat) 
Koog a/d Zaan 

- Westerzoom 
Zaandam: 

- Burgermeestersbuurt 
- Rosmolenbuurt 
- Kleurenbuurt 
- Kalf 
- Transvaalbuurt 
- Boendermakerbuurt 
- Schildersbuurt 
- Grote Tocht (eo) 
- Westerwatering (Sara Burgerhartstraat eo, Annie van Eesstraat eo, Waterlandbuurt, Aagje 

Dekenstraat eo, Bovenveen eo 
- Oud West (o.a. Haremakersbuurt, Ooievaarsstraat, Behouden Haven/Groenland, 

Botenmakersstraat/Herengracht, Zeemansstraat) 
Westzaan: 

- JJ Allanstraat, Dolphijnstraat, Vogelbuurt 
- Weiver/Middel 

- Burgermeesterbuurt 
 

Nr. 107 Partij VVD Onderwerp Financiële kengetallen 

Vraag 
P.111 tekst onder netto schuldquote:  
Door de stijging van de externe schuld en de daling van de omvang van begrote baten voor bestemming 
na 2019 stijgt de netto schuldquote de komende jaren. Omdat in de kengetallen rekening wordt 
gehouden met een volledige realisatie van de investeringsplanning zal de werkelijke schuldquote lager 
uitvallen en ook in 2019 waarschijnlijk nog binnen de 130% blijven. De rentelasten zijn de afgelopen 
jaren gedaald en zullen ook de komende jaren nog verder dalen ondanks de eerst nog stijgende 
leningportefeuille. Zaanstad kan aflopende leningen tegen een veel lagere rente herfinancieren. Zie 
hiervoor ook de paragraaf Financiering. 
Wat is de reden voor het oplopen van de schuldquote van 129% naar 154%? 

Antwoord 
De schuldquote bestaat uit de verhouding tussen schuld en baten voor bestemming. Als gevolg van een 
ambitieuze investeringsplanning stijgt de externe schuld. Daarnaast daalt de omvang van de begrote 
baten voor bestemming de komende jaren. Dit resulteert in een stijgende schuldquote. 

 

Nr. 108 Partij VVD Onderwerp Paragraaf Financiering 

Vraag 
Pag 127: tekst op bovenste helft van pagina 127. 
Wat betekent dit voor het investering vermogen van Zaanstad? 

Antwoord 
Europa let ook op de schuld van gemeenten, dat gebeurt via het EMU-tekort. Dit is de begrenzing van 
het bedrag waarmee de totale netto schuld van alle gemeenten in een jaar mag groeien. De bedoeling is 
dat het gezamenlijke tekort van de gemeenten onder het plafond voor het EMU-tekort blijft. Iedere 
gemeente heeft een individuele EMU-referentiewaarde, die is afgeleid van dat plafond. Bij het opstellen 
van de begroting luidt het advies: kijk niet naar de individuele EMU-referentiewaarde van de gemeente. 
Het ene jaar kan het EMU-saldo van een gemeente een tekort vertonen en het andere jaar een 
overschot. Dit komt door de schommelingen in de hoogte van de investeringen en het aan- en verkopen 
van bouwgronden. Alle plussen en minnen van gemeenten opgeteld geeft normaal geen probleem met 
het EMU-tekort. Pas als nationaal blijkt dat gemeenten het plafond van het EMU-tekort gaan 
overschrijden, kan van gemeenten worden gevraagd het individuele EMU-tekort van de lopende 
begroting te verminderen. Dat zou voor Zaanstad in dat geval een rem op de investeringsplanning 
kunnen betekenen. 
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Nr. 109 Partij VVD Onderwerp IKEA/Zuiderhout 

Vraag 
Pag. 178 
 € 4,6 miljoen IKEA/Zuiderhout 
Houden we daar nu aan over? 

Antwoord 
De geplande investeringen in de verwerving en ontsluiting gaan door, omdat deze verband houden met 
de goede bereikbaarheid van Zuiderhout-Noord, ongeacht de komst van IKEA. Naar verwachting 
houden we daar dus niet aan over. 

 

Nr. 110 Partij VVD Onderwerp Investeringen sport 

Vraag 
Pag 182: Investeringen  
Sport - Routekaart buitensport,  
Sport – Sporthallen 
Sport – Sportparken 
Is het dan klaar met investeren in de sport? Wat zijn vervolg investeringen? 

Antwoord 
Sport - Routekaart buitensport 
Met de routekaart buitensport is op basis van een door de raad vastgesteld bestedingsplan een impuls 
gegeven aan de kwaliteit van de buitensportaccommodaties. Dit wordt in 2019 afgerond.  
 
Sport – Sporthallen 
De begrote investering is met name een reservering voor een gymzaal op de locatie sporthal de Tref. 
Momenteel wordt onderzoek gedaan naar renovatie/vervangende nieuwbouw t.b.v. sporthal De Tref.  
 
Sport – Sportparken 
In de begroting zijn de investeringsbedragen voor het sportpark van de Kraaien opgenomen.  
Momenteel wordt onderzoek gedaan naar de transformatie van het huidige sportcomplex Hoornseveld 
tot een nieuw, uitnodigend en multifunctioneel sportcomplex met verschillende verenigingen. De 
haalbaarheid van deze ontwikkelingen wordt onderzocht in het licht van de herontwikkeling van de oude 
locatie van de Slag en het Oostzijderveld naar woningbouw en de aansluiting van de sportvoorzieningen 
en de woningen op een eventueel Warmtenet.  
 
Daarbij start in november 2018 het traject van een nieuwe visie op sport, wat samenhangt met een 
heroverweging van het huidige onderhoud en beheermodel van de buitensportaccommodaties. Hieruit 
zijn mogelijk nieuwe investeringen noodzakelijk. 

 

Nr. 111 Partij VVD Onderwerp Reserve Sport a fonds perdu 

Vraag 
Bijlage 5.2 onttrekkingen reserve Sport a fonds perdu 2019-2022 
Welke projecten zijn dat? 

Antwoord 
De onttrekkingen betreffen de kapitaallasten van reeds gerealiseerde investeringen in kunstgrasvelden. 
Daarnaast wordt onderhoud in zwembad De Slag onttrokken. 

 

Nr. 112 Partij VVD Onderwerp Pensioenvoorziening raadsleden 

Vraag 
Bijlage 5.3 voorziening pensioenvoorziening raadsleden  
Kunt u aangeven hoe dat zit? Krijgen raadsleden een pensioen omdat ze raadslid zijn geweest? 

Antwoord 
Voorafgaand aan het antwoord op uw vraag allereerst de opmerking dat een pensioenvoorziening voor 
raadsleden mogelijk is, maar niet verplicht. In Zaanstad is hiervoor niet gekozen. Tot en met 2013 
konden raadsleden na beëindiging van hun raadslidmaatschap aanspraak maken op een tijdelijke 
uitkering van zes maanden. In 2014 is deze regeling afgeschaft en is de voorziening opgeheven. In de 
begroting is echter ten onrechte de dotatie van € 2.000 aan de voorziening blijven staan. In werkelijkheid 
wordt deze dotatie niet meer gedaan en in de jaarrekening komt u deze voorziening dan ook niet tegen.  
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Bij de eerstvolgende actualisatie van het meerjarenperspectief (kadernota 2020) zal deze omissie, die u 
terecht heeft opgemerkt, worden opgeheven. 

 

 

Technische vragen en antwoorden op Begroting 2019-2022 
25 oktober 2018  
 

Nr. 113 Partij VVD Onderwerp Kerstattentie 

Vraag 
Krijgt het personeel in enigerlei vorm een kerstattentie? Zo nee: wat zouden redelijkerwijs de kosten 
hiervan zijn? 

Antwoord 
Nee, het personeel krijgt geen kerstattentie. Er is geen beleid vastgesteld over een kerstattentie voor het 
personeel en er is daarom ook geen indicatie van kosten van een mogelijke kerstattentie. Wel wordt er 
jaarlijks voor de medewerkers een Kerstontbijt onder werktijd georganiseerd, waarvoor medewerkers 
worden uitgenodigd om het werk even los te laten en tijd voor elkaar te hebben. 

 

Nr. 114 Partij Rosa Onderwerp Indicator vestigingsbegeleiding 

Vraag 
p.10 Wat houdt ‘vestigingsbegeleiding’ in? 

Antwoord 
Het begeleiden van bedrijven bij hun uitbreidings- en verplaatsingsvraagstukken binnen de 
gemeentegrenzen. 

 

Nr. 115 Partij Rosa Onderwerp Indicator gescheiden afval 

Vraag 
p.11 Ondanks invoer nieuwe grondstoffenplan maar 5% meer gescheiden afval?? Strookt dat wel met 
ambitie grondstoffenplan (in 2020 meer dan helft minder restafval)? 

Antwoord 
Dit is een reële ambitie in de lijn met het Grondstoffenplan. Het plan wordt definitief begin 2020 
geïmplementeerd. De effecten van het plan zullen waarschijnlijk in 2022 niet direct zichtbaar zijn. Wij 
streven uiteraard de maximaal haalbare.  Daarnaast is in deze ambitie ook effect van meer afval in 
meegenomen. In de komende jaren wordt namelijk verwacht dat er aanzienlijk meer afval per 
huishouden geproduceerd zal worden door o.a. de aantrekkende economie en meer consumptie. 

 

Nr. 116 Partij Rosa Onderwerp Indicator tevredenheid progr. 5 

Vraag 
p.11 tevredenheid over zowel parkeren, bereikbaarheid per auto, en verkeersveiligheid lijken indicatoren 
die elkaar tegenspreken terwijl de streefwaarden alle drie erg hoog zijn. Is dit realistisch?  

Antwoord 
De tevredenheid over parkeren, bereikbaarheid per auto en verkeersveiligheid hoeft elkaar niet tegen te 
spreken. De gemeente heeft de ambitie om meer mensen te laten kiezen voor een alternatief 
vervoermiddel. Betere wandelvoorzieningen, fietsverbindingen , openbaarvervoersverbindingen en 
vervoer over het water moeten bijdragen aan het verminderen van autogebruik en uiteindelijk ook aan 
het verminderen van autobezit. Dit draagt bij aan de ambitie om buurten beter bereikbaar te maken (ook 
per auto) en de tevredenheid over parkeren en verkeersveiligheid te verhogen. De gemeente wil daarom 
juist inzetten op het verbeteren van de alternatieven om de tevredenheid op het gebied van 
bereikbaarheid, parkeren en verkeersveiligheid te verbeteren. 

 

Nr. 117 Partij Rosa Onderwerp Indicator WOZ bezwaren 

Vraag 
p.11 Hoe komt het dat WOZ bezwaren zo veel voorkomen? 

Antwoord 
De indicator op pagina 11 geeft het percentage woningen dat wordt aangepast naar aanleiding van een 
bezwaar. Dat zegt niets over het aantal ingediende bezwaren.  
Het aantal WOZ-bezwaren in Zaanstad ligt onder het landelijk gemiddelde. Landelijk is tegen 2,1% van 
de woningen bezwaar gemaakt, in Zaanstad was dat 1,0%. Landelijk gezien wordt 0,9% van de 
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woningen aangepast naar aanleiding van een bezwaar, in Zaanstad is dit 0,3%. 

 

Nr. 118 Partij Rosa Onderwerp Indicator terugbelverzoek 

Vraag 
p.11 terugbelverzoek, welk termijn hanteert men bij terugbelverzoek? 

Antwoord 
Zie het antwoord bij vraag 28. 

 

Nr. 119 Partij Rosa Onderwerp vrijval voorziening riolen 

Vraag 
p.13 Kunt u aangeven hoe het komt dat de vrijval van €. 2,5 M. uit de egalisatievoorziening riolen 
mogelijk is doordat er efficiëntie- en aanbestedingsvoordelen zijn behaald en niet vanwege het feit dat 
de burgers te veel rioolheffing hebben betaald, m.a.w. beslaan de efficiëntie- en 
aanbestedingsvoordelen een totaalbedrag van €. 2,5 M? 

Antwoord 
De efficiëntie- en aanbestedingsvoordelen over de periode 2014 - 2017 beslaan inderdaad een 
totaalbedrag van €. 2,5 M.  
De calculatie van aan rioolheffing toegerekende kosten gebeurd jaarlijks op basis van een 
kostenraming  en ervaringscijfers. Daarnaast wordt elk jaar de verwachte groei van woningen en het 
verwacht aantal kwijtscheldingen beoordeeld. Gedurende een begrotingsjaar vinden op deze 
onderdelen afwijkingen plaats door meer of minder kosten bv agv mate van optredende storingen, 
prijsontwikkeling, een vrijval uit de voorziening debiteuren. Maar ook zijn afwijking van toename 
woningen en toegewezen kwijtscheldingen oorzaak van resultaten op product Riolen. Ingeval het totaal 
een voordelig resultaat tot gevolg heeft wordt dit betiteld als efficiëntie- en aanbestedingsvoordeel en 
valt als zodanig als exploitatie resultaat vrij. Indien afwijkingen een structureel karakter krijgen worden 
de ramingen hier op aangepast. De raad mag aan de vrijval een bestemming geven. 

 

Nr. 120 Partij Rosa Onderwerp Huisvesting Bieb  

Vraag 
p. 15 ‘De Bieb zet de opgebouwde middelen in om de actuele huisvestingsproblemen op te lossen.” 
Graag een nadere uitleg over welke actuele huisvestingsproblemen we het hier hebben. 

Antwoord 
De Bieb heeft niet heel veel  huisvestingsproblemen maar in de Westzijde moeten de kantoren 
verhuizen en er moet voor die locatie een nieuwe huurovereenkomst worden afgesloten. In de 
gesprekken met de huidige eigenaar van het pand aan de Westzijde komen ambities naar boven van 
zowel De Bieb als de eigenaar. Een deel van de investeringen zullen door de eigenaar worden 
gedragen maar niet alles. Dit is nu nog onderdeel van de onderhandelingen over het nieuwe 
huurcontract. 
In beide vestigingen is voorzien in een herinrichting. De herinrichtingen die inmiddels zijn uitgevoerd 
hebben een positieve reactie tot gevolg. 

 

Nr. 121 Partij Rosa Onderwerp Kwetsbare jongeren 

Vraag 
p. 22 Wat is de ambitie van het college m.b.t. het aantal woningen voor kwetsbare jongeren? 

Antwoord 
Voor jongvolwassen thuis- en daklozen loopt er een aanbesteding voor opvang en begeleiding van 23 
jongvolwassenen. Het project UNIDS dat nu wordt ontwikkeld kent 5 plekken. Het project Kamers met 
Kansen wordt nu geëvalueerd. Ambitie is dit voort te zetten, op basis van de uitkomsten van de 
evaluatie wordt bepaald wat de omvang wordt. Dat zal waarschijnlijk voor tussen de 10-20 
jongvolwassenen zijn. Het gaat hierbij om kleine woonunits/kamers, niet over een sociale huurwoning.    

 

Nr. 122 Partij Rosa Onderwerp Duurzame inzet arbeidspotentieel 

Vraag 
p. 36 Als Zaanstad zich richt op de bouw, foodinnovatie, de zorg, duurzaamheid, toerisme en de 
logistiek (-> met name MBO werkniveau), waarom wordt er dan tegelijkertijd gestreefd naar hogere 
percentage hoger opgeleiden? Begroting p. 10 Streefwaarden HAVO/VWO. 
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Antwoord 
De ene is een indicator voor de vraag op de arbeidsmarkt waarop we op de korte termijn op in willen 
zetten, de ander is een indicator van het kwaliteit van het onderwijs die voor de langere termijn geldt. De 
twee hebben geen directe relatie en zijn als zodanig niet strijdig.  
 
In Zaanstad doen kinderen het qua IQ en cito niet slechter dan in Nederland gemiddeld, maar het 
opleidingsniveau is lager. We willen bevorderen dat kinderen op het juiste niveau komen, dat ze hun 
kansen benutten en dat belemmeringen daarbij worden aangepakt. Zo was er bv geen Vmbo-t/Havo 
combinatie in Zaanstad. Sinds we die mogelijkheid zijn gaan scheppen, door VMBO kansklassen toe te 
voegen van waaruit kinderen wel door kunnen stromen na de brugklas naar de HAVO, is zichtbaar dat 
de instroom in de HAVO toeneemt. 
 
Ook kinderen van vmbo-richtingen en volwassenen met een MBO-opleiding moeten goed terecht 
kunnen in het Zaanse bedrijfsleven. Dit vraagt om een goede match tussen de vraag van het lokale 
bedrijfsleven en het lokale arbeidspotentieel. 

 

Nr. 123 Partij Rosa Onderwerp Vakmanschapsschool 

Vraag 
p.38 Is college in gesprek met projectontwikkelaar Hembrugterrein over mogelijkheid creëren 
vakmanschapsschool? 

Antwoord 
Het klopt dat de projectontwikkelaar Hembrugterrein ideeën heeft over het creëren van een mogelijke 
school / onderwijsfaciliteit. Verdere informatie hebben wij nog niet. Er is een eerste gesprek ingepland 
om hierover in gesprek te gaan. 

 

Nr. 124 Partij Rosa Onderwerp Industrieoverleg 

Vraag 
p. 31 Het industrieoverleg -> welk overleg is dit? Of reeks individuele gesprekken? Wat ziet u als 
agenda voor dit overleg? 

Antwoord 
Dit is het overleg op directieniveau tussen de gemeente en top 10 industriële bedrijven uit Zaanstad, 
waarin de gemeente ook bestuurlijk is vertegenwoordigd. De definitieve maatschappelijke agenda voor 
dit overleg is in ontwikkeling. De onderwerpen zoals: verduurzaming (met name energietransitie en 
circulaire economie), mismatch tussen arbeidsmarkt en onderwijs, innovatieontwikkeling, 
gebiedsontwikkeling en relatie tot de milieuruimte van bedrijven zijn in de afgelopen twee jaar aan de 
orde geweest.    

 

Nr. 125 Partij Rosa Onderwerp Armoede  

Vraag 
p.38 De Zaanstreek kent 4 officiële casino’s. In hoeverre verhouden huishoudens met financiële 
problemen zich tot gokproblematiek? 

Antwoord 
Er is geen informatie voorhanden over huishoudens met financiële problemen in relatie tot 
gokverslaving. Voor zover informatie over gokverslaving in huishoudens met financiële problemen 
bekend is, is deze informatie alleen in het persoonsdossier van het huishouden opgenomen en wordt 
hierop geen centrale registratie bijgehouden. 

 

Nr. 126 Partij Rosa Onderwerp Toegankelijkheid gebouwen 

Vraag 
p. 45 Zijn de gebouwen die niet toegankelijk zijn in kaart gebracht, of worden die in kaart gebracht? 

Antwoord 
Nee, deze zijn niet in kaart gebracht.  
 
In 2016 is het VN-verdrag inzake de gelijke behandeling van mensen met een beperking geratificeerd 
en heeft de gemeenteraad van Zaanstad opgeroepen tot realisatie van dit verdrag. In Zaanstad is vooral 
gezocht naar een manier om de ervaringen van betrokkenen te gebruiken voor het vormgeven van het 
implementatieplan. Uitgangspunt is dat gebouwen met een openbare functie zoals scholen, 
bibliotheken, sporthallen, theaters, ziekenhuizen etc. moeten voldoen aan het bouwbesluit waarin eisen 
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van toegankelijkheid zijn opgenomen. In het geval er toch melding wordt gemaakt over (slecht) 
toegankelijkheid van gebouwen waarbij de gemeente eigenaar of gebruiker is van het gebouw worden 
deze opgelost.  
Zo zijn er de afgelopen periode gebouwen waarin Sociale Wijkteams in gevestigd zijn op het gebied van 
bereikbaarheid en toegankelijkheid aangepast. In het  stadhuis hebben  naar aanleiding van meldingen 
aanpassingen plaatsgevonden.  Naar aanleiding van meldingen van de “rolstoelstrijders” zijn er in het 
ZMC diverse aanpassingen gedaan en de gemeente heeft verbeteringen aan de openbare ruimte 
aangebracht. Bij de huisvesting van de scholen wordt rekening gehouden met specifieke aanpassingen 
in het kader van passend onderwijs. Vanuit de strategische agenda ouder worden worden wijkanalyses 
op toegankelijkheid gemaakt. Er is een pilot gestart waar de gemeente samen met de woningcorporaties 
onderzoekt hoe een aantal complexen geschikt te maken voor ouderen. 

 

Nr. 127 Partij Rosa Onderwerp De Poelenburcht 

Vraag 
p. 46 Waarom moet de Poelenburcht per se weer overgaan naar beheer en exploitatie door bewoners? 

Antwoord 
De ambitie is dat buurthuizen waar mogelijk door bewoners beheerd en geëxploiteerd worden. Ook voor 
de Poelenburcht blijft dat de ambitie. Op dit moment is dat niet haalbaar en is Dock ingehuurd voor 
beheer en exploitatie. Mocht zich bewonersinitiatief aandienen of gevonden worden dan willen we graag 
het gesprek met deze bewoners voeren. Zo niet, dan blijven we er als gemeente voor zorgen dat de 
Poelenburcht open blijft. 

 

Nr. 128 Partij Rosa Onderwerp Sport 

Vraag 
p. 52 51,7% sport niet, terwijl op pagina 51 65% zegt te sporten. Hoe komt verschil in metingen? 

Antwoord 
De indicatoren van pagina 51 zijn indicatoren op basis van de Zaanpeiling en worden al meerdere jaren 
gehanteerd zodat we zicht hebben op de lokale ontwikkelingen. Daar sturen we ook op, wat tot 
uitdrukking komt in de streefwaarde.  
De indicator op pagina 52  is een indicator die we krachtens het BBV verplicht in de begroting moeten 
opnemen. Deze indicator is gebaseerd op een landelijke enquête die wordt uitgevoerd door CBS en 
RIVM. Het gaat hier om een andere onderzoekmethodiek en dus zijn de uitkomsten niet vergelijkbaar 
met die uit de Zaanpeiling. Gezien het feit dat het twee verschillende enquêtes zijn is de uitkomst iets 
afwijkend, maar het algemene beeld komt overeen.    

 

Nr. 129 Partij Rosa Onderwerp Funderingsherstel 

Vraag 
p.10/ 61 Aantal verbeterde funderingen: hoezo is dit getal in 2022 veel hoger dan voorgaande jaren? 

Antwoord 
Het huidige aantal herstellen van particuliere woningen ligt de afgelopen jaren rond 100  per jaar.  Uit de 
honderden onderzoeksrapporten is gebleken dat ongeveer een derde van de onderzochte woningen 
urgentie heeft om de fundering binnen 10 jaar aan te pakken. Om in 10 jaar een derde van deze 
doelgroep van vooroorlogse woningen te herstellen zouden dat dus circa 270 herstellen per jaar moeten 
zijn. Vanwege de indicatieve aard van dit getal en de ambitie is gekozen voor het ‘ronde’ getal van 300. 
 
De gemeente heeft maar beperkt invloed op of de fundering van een woning wel of niet hersteld wordt. 
Het aantal van 300 per jaar is daarbij een ambitieus streefgetal dat een stuk hoger ligt dan de 
momenteel behaalde aantallen. Met name het niet kunnen betalen is voor veel eigenaren het grootste 
struikelpunt om zelf tot actie over te kunnen gaan. In 2019 wordt actief verder gewerkt aan het 
verbreden van de totale pakket aan maatregelen en vooral doorontwikkelen van het financiële 
instrumentarium. In 2019 moet blijken of de aanpak werkt en er werkelijk door meer mensen tot herstel 
kan worden overgegaan. De hoop en de ambitie is dan dat dit zich laat doorvertalen tot de opstap van 
het streefgetal 300 in 2022. 

 

Nr. 130 Partij Rosa Onderwerp Indicator jongeren in de specialistische hulp 

Vraag 
p. 27 In 2017 is de instroom van jongeren in de specialistische hulp met 25% gedaald. Hoe verhoudt 
zich dat tot de grote overschrijdingen op het budget? 
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Antwoord 
De overschrijding op het budget in 2018 is niet te wijten aan de in- of uitstroom van jeugdigen met 
specialistische jeugdhulp. In 2018 zien we de het aantal jeugdigen met specialistische hulp ongeveer 
gelijk blijven ten opzichte van 2017. De kostenstijging voor specialistische jeugdhulp in de nieuwe 
inkoopsystematiek is de belangrijkste veroorzaker van de overschrijding in 2018. In de 
Raadsinformatiebrief kostenontwikkeling Jeugd van 18 september geven we de belangrijkste oorzaken 
van deze stijging aan. 

 

Nr. 131 Partij Rosa Onderwerp BBV Indicator hardekernjongeren 

Vraag 
p. 27 Waarom heeft de KLPD geen cijfers over 'hardekernjongeren' voor de laatste drie jaar? 

Antwoord 
De indicator hardekernjongeren is landelijk door de Nationale Politie (KLPD is voorloper Nationale 
Politie) afgeschaft en kan dan ook niet meer gebruikt worden voor lokale rapportage. Volgens opgave 
van waarstaatjegemeente.nl vervalt deze indicator van de BBV bij de eerstvolgende herziening van de 
ministeriële regeling. Onbekend is wanneer dit zal zijn. Als gemeente hebben we hier geen invloed op. 

 

Nr. 132  Partij Rosa Onderwerp Opleiding 'vakmanschap' stimuleren 

Vraag 
p. 36 Zaanstad wil een opleiding 'vakmanschap' stimuleren - met welke concrete middelen en acties? 

Antwoord 
In april is een verkenningsfase gestart om te onderzoeken wat er moet gebeuren om het technisch 
onderwijs (Vakmanschap) aantrekkelijker te maken als loopbaanperspectief. In deze fase zijn 
gesprekken gevoerd met technische bedrijven, scholen (MBO / HBO / VMBO / PO) en bestaande 
succesvolle initiatieven. Zo  zijn we op bezoek geweest naar Techniekcampus in Den Helder. 

De uitkomst van de verkenningsfase bevestigd dat Zaanstad een urgent probleem heeft met:  

- de instroom en beschikbaarheid van voldoende en goed opgeleide technische vakmensen 
m.n. voor het mbo 

- het imago van leren en werken in techniek, specifiek voor de food-en procesbranche die zo 
kenmerkend is voor de Zaanstreek  

- een (her)huisvestingsvraagstuk van het praktisch technisch onderwijs aan het Jonkerplantsoen 
in Zaanstad: Tetrix (metaal) en FPTC (Food & Procestechniekcampus) 

Een krachtenbundeling van bedrijven, onderwijs en overheden is noodzakelijk om de voorziene 
veranderingen op de arbeidsmarkt  het hoofd te kunnen bieden (digitalisering, robotisering, 
technologisering). Daarom heeft er op 15 september een rondetafelgesprek plaatsgevonden met 
prominente Zaanse (technische)bedrijven, onderwijs (MBO / HBO) en overheden (provincie NH en 
Zaanstad) om het draagvlak voor een krachtenbundeling om de bovenstaande knelpunten op te lossen, 
te bespreken. De noodzaak wordt gevoeld bij alle partijen en het draagvlak is aanwezig. De bijeenkomst 
is afgesloten met een vervolgafspraak, namelijk;  er wordt een (concept)opdracht geschreven en deze 
wordt besproken in de tweede bijeenkomst in december.  

 

Nr. 133 Partij Rosa Onderwerp Sail 2020 

Vraag 
p. 48 Er wordt gesproken over deelname aan Sail 2020. Is daar ook al een budget aan toegerekend? 

Antwoord 
Er is geen budget in de programmabegroting Cultuur opgenomen voor Sail 2020 in de jaarschijf 2020.  
Dit zal mee moeten worden genomen bij de ontwikkeling van de nieuwe cultuurvisie. 

 

Nr. 134 Partij Rosa Onderwerp Stedelijke kavelruil 

Vraag 
p. 57 Wat moeten wij ons precies voorstellen bij 'stedelijke kavelruil'? 

Antwoord 
Met stedelijke kavelruil willen we in een stedelijk vernieuwingsgebied stimuleren dat grondeigenaren op 
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vrijwillige basis hun grond inbrengen om samen  tot een betere ruimtelijke invulling van het gebied te 
komen. Met het Kadaster is Zaanstad een pilotproject aangegaan voor Kogerveld. 

 

Nr. 135 Partij Rosa Onderwerp Sportevenement 

Vraag 
p. 50 Kan er een voorbeeld, of meerdere voorbeelden, gegeven worden van een 'betaalbaar 
topsportevenement'? 

Antwoord 
In 2018 zijn in samenwerking met het Sportbedrijf Zaanstad en Stichting Topsport Zaanstreek een 
aantal Topsportevenementen georganiseerd, waaronder het Dela beachvolleybaltoernooi, een 
eredivisietournooi op de Rozengracht en de Urban vault series polsstokhoogspringen in Wormerveer. 
Uitgangspunt is dat de gemeente een financiële bijdrage levert en niet de totale kosten voor haar 
rekening neemt. De overige kosten worden betaald door (lokale) sponsoren en maatschappelijke 
partners. 

 

Nr. 136 Partij Rosa Onderwerp Beleidsm. risico: participatie aan de voorkant 

Vraag 
p. 63 Waarom kan 'participatie aan de voorkant' leiden tot meer zienswijzen? Je zou verwachten (en 
hopen) dat juist het tegendeel het geval zou zijn. 

Antwoord 
De inzet is dat participatie aan de voorkant leidt tot een meer gedragen besluit(en) en minder 
zienswijzen. Door de participatie breed in te zetten bereik je meer mensen en worden mensen zich meer 
bewust van wat er allemaal speelt. Daardoor kunnen er meer en andere aspecten worden ingebracht 
tijdens de procedure. Dit kan leiden tot meer zienswijzen. 

 

Nr. 137 Partij Rosa Onderwerp Gescheiden afval 

Vraag 
p. 73 Het streven is dat 82% van de inwoners afval gescheiden inlevert. Dit leidt echter slechts tot 50% 
gescheiden aanbod. Waar zit de discrepantie? Wellicht bij het bedrijfsleven? 

Antwoord 
Het tabelletje op bladzijde 73 laat het percentage van de inwoners (bron Zaanpeiling) zien, dat zegt 
afval gescheiden aan te bieden. Onze kerncijfers gebaseerd op de analyses van huishoudelijk afval 
laten andere beeld zien. De inzamelcijfers van bedrijfsafval maken hier geen deel van uit. 

 

Nr. 138 Partij GroenLinks Onderwerp Kerncijfers 

Vraag 
Waarom zijn de kerncijfers steeds alleen tot en met 2017? Er zijn veel minder indicatoren (2019 t/m 
2022) en geen van de kerncijfers worden vertaald naar speerpunten voor de komende vier jaar.  

Antwoord 
De kerncijfers opgesteld conform het advies van de raadswerkgroep indicatoren.  
Zie het advies van de raadswerkgroep Indicatoren. 

 

Nr. 139 Partij GroenLinks Onderwerp Verbonden partijen 

Vraag 
Wij tellen 22 beschreven verbonden partijen. Waar zijn de laatste twee gebleven? 

Antwoord 
In het overzicht verbonden partijen staan er maar 22, dat klopt. Onder het kopje “Informatie” staan de 
Intergemeentelijke Samenwerking Uitvoerende Taken Wormerland-Zaanstad en de gemeenschappelijke 
regeling Archeologie Zaanstad-Oostzaan nog genoemd, die zijn niet opgenomen in het overzicht. Reden 
is dat de eerste regeling opgeheven wordt (vorige week raadsbesluit) en gemeenschappelijke regeling 
Archeologie Zaanstad-Oostzaan versimpelt gaat worden. Vooruitlopend daarop staan deze regelingen 
niet in het totaaloverzicht maar wel in de totaaltelling. 

 

Nr. 140 Partij GroenLinks Onderwerp Motie toeristische bewegwijzering 

Vraag 
Wanneer wordt er uitvoering gegeven aan de motie toeristische bewegwijzering? 

https://zaanstad.raadsinformatie.nl/document/6640980/1/advies%20raadswerkgroep%20indicatoren
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Antwoord 
Het rapport met de visie en uitgangspunten voor toeristische bewegwijzering zullen zeer binnenkort ter 
kennisname naar de raad gestuurd worden. Daarna zal in de volgende fase per toeristisch focusgebied 
een concreet uitvoeringsplan kan worden opgesteld, waarna tot uitvoering kan worden overgegaan. 

 

Nr. 141 Partij GroenLinks Onderwerp Motie openbaar toilet 

Vraag 
Wanneer komt er een openbaar toilet (zoals bij motie is aangenomen)? 
Antwoord 
Met de motie wordt het college opgedragen: 

 te onderzoeken welke locaties in het Inverdan- en kernwinkelgebied in aanmerking zouden 
kunnen komen een toiletvoorziening te plaatsen (en te onderhouden) die genderneutraal, 
rolstoeltoegankelijk en 24 uur per dag beschikbaar is; 

 De raad zo spoedig als mogelijk doch uiterlijk voor de kadernota van 2018 daarover te 
rapporteren; 

 
Het college heeft in de kadernota 2018 (Staat van de Financiën 2019-2022) de raad geïnformeerd over 
de kosten voor het plaatsen van een openbare toiletunit en de mogelijke locaties.  
 
De kosten bedragen € 0,12 miljoen per toilet voor het plaatsen en de exploitatiekosten (energie, 
schoonmaken, water) worden ingeschat op € 15.000 per jaar per toilet. De units zijn in dit geval 
afgestemd op het beeldkwaliteitsniveau van het Inverdangebied. Dat houdt in dat ze een wat luxere 
uitstraling hebben dan gemiddeld. 
 
De locaties die in aanmerking komen voor het plaatsen van de toiletunits zijn de Damstraat (bestaande 
locatie) en achter de C&A. Op de eerste locatie exploiteert JC Decaux een toilet, maar heeft 
aangegeven hiermee per a januari 2019 te stoppen. De laatste locatie is goed bereikbaar voor de markt. 
 
In de begroting is vooralsnog geen budget opgenomen voor zowel de plaatsing als de exploitatie van 
een openbaar toilet. 

 

Nr. 142 Partij GroenLinks Onderwerp UWV-gebouw 

Vraag 
Wat gebeurt er met het voormalige UWV-gebouw (dat eerst als AZC was voorbestemd)? 

Antwoord 
Met de eigenaar zijn we in gesprek over welke toekomstige functie het gebouw kan krijgen. En ook op 
welke manier het gebouw een uitstraling kan krijgen die beter aansluit bij de omgeving. 

 

Nr. 143 Partij GroenLinks Onderwerp Raadsconvenant 

Vraag 
P. 7: “gesloten raadsconvenant”. Er is toch helemaal niets ondertekend of afgesproken? 

Antwoord 
In het Zaanstad Beraad van 7 juni jl. is de samenwerking binnen de raad, overigens inclusief die met het 
college en de organisatie, besproken. Eerder had daarover een werkatelier plaatsgevonden. In het 
Zaanstad Beraad is besproken om vijf doelstelling en uitgangspunten te gebruiken om richting te geven 
aan de samenwerking binnen de raad als geheel. (beantwoord door de griffie) 

 

Nr. 144 Partij GroenLinks Onderwerp Woningbouw 

Vraag 
P. 8: De demografische groei vraagt om de bouw van 14.500 woningen. Wat zijn de onderliggende 
cijfers daarvan? 

Antwoord 
Zie de beantwoording van vraag 37. 

 

Nr. 145 Partij GroenLinks Onderwerp Indicatoren duurzaamheid 

Vraag 
P. 9: Hoe kunnen de indicatoren m.b.t. duurzaamheid worden vergeleken met andere jaren? 
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Antwoord 
In navolging van het advies van de raadswerkgroep Indicatoren heeft het college een nieuwe selectie 
gemaakt van cijfers (kerncijfers, zaanpeiling) die in de begroting worden opgenomen en waarvan de 
realisaties van de afgelopen vier jaren worden getoond. Daarnaast zijn de verplichte BBV-indicatoren 
opgenomen. Tot slot heeft het college, conform het advies, een keuze gemaakt voor een set indicatoren 
waarvoor ook streefwaarden voor de jaren 2019 en 2022 worden benoemd. De kerncijfers en 
indicatoren kunnen andere zijn dan in eerdere begrotingen gepresenteerd. 
 
Door de herindeling van de begrotingsprogramma’s vanaf de begroting 2019, waarbij de doelstellingen 
uit het vroegere programma 5 Milieu en duurzaamheid zijn ondergebracht bij de overige programma’s, is 
een één op één vergelijking de oude nieuwe begroting niet op alle onderdelen mogelijk. 

 

Nr. 146 Partij GroenLinks Onderwerp Tevredenheid OV 

Vraag 
P. 11: Hier staan cijfers over de tevredenheid over de bereikbaarheid per auto en per fiets.  
Is ook meer bekend over de tevredenheid over OV? 

Antwoord 
Van het openbaar vervoer in de Zaanstreek weten we dat vervoerder in 2017 een 7,8 gescoord heeft in 
de KPVV klantbarometer. Dat is het zelfde rapportcijfer als in 2016. 

 

Nr. 147 Partij GroenLinks Onderwerp Diverse programma 1 

Vraag 
a) P. 23 + 25: zijn er cijfers over dak- en thuislozen? Hoeveel jongeren tot 18 jaar zijn daaronder? 

En welke opvanglocaties zijn er? 
b) P. 24 Op welke manier kunnen sociale wijkteams huisvestingsproblemen oplossen? 
c) P. 25: Maakt Zaanstad al gebruik van een crisiskaart voor verwarde personen? 
d) P. 27 Hoe kan het dat bij de BBV indicatoren zoveel cijfers niet bekend zijn bij de gemeente? 
e) P. 28 Wat zijn reserve combinatiefuncties? 

Antwoord 
a) De schatting is dat er 200-220 dak- en thuislozen zijn  incl. 50 dak- en thuisloze jongeren onder 

de 23 jaar. Hiervan zijn er 2- 3 dak- en thuisloze jongeren onder de 18 jaar.  
b) Opvanglocaties zijn:  Zaanerf passantenpension en sociaal logement, Transit opvang voor 

jongeren, overbruggingswoningen voor gezinnen en steunende huisvesting. De opvang van 
jongeren wordt uitgebreid, de aanbesteding hiervan wordt voorbereid. Sociale wijkteams 
ondersteunen inwoners met een huisvestingsprobleem bijvoorbeeld met het in kaart brengen 
van mogelijke huisvestingsopties , het ondersteunen bij het inschrijven voor een huurwoning, 
het ondersteunen bij het indienen van een eventuele urgentie-aanvraag, het koppelen aan 
andere inwoners bijvoorbeeld via het onder de pannen project. 

c) Nee, daar maakt Zaanstad op dit moment geen gebruik van. 
d) De cijfers worden overgenomen uit waarstaatjegemeente.nl. Dat is de bron van de BBV-

indicatoren. Die cijfers worden weer uit andere landelijke bronnen betrokken waar wij als 
gemeente verder geen zicht op hebben. Uit de toelichting van waarstaatjegemeente wordt wel 
duidelijk dat de indicatoren waarbij cijfers ontbreken voor 2017, onregelmatig worden gemeten.  

e) Zie de beschrijving van deze reserve op de website van de begroting : 
https://zaanstad.begroting-2019.nl/p10243/combinatiefuncties 

 

Nr. 148 Partij GroenLinks Onderwerp Divers en kwalitatief aanbod detailhandel 

Vraag 
P. 31: ‘Wij anticiperen op deze ontwikkeling en werken samen met de ondernemers op de warenmarkt 
aan een divers en kwalitatief aanbod, dat tegemoet komt aan de veranderende vraag.’ Wat staat hier? 

Antwoord 
In ogenschouw met de bestaande ondernemers en de marktmeester wordt er gekeken naar variëteit in 
het aanbod van de warenmarkt, zogenaamde branchering. Dit geldt overigens ook voor de detailhandel 
en de horeca, er wordt gekeken naar het huidige aanbod en naar de ruimte in / op de markt (zoals het 
voorkomen van een en dezelfde soort type producten die aangeboden worden en die aansluit bij de 
behoefte van de bezoeker om de levendigheid en diversiteit te waarborgen). 

 

Nr. 149 Partij GroenLinks Onderwerp Industrieagenda 

https://www.waarstaatjegemeente.nl/
https://zaanstad.begroting-2019.nl/p10243/combinatiefuncties
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Vraag 
P. 31: ‘Waar mogelijk’ worden resultaatafspraken gemaakt met bedrijven over inclusiviteit, circulariteit en 
energietransitie. Is het niet altijd  mogelijk om afspraken te maken met bedrijven in Zaanstad? Maken 
deze onderwerpen ook deel uit van het overleg over de Industrieagenda met de tien grootste industriële 
bedrijven? 

Antwoord 
In het industrieoverleg worden geen afspraken gemaakt met bedrijven op individueel niveau. Zie ook 
reactie bij vraag 31. 

 

Nr. 150 Partij GroenLinks Onderwerp Circulaire aanbestedingen 

Vraag 
P. 35: Wat zijn circulaire aanbestedingen? Kan circulariteit niet standaard in alle aanbestedingen 
worden opgenomen? 

Antwoord 
Circulair aanbesteden gaat over het behouden van waarde en voorkomen van vernietiging.  
Zaanstad heeft samen met de Vervoerregio en andere MRA gemeenten op 20 juni 2018 een 
intentieverklaring ondertekend en daarmee ook de ambitie uitgesproken om in 2025 50% circulair in te 
kopen. Dit is een grote ambitie, waar op dit moment hard aan gewerkt wordt. 

 

Nr. 151 Partij GroenLinks Onderwerp Caseload 

Vraag 
P. 36: Wat is de Caseload per casemanager/professional op dit moment? 

Antwoord 
Volgt nog. 

 

Nr. 152 Partij GroenLinks Onderwerp Ontwikkelplan 

Vraag 
P. 36: Ontwikkelplan en P. 40: indicatoren-. Als op dit moment niemand een ontwikkelplan heeft, waar 
baseert de gemeente dan op dit moment haar re-integratie activiteit per persoon op? 

Antwoord 
Mensen hebben wel een ontwikkelplan, maar tot nu toe is dat niet als indicator vastgelegd en werd het 
als zodanig niet uniform geregistreerd. Het hebben en realiseren van een plan van aanpak is nu een 
belangrijke indicator van onze effectiviteit en daarom is het van belang dat dat uniforme beeld zorgvuldig 
en met de uitvoeringsorganisatie wordt opgebouwd en onderhouden. We ontwikkelen van een 
informatiehuishouding waarmee we activiteiten kunnen tellen naar een informatiehuishouding waarmee 
we op het realiseren van een integraal plan van aanpak per persoon kunnen sturen. 

 

Nr. 153 Partij GroenLinks Onderwerp Inclusiviteit 

Vraag 
P. 37: Graag cijfers over hoe Zaanstad de voorbeeldrol oppakt op het gebied van inclusiviteit als 
werkgever? 

Antwoord 
Op veel gebieden kunnen inwoners van Zaanstad zich herkennen in de ambtelijke organisatie. De man 
– vrouw verhouding is nagenoeg gelijk, in vergelijking met de sector hebben wij een jonge organisatie 
en op het gebied van medewerkers met een afstand tot de arbeidsmarkt voldoet Zaanstad in ruime mate 
aan de wettelijke en eigen normen. Op het gebied van culturele diversiteit, met name in leidinggevende 
en beleidsvormende functies (de hogere salarisschalen), is de afspiegeling te laag. Dit constateren wij 
op basis van waarneming, omdat wettelijk niet op afkomst mag worden geregistreerd. 
 
De Universiteit van Tilburg doet in 2018 een onderzoek in Zaanstad naar de knelpunten op het gebied 
van culturele diversiteit. Aan het einde van het jaar wordt het onderzoek opgeleverd. Aan de hand 
daarvan worden verdere interventies vormgegeven. Interventies op het gebied van diversiteit dienen 
zorgvuldig gekozen te worden. Voor de hand liggende interventies zoals anoniem solliciteren en 
positieve discriminatie lijken op korte termijn effect te hebben. Uit wetenschappelijk onderzoek blijkt 
echter dat deze maatregelen op de middellange en lange termijn juiste een tegengesteld effect hebben. 
Er is een raadsinformatiebrief in voorbereiding om uw raad uitgebreider over dit onderwerp te 
informeren. 
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Zaanstad heeft op dit moment 53,65 banen o.g.v. Banenafspraak/Quotumregeling.  
Uitleg: 1 baan is 25,5 uur. Als 53,65 banen omgerekend worden naar fte (1 fte = 36 uur), dan gaat hier 
om 38 fte. Het betreft 43 mensen. 
 
Zie ook de beantwoording van raadsvragen 26, 56, 156, 157 en 189. 

 

Nr. 154 Partij GroenLinks Onderwerp Taallessen 

Vraag 
P. 37: Taalakkoord. Hoe zit het met de beschikbaarheid van taallessen? Is er voldoende aanbod? 

Antwoord 
Er is voldoende taalaanbod. Iedere gemeente heeft vanuit de Wet Educatie Beroepsonderwijs (WEB) 
een maximaal beschikbaar budget voor het organiseren van het taalaanbod. Voor 2018 is dit budget 
voldoende, dat betekent dat voor iedere deelnemer die zich meldt een taalaanbod beschikbaar is. Voor 
2019 is een vergelijkbaar budget beschikbaar. 

 

Nr. 155 Partij GroenLinks Onderwerp Aantal overnachtingen 

Vraag 
P. 40 Het aantal overnachtingen lijkt redelijk stabiel (227.000) maar wat is de verwachte stijging in 2018 
en 2019? 

Antwoord 
De ervaring leert dat aantal overnachtingen toeneemt met toename van het aanbod van 
accommodaties. Op basis hiervan verwachten wij substantiële groei van het aantal overnachtingen in de 
komende jaren. Op basis van de cijfers van de eerste kwartalen van afgelopen jaren is de verwachting 
voor 2018 tussen de 330.000 en 400.000 overnachtingen. Voor 2019 is de verwachting dat twee nieuwe 
hotels geopend worden. Hierdoor zal naar verwachting het aantal overnachtingen in 2019 stijgen naar 
ongeveer 400.000 tot 450.000. 

 

Nr. 156 Partij GroenLinks Onderwerp Banenafspraak 

Vraag 
P. 41 Wat zijn de doelstellingen voor de gemeente met betrekking tot de banenafspraak voor deze 
collegeperiode? 

Antwoord 
Overheidswerkgevers (met 25 werknemers of meer) moeten een bepaald percentage mensen uit de 
doelgroep banenafspraak in dienst hebben.  Op basis van een inschatting van het totaal aantal fte over 
2018 moet Zaanstad in 2018 gemiddeld 32,6 banen voor mensen uit de doelgroep banenafspraak van 
25,5 uur per week realiseren om te voldoen aan het quotumpercentage. Eind september hebben we dit 
aantal al ruim gehaald met 53,6 banen. (Dit betreft 43 mensen, zie antwoord vraag 56). 
De doelstellingen voor de komende jaren zijn, op basis van de informatie die nu beschikbaar is, nog niet 
in concrete cijfers uit te drukken. De quotumpercentages zijn bijvoorbeeld nog niet bekend. Er zijn 
bovendien landelijke ontwikkelingen om de aparte quota voor overheid en markt af te schaffen. Met de 
aantallen willen we doorgaan op de ingezette weg in 2017 en 2018 waarbij we ruimschoots aan de 
doelstellingen voldoen. 
We zijn het breed inhoud geven aan voorbeeld werkgeverschap verder aan het ontwikkelen. Als 
voorbeeld werkgever  willen we voorop lopen als het gaat om inclusief werkgeverschap. Dit gaat 
over  het in dienst nemen van mensen met inzet naar vermogen maar ook over een actief beleid om te 
komen tot een divers personeelsbestand waarin we het waarderen vanuit verschillende achtergronden 
aan maatschappelijke vraagstukken te werken. 

 

Nr. 157 Partij GroenLinks Onderwerp Beschutte werkplekken 

Vraag 
P. 41 Hoe groot is de potentiële doelgroep voor beschutte werkplekken en wat is de oorzaak dat er nog 
niemand geplaatst is? 

Antwoord 
Gemeenten zijn pas sinds 2017 verplicht betaald beschut werk te organiseren voor een bepaald aantal 
plekken. In onze arbeidsmarkt regio hebben we dit zorgvuldig gezamenlijk voorbereid om de aanpak 
voor beschut werk zoveel mogelijk te harmoniseren. In maart 2018 is dit beleid in uw raad vastgesteld 
(BBV 2017/46222). Voor Zaanstad zijn de aantallen op 48 (2018) respectievelijk 63 (2019) geraamd 
door het Rijk. Het UWV beoordeelt of iemand tot de doelgroep Nieuw Beschut Werk behoort. Als er 
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minder indicaties worden afgegeven door het UWV, dan hoeft de gemeente minder beschutte 
werkplekken te creëren. Op 1 oktober 2018 zijn er 14 personen in traject voor Nieuw Beschut werk, 
waarvan 8 jonger dan 27 jaar. Alle mensen die zijn geïndiceerd zijn in beeld bij het Jongerenloket of bij 
Werkom. 
 
Wat wij zien is dat de indiceringen die door het UWV voor de jongeren worden afgegeven op het snijvlak 
van dagbesteding en nieuw beschut liggen. Dit betekent dat het de vraag is of er in de praktijk 
arbeidsvermogen is en of iemand beter op zijn plek is op dagbesteding of op een arbeidsovereenkomst  
Nieuw Beschut. Van belang is dat dit zorgvuldig via een diagnose in de praktijk onderzocht wordt en niet 
alleen theoretisch d.m.v. een indicering wordt vastgesteld. Op basis van de praktijkervaringen tot nu toe, 
merken we dat de potentiële doelgroep veel kleiner is dan het Rijk heeft geraamd. Tot op heden blijven 
de lokale en tevens landelijke aantallen positieve adviezen nog achter op de geraamde aantallen o.a. 
doordat de indicering voor Nieuw Beschut ‘strenger’ is dan voor de oude WSW. 
 
Wij willen door middel van zorgvuldige diagnoses en voortrajecten goed kijken hoe de nieuwe 
regelgeving voor deze kwetsbare doelgroep werkt. Dit doen we met name door het in een praktijkroute 
bij Werkom zorgvuldig in kaart brengen van de mogelijkheden en beperkingen van het werken en de 
benodigde begeleidingsbehoefte beoordelen. De persoonlijke casemanager is samen met 
familie/verzorgers bij de periodieke evaluaties van het ‘beschutte’ werken. Dit is in het begin 
maandelijks, maar bouwt af naar behoefte. 

 

Nr. 158 Partij GroenLinks Onderwerp BBV indicator Hernieuwbare elektriciteit 

Vraag 
P. 41: Als BBV-indicator wordt ‘hernieuwbare elektriciteit’ genoemd. Is dat het percentage elektriciteit 
dat is opgewekt uit duurzame bronnen? Geen cijfers bekend van 2017 – kan dat alsnog worden 
geleverd? 

Antwoord 
Het betreft het totaal van hernieuwbare elektriciteit gedeeld door het totaal van bekend 
elektriciteitsgebruik (*100). Hernieuwbare elektriciteit bestaat uit de volgende categorieën: waterkracht, 
windenergie, zonnestroom en biomassa. 
Er zijn nog geen gemeentelijke cijfers over 2017 bekend. Eind 2018 worden de definitieve cijfers 2017 
op landelijk niveau gepubliceerd door het CBS. De cijfers op gemeentelijk niveau volgen in november 
2018. 

 

Nr. 159 Partij GroenLinks Onderwerp Maatregelen BUIG 

Vraag 
P. 42: De maatregelen om het aantal uitkeringsgerechtigden te verlagen worden voortgezet. Als gevolg 
daarvan is de rijksbijdrage voldoende om de uitgaven te dekken. De reserve risicobuffer BUIG valt 
daarom in 2021 en 2022 vrij – Wat zijn die maatregelen? En valt de reserve niet alleen vrij als de 
maatregelen succesvol zijn? 

Antwoord 
Voor informatie over de aanleiding en de specifieke invullingen van de maatregelen, verwijzen we naar 
de raadsinformatiebrief die hierover naar de raad gezonden is. (Raadsinformatiebrief Inrichting 
Taskforce BUIG-aanpak 2017/38667) 
 
De vrijval van de risicobuffer BUIG is verbonden aan het financiële doel om in 2021 het structurele tekort 
op het BUIG-budget tot nul terug te brengen (2017/18956, kadernota 2018-2021). Die noodzaak van 
een buffer werd ook ingegeven door onzekerheden in de effecten van de invoering van het objectieve 
verdeelmodel BUIG. We zien die onzekerheden in verloop van tijd minder groot worden, zodat we beter 
grip krijgen op de financiële impact van het verdeelmodel. We zullen per P&C moment met dan actuele 
kennis de noodzaak van het aanhouden van deze reserve heroverwegen. Dit laat onverlet dat vanuit 
maatschappelijk perspectief gewerkt wordt aan het bestendigen van maatregelen die effectief blijken als 
bijdrage aan de doelstelling om meer mensen duurzaam aan het werk te helpen. 

 

Nr. 160 Partij GroenLinks Onderwerp Buurthuis in Wilgenstraat 

Vraag 
P. 47: Er wordt gekeken of buurthuis in Wilgenstraat haalbaar is… Dat buurthuis is er sinds de zomer 
toch al? 
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Antwoord 
Dit voorjaar is inderdaad gestart met een buurthuisfunctie aan de Wilgenstraat (de Zuidhoek). De 
Zuidhoek bevindt zich nog in de pilotfase; in 2019 wordt verder gekeken of de Zuidhoek in een behoefte 
voorziet en zo ja, op welke wijze programmering, alsook beheer en exploitatie in volgende jaren 
georganiseerd kan worden. 

 

Nr. 161 Partij GroenLinks Onderwerp Btw-vrijstelling 

Vraag 
P. 49: Btw-vrijstelling vervalt. Graag een toelichting op wat dit betekent voor sportverenigingen en of 
bekend is om hoeveel geld het ongeveer zal gaan? 

Antwoord 
Als gevolg van het  vervallen van het sportbesluit per 1/1/2019 kunnen 
sportverenigingen/beheerstichtingen geen btw terugvragen op investeringen en onderhoud van 
sportaccommodaties. 
Vanaf 1/1/2019 is compensatie mogelijk via de landelijke subsidieregeling ‘stimulering bouw en 
onderhoud sportaccommodatie’. Voor 2019 is hiervoor landelijk 87 mln beschikbaar. 
De verenigingen/beheerstichtingen dienen deze subsidie zelf aan te vragen. 

 

Nr. 162 Partij GroenLinks Onderwerp Indicator sporten 

Vraag 
P. 51: Hoe kan het dat op pagina 51 65% sport en op pagina 52 50% niet sport ? 

Antwoord 
Beide indicatoren komen uit verschillende bronnen, die op verschillende manieren gemeten worden.  
De indicator op pagina 51 komt uit de Zaanpeiling, gemeten door de afdeling Auditing & Onderzoek van 
de gemeente Zaanstad. Hier wordt uitgegaan van een zelfrapportagecijfer van de respondenten, 
gebaseerd op de vraag ‘Sport u?’. 
 
De indicator op pagina 52 wordt door CBS en RIVM vastgesteld en komt voort uit de resultaten van de 
GGD Gezondheidsmonitors. Hier wordt uitgegaan van een zelfrapportagecijfer van volwassen 
respondenten over ‘wekelijks sporten’. Deze indicator is dus specifieker dan de indicator op pagina 51, 
waardoor het percentage ‘sporters’ lager is. 

 

Nr. 163 Partij GroenLinks Onderwerp Beleidsm. Risico beperkte ruimte 

Vraag 
P. 53: Zijn er al normen ontwikkeld voor voorzieningen en groen? 

Antwoord 
Er wordt zoveel mogelijk vastgehouden aan normen uit vigerend beleid. Indien nodig wordt de norm 
vertaald naar een norm die aangeeft hoeveel m2 nodig is per nieuwe woning. Bijvoorbeeld de norm voor 
onderwijs is vastgelegd per x aantal leerlingen wordt een nieuw lokaal toegevoegd. Het Amsterdamse 
voorzieningenmodel geeft hiervoor houvast. Er wordt nog gewerkt aan de vertaling van de normen. Daar 
waar geen harde normen bestaan wordt op dit moment gewerkt met ervaringscijfers. Verwachting is dat 
het Zaanse voorzieningenmodel begin 2019 gereed is.   

 

Nr. 164 Partij GroenLinks Onderwerp Leefomgevingskwaliteit 

Vraag 
P. 55: Stukje 'Invulling en advisering rond leefomgevingskwaliteit'. Wat wordt er bedoeld met 
leefomgevingskwaliteit? Graag nadere uitleg. 

Antwoord 
Leefomgevingskwaliteit is een term gebruikt in het kader van de Omgevingswet en betreft eigenlijk alle 
aspecten die te maken hebben met de kwaliteit van de leefomgeving, zoals milieu, stedenbouw, groen 
en water, voorzieningen en de openbare ruimte. Voor aanvullende informatie over de terminologie is in 
samenspraak met de raad de volgende begrippenlijst opgesteld: 
https://omgevingswet.zaanstad.nl/woordenboek 

 

Nr. 165 Partij GroenLinks Onderwerp De Fronik 

Vraag 
P. 58: Hoe zit het eigenlijk met de monumentstatus van De Fronik? 

https://omgevingswet.zaanstad.nl/woordenboek
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Antwoord 
De boerderij bestaande uit woonhuis, stal en hooischuur is voorbeschermd als gemeentelijk monument. 
Zodra er zicht is op de mogelijkheden voor bestemmingswijziging zal het college een besluit nemen over 
de definitieve aanwijzing tot gemeentelijk monument. De verwachting is dat dit besluit dit jaar zal worden 
genomen. Verder informatie vindt u in de RIB 2018/31463 over de Fronik. 

 

Nr. 166 Partij GroenLinks Onderwerp Verduurzamen eigen woning 

Vraag 
P. 61: Stimuleren verduurzamen eigen woning door middel van subsidies en leningen. Hoeveel geld is 
hiervoor beschikbaar? Is dat bedrag verhoogd/verlaagd of hetzelfde gebleven ten opzichte van eerdere 
jaren? 

Antwoord 
Er is geen sprake van jaarlijks bedrag; de raad heeft voor de NOM-regeling 300.000 euro beschikbaar 
gesteld. Tot heden is door bewoners beperkt gebruik gemaakt van deze regeling en is een beroep 
gedaan op de regeling bij de realisatie van de zonnepanelen op het Stadhuis. 
Momenteel resteert een bedrag van ca 250.000 euro. 

 

Nr. 167 Partij GroenLinks Onderwerp Woningbouw 

Vraag 
P. 61: Wat wordt er gedaan om corporaties te ondersteunen om 300 woningen per jaar op te leveren?  

Antwoord 
De gemeente faciliteert het proces om te komen tot een omgevingsvergunning. Dat betekent dat we 
corporaties (en andere ontwikkelende partijen) faciliteren bij het doorlopen van de planologische 
procedures. Daarnaast geeft de gemeente op basis van de uitgangspunten in het coalitieakkoord aan op 
welke plekken sociale huur gerealiseerd dient te worden. De gemeente heeft op regelmatige basis 
overleg met de woningbouwcorporaties om de voortgang van woningbouwprojecten te bespreken en 
zich in te zetten om daar waar mogelijk knelpunten op te lossen. Daarnaast hebben de wethouders 
wonen van de MRA  richting het Rijk i.v.m. de rijksheffingen een lobby opgezet om de 
investeringscapaciteit van woningcorporaties te vergroten. 

 

Nr. 168 Partij GroenLinks Onderwerp Kerncijfers programma 4 

Vraag 
P. 62: Waarom ontbreekt het aantal door Schiphol gehinderden? 

Antwoord 
De gemeente Zaanstad heeft indirect zeer beperkt invloed op het vliegverkeer. Indien de raad het 
wenselijk acht om dit kerncijfer toe te voegen aan de begroting, dan is dat mogelijk. Het verzoek kan 
voorgelegd worden aan de portefeuillehouder tijdens de begrotingsbehandeling. Het percentage 
inwoners dat in 2017 ernstige hinder ondervond van lawaai van vliegtuigen is 15,8. De bron is de 
Zaanpeiling.  

 

Nr. 169 Partij GroenLinks Onderwerp Beleidsm. risico Participatie aan de voorkant 

Vraag 
P. 63: Waarom leidt participatie aan de voorkant tot meer zienswijzen?   

Antwoord 
De inzet is dat participatie aan de voorkant leidt tot een meer gedragen besluit(en) en minder 
zienswijzen. Door de participatie breed in te zetten bereik je meer mensen en worden mensen zich meer 
bewust van wat er allemaal speelt. Daardoor kunnen er meer en andere aspecten worden ingebracht 
tijdens de procedure. Dit kan leiden tot meer zienswijzen. 

 

Nr. 170 Partij GroenLinks Onderwerp Buitengebied 

Vraag 
P. 65: Wat wordt precies bedoeld met recreatief gebruik van 'het buitengebied'? 

Antwoord 
Het buitengebied is het gebied buiten de bebouwde kom van de gemeente Zaanstad, dat wil zeggen het 
landelijk gebied. Dit strekt verder dan de gronden binnen de gemeentegrens, het betreft bijvoorbeeld 
ook de recreatiegebieden Twiske-Waterland en RAUM. 

 

Nr. 171 Partij GroenLinks Onderwerp Groen en waterplan 
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Vraag 
P. 65 en p. 66: Er wordt gesproken over de ambities van het groen en waterplan - wanneer wordt deze 
aan de raad voorgelegd ? M.a.w. Wanneer zijn de ambities voor 2019 bekend? En wanneer verwacht 
dat men hier uitvoer aan kan geven? 

Antwoord 
De uitvoeringsagenda van het Groen- en Waterplan wordt uiterlijk in het eerste kwartaal 2019 ter kennisname aan 
de raad aangeboden. 
 

Nr. 172 Partij GroenLinks Onderwerp Geveltuinen 

Vraag 
P. 66: Wat wordt er gedaan om de aanleg van geveltuinen te stimuleren? 

Antwoord 
De aanleg van geveltuinen door bewoners wordt onder voorwaarde toegestaan. Op verzoek van 
bewoners wordt de bestrating weggehaald, het zand afgevoerd en de bak voorzien van aarde. De 
bewoner draagt zelf zorg voor beplanting.  In 2018 is de aanleg gestimuleerd door de aankoop van 
planten van enkele tuinen te vergoeden.  Het ligt in de planning om deze actie in 2019 te herhalen of de 
aanleg te stimuleren door een wedstrijd te organiseren wie de mooiste geveltuin maakt. 

 

Nr. 173 Partij GroenLinks Onderwerp Oost-westverbindingen 

Vraag 
P. 67: Welke oost-westverbindingen worden hier bedoeld? 

Antwoord 
Met oost west wordt bedoeld dat bij  het praten met de stad over Maak Zaanstad door de bewoners is 
aangegeven dat zij meer aandacht vragen voor de oost west verbindingen. Daar willen we in 2019 
aandacht aan gaan besteden. 

 

Nr. 174 Partij GroenLinks Onderwerp Onderhoudsachterstanden 

Vraag 
P. 69: Onderhoudsachterstanden: om wat voor dingen gaat het hier? 

Antwoord 
De onderhoudsachterstanden in de openbare ruimte van Zaanstad bestaan voornamelijk uit 
(element)verharding (wegen, paden, pleinen, etc) en in mindere mate uit groen (plantvakken), riool, 
civiele kunstwerken (kadeconstructies en beschoeiingen) en openbare verlichting (lichtmasten en 
kabels).  

 

Nr. 175 Partij GroenLinks Onderwerp Afval 

Vraag 
a) P.70: Voor wanneer wil Zaanstad de hoeveelheid restafval gehalveerd hebben? 
b) P.70: Voor wanneer moet in heel Zaanstad omgekeerd worden ingezameld? 
c) P. 73: Er is minder gescheiden afval dan in 2014. Hoe kan dat? 

Antwoord 
a) Zaanstad streeft naar de halvering van de hoeveelheid restafval. Nadat de eerste effecten van 

de implementatie van het grondstoffenplan bekend zijn (vanaf 2020), kunnen wij hier een 
realistisch jaartal aan kopellen. Eea hangt ook af van de wijze waarop de producenten 
verantwoordelijkheid zich verder ontwikkeld en de landelijke keuzes rondom het onaantrekkelijk 
maken van het verbranden van restafval.  

b) Begin 2020 

c) Minder scheidingsbereidheid, toename consumptie/bouw en toename illegaal 
aangeboden/gedumpt afval.  

 

Nr. 176 Partij GroenLinks Onderwerp Klimaatneutraal eigen vastgoed 

Vraag 
P. 70: In de ambitie om klimaatneutraal te worden, is het goed om te weten hoe het met het eigen 
vastgoed zit. Is dat in kaart gebracht en werkt gemeente aan klimaatneutraal maken eigen bezit? 

Antwoord 
De gemeente werkt aan het verbeteren van de gemeentelijke panden zodat deze voldoen aan 
energielabel A.  De financiële ruimte is aanwezig om dit mogelijk te maken.  Op dit moment worden de 
panden onderzocht en worden de kosten in beeld gebracht voor het aanpassen van de panden. 
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Nr. 177 Partij GroenLinks Onderwerp Duurzaam wagenpark en ladpalen 

Vraag 
P. 71: Graag een toelichting op het duurzamer wagenpark en aantal laadpalen? 

Antwoord 
Bij het onderhoud van de openbare ruimte worden verschillende machines ingezet zoals veegwagens, 
en tractoren. In het meerjareninvesteringsplan voor de vervanging van het materieel zijn de budgetten 
opgenomen om deze machines te vervangen op het moment dat ze zijn afgeschreven. Vanaf 2019 zijn 
er in het meerjareninvesteringsplan voldoende middelen gereserveerd om de afgeschreven machines te 
vervangen door duurzamere varianten. Daarmee wordt beoogd om minder fossiele brandstoffen te 
gebruiken en in de toekomst gebruik te maken van duurzaam opgewekte brandstoffen zoals elektriciteit 
en waterstof). Op het moment dat voertuigen vervangen worden, wordt nog wel beoordeeld of het 
mogelijk is om over te stappen op voertuigen die gebruik maken van duurzaam brandstoffen. Niet voor 
alle machines zijn goede alternatieven al in de markt beschikbaar. 
  
Ook bewoners van Zaanstad maken de overstap naar voertuigen die gebruik maken elektriciteit. Een 
deel van de bewoners heeft de mogelijkheid om de voertuigen op eigen terrein op te laden. Een ander 
deel heeft die mogelijkheid niet. Voor deze groep hebben we in de openbare ruimte in Zaanstad 
inmiddels 88 oplaadpunten gerealiseerd. Op dit moment hebben we 40 nieuwe laadpunten in 
voorbereiding die in 2019 gerealiseerd gaan worden. 

 

Nr. 178 Partij GroenLinks Onderwerp Duurzaamheid OR 

Vraag 
P. 71: 
a)  ‘Zaanstad wil zorgvuldig omgaan met materialen die vrijkomen...’: betekent dit dat er op zodanig 
duurzame wijze wordt gesloopt dat alle grondstoffen kunnen worden herbruikt? 
b) duurzaam inkopen binnen grond-weg-en waterbouw. Betekent dit dat bij andere inkoop niet 
duurzaam wordt ingekocht? 

Antwoord 
a) Momenteel wordt al een groot aandeel van de materialen die vrijkomen hergebruikt, maar 

Zaanstad is nog niet zo ver dat alle grondstoffen die in de openbare ruimte vrij komen (kunnen) 
worden hergebruikt.  

b) Het college streeft ernaar dat Zaanstad duurzaam inkoopt. Hierbij wordt rekening gehouden met 
het VNG-klimaatakkoord t.a.v. duurzaam inkopen. Daarnaast volgt de gemeente Zaanstad de 
ontwikkelingen van Agentschap.nl (voorheen SenterNovem). Agentschap.nl is een onderdeel 
van het ministerie van Economische Zaken. Deze organisatie bundelt kennis van innovatie, 
energie, klimaat, milieu en leefomgeving. Adviezen (onder andere m.b.t. de productgroep 
GWW) van agentschap.nl zijn beschouwd en verwerkt in de Zaanse aanbesteding- en 
contractdocumenten. 

 

Nr. 179 Partij GroenLinks Onderwerp Communicatie 

Vraag 
P. 77: Wordt er ook al gewerkt met pictogrammen in de communicatie? En wordt uitgaande post 
gecontroleerd op B1-niveau? 

Antwoord 
In de uitgaande communicatie in brieven wordt weinig tot geen gebruik gemaakt van pictogrammen.  
Alle uitgaande communicatie wordt waar mogelijk geschreven op taalniveau B1. De opsteller kan een 
extra controle laten plaatsvinden door de specialisten binnen het Klantcontactcentrum. Via het traject 
Helder Zaans wordt bekeken hoe er nog helderder geschreven kan worden aan inwoners. 

 

Nr. 180 Partij GroenLinks Onderwerp Bezwaar 

Vraag 
P. 77: Is bezwaar aantekenen ook vereenvoudigd? 

Antwoord 
Ja, een bezwaarschrift kan nu ook digitaal worden ingediend. 

 

Nr. 181 Partij GroenLinks Onderwerp Horecateam 

Vraag 
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P. 79: ‘Het horecateam is opgeleid om controles op prostitutie te kunnen overnemen van de politie, 
waarvoor nieuwe wetgeving van kracht wordt.’ Kunt u dit uitleggen? Gaat politie hierop niet meer 
controleren? Zo nee, waarom? En over welke wetgeving gaat het? 

Antwoord 
Het is de verwachting dat als de nieuwe Wet prostitutie van kracht wordt de Politie een terugtrekkende 
beweging maakt. Verwacht wordt dat de gemeenten meer verantwoordelijk worden voor deze controles, 
vandaar dat toezichthouders al opgeleid worden om deze controles zelf te doen. 
Op dit moment worden de controles nog gezamenlijk uitgevoerd. De politie is hierin nog steeds leidend. 
Er wordt door de politie gecontroleerd op APV en Strafrecht ( illegaliteit, ondermijning, uitbuiting etc. ). 

 

Nr. 182 Partij GroenLinks Onderwerp Illegale situaties 

Vraag 
P. 80: ‘Als een situatie illegaal is, niet op te lossen is, en niet te legaliseren is…’ Over welke situaties 
gaat het hier bijvoorbeeld?  

Antwoord 
Een overtreding wordt getoetst aan de geldende regelgeving. Als het hier niet binnen past, wordt 
gekeken of van deze regelgeving afgeweken kan worden (= legalisatieonderzoek), bijvoorbeeld als iets 
strijdig is met het bestemmingsplan. Indien intern positief geadviseerd wordt door vakspecialisten kan er 
sprake zijn van concreet zicht op legalisatie en zal de overtreder in de gelegenheid gesteld worden een 
omgevingsvergunning aan te vragen om de overtreding te beëindigen. Bij een negatief advies is geen 
sprake van concreet zicht op legalisatie en zal de overtreding moeten worden beëindigd door deze weg 
te nemen, bijvoorbeeld door een illegaal gebouwd bouwwerk te (laten) verwijderen of strijdig gebruik te 
staken.  
Voorbeelden hiervan zijn het gebruiken van een bedrijfspand voor bewoning, wat vanuit het oogpunt van 
milieu (gezondheid en veiligheid) niet verantwoord is of bouwwerkzaamheden (dakkapel, aanbouw, 
uitbouw, gevelwijziging) waaraan vanuit stedenbouwkundig oogpunt (uitstraling, oppervlakte en vorm) 
geen medewerking kan worden verleend. 

 

Nr. 183 Partij GroenLinks Onderwerp Online netwerken jongeren 

Vraag 
P. 81: ‘In kaart brengen online netwerken van jongeren in het basisteam Zaanstad’. Wat wordt hiermee 
bedoeld? 

Antwoord 
De jeugd bevindt zich massaal op internet en staat met elkaar in contact via sociale media. Bekende 
risico’s met high impacteffect, die jongeren daarbij lopen zijn sexting and grooming, cyberpesten, 
georganiseerde straatgevechten, drugsverkoop/-inkoop en criminaliteit, oproepen tot jihad/terrorisme.  
We beschikken nog over te weinig instrumenten om op deze ‘nieuwe’ wereld van de jeugd in te kunnen 
spelen en om deze problemen aan te pakken willen we dit analyseren. 

 

Nr. 184 Partij GroenLinks Onderwerp Veiligheid 

Vraag 
P. 83: Er wordt meer ingezet op handhaving en bestrijding van ondermijning. Toch is de verwachting dat 
het gevoel van veiligheid de komende jaren niet groeit. Waarom niet?  

Antwoord 
Er zijn meerdere factoren die het gevoel van veiligheid beïnvloeden. Niet alleen deze inzet. Zo kan een 
persoonlijke ervaring het gevoel van veiligheid veranderen, ondanks alle inzet vanuit de overheid. 
Daarnaast betreft het cijfer het gevoel als inwoner over het centrum van Zaandam. Door de incidenten 
die bij gepaard gaan met een uitgangsgebied hebben we voor deze doelstellingen gekozen. 

 

Nr. 185 Partij GroenLinks Onderwerp Lokale heffingen 

Vraag 
P. 96: Uitleg waarom parkeervergunningen stijgen in 2018 en dalen in 2019, terwijl omgekeerde geldt 
voor parkeerbelasting en naheffing. Wat is hier de logica/systematiek? 

Antwoord 
Helaas is er een typefout geslopen in de tabel met belastingopbrengsten bij het onderdeel 
parkeervergunningen. 
De bedragen zijn dan als volgt: (bedragen x € 1.000) 
Begroting 2019: 431 – begroting 2018: 431 (ipv  472) – realisatie 2017: 421. 
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Met deze wijziging is er nauwelijks schommeling in de opbrengsten.  

 

Nr. 186 Partij GroenLinks Onderwerp Paragraaf Weerstandsvermogen 

Vraag 
a) P. 107: Waarom is na 2020 een reserve voor het sociale domein niet langer nodig? 
b) P. 108: Op welke manier ontstaat er een claim bij geen woningbouw? 
c) P. 109: Al eerder genoemd in onze schriftelijke vragen: kan de gemeente geen claim leggen bij de 
provincie voor het jarenlange oponthoud (bij werkzaamheden aan de sluis)? 
d) P. 110: Wat zijn de kosten voor een nieuwe toplaag voor een hockeyveld van de Kraaien? En hoe 
snel zou dat gerealiseerd kunnen worden? 
e) P. 111: Wat zijn de rentebedragen die Zaanstad jaarlijks betaalt? En liggen de rentes grotendeels 
vast of kunnen die nog variëren de komende jaren? 

Antwoord 
a) Zie het antwoord op vraag 43. 

b) Er zijn afspraken met de ontwikkelaar gemaakt in het kader van de Forboschade. Als 
woningbouw onverhoopt niet doorgaat, al dan niet veroorzaakt door de gemeente, dan kan het 
zijn dat de gemeente de ontwikkelaar schadeloos moeten stellen. 

c) Dit antwoord volgt nog. 
d) De kosten voor het vervangen van de toplagen is geraamd op ca. € 300.000,-. De uitvoering 

(indien noodzakelijk) wordt afgestemd met de vereniging en buiten het sportseizoen om. De 
uitvoering duurt ca. 5 weken. 

e) Zie pagina 123 tabel Externe Financiering met de meerjarige rentelasten. Er wordt rekening 
gehouden met licht oplopende rente, de uitkomsten hangen mede af hoe de realisatie van de 
investeringsplanning uitvalt. 

 

Nr. 187  Partij GroenLinks Onderwerp Gemeentelijke vastgoed 

Vraag 
P. 119: Is de besparing op onderhoudskosten in overeenstemming met de lagere opbrengst bij 
verkoop? 

Antwoord 
Er is geen rechtstreeks verband tussen een te investeren bedrag voor onderhoud en de uiteindelijke 
(meer)opbrengst bij mogelijke verkoop. Het bedrag dat een potentiële koper wil betalen is van vele 
omstandigheden afhankelijk. Een van de omstandigheden waarmee rekening gehouden kan worden is 
de staat van het onderhoud van het pand. Een andere omstandigheid is het toekomstig gebruik van het 
pand. Een potentiële koper kan ook desinvesteringen aan een pand doen, denk hierbij aan sloop. 

 

Nr. 188 Partij GroenLinks Onderwerp EMU-saldo 

Vraag 
P. 126: Er wordt gesproken dat het EMU-saldo niet hoger mag zijn dan 3% van het bruto binnenlands 
product. In de tabel over het EMU-saldo van de gemeente wordt echter niet met percentages gewerkt, 
maar met feitelijke getallen. Wat zou het percentage zijn? 

Antwoord 
De 3% heeft betrekking op de totale overheidsuitgaven (macro-norm). Het aandeel van de decentrale 
overheden in 2018  bedraagt 0,3% dat wordt verder niet onderverdeeld naar gemeenten, provincies en 
waterschappen. Individuele waarden worden pas relevant als het totale aandeel van de decentrale 
overheden de 0,3% overschrijdt. Op basis van het EMU-saldo 2019 en de begrotingsomvang 2019 is 
het tekort van Zaanstad ongeveer 1%. In de huidige meerjarenraming blijft Zaanstad in de jaren na 2019 
onder de 0,3%. 

 

Nr. 189 Partij GroenLinks Onderwerp Paragraaf Bedrijfsvoering 

Vraag 
a) P. 131: ‘Er wordt capaciteit aangetrokken voor versnelling van klimaatbewust/circulair inkopen.’ 
Graag toelichting. Hoeveel capaciteit? Hoeveel capaciteit?  
b) P. 132: Hoe is nu de afspiegeling van het medewerkersbestand? 
c) P. 134: Externe inhuur. In 2018 geen KPI en slechts 6,8% van totaal aantal medewerkers. In 2017 én 
2019 ruim 20%. Hoe kan dit? Welke afdelingen maken voornamelijk gebruik van inhuur?  
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Antwoord 
a) Naar verwachting worden er voor 2019 vanuit de impuls uit het coalitieakkoord 1,5 fte voor duurzaam 
inkopen geworven. Met bestaand formatiebudget is er dan ruimte voor 2 fte voor duurzaam inkopen. 
Het gaat hier om een adviseur Duurzaam inkopen t.b.v. afdeling Inkoop en Subsidie en een adviseur 
Duurzaam Inkopen bij het Ingenieursbureau (Grond, weg en water).  
 
b) Op veel gebieden kunnen inwoners van Zaanstad zich herkennen in de ambtelijke organisatie. De 
man – vrouw verhouding is nagenoeg gelijk, in vergelijking met de sector hebben wij een jonge 
organisatie en op het gebied van medewerkers met een afstand tot de arbeidsmarkt voldoet Zaanstad in 
ruime mate aan de wettelijke en eigen normen. Op het gebied van culturele diversiteit, met name in 
leidinggevende en beleidsvormende functies (de hogere salarisschalen), is de afspiegeling te laag. Dit 
constateren wij op basis van waarneming, omdat wettelijk niet op afkomst mag worden geregistreerd. 
 
De Universiteit van Tilburg doet in 2018 een onderzoek in Zaanstad naar de knelpunten op het gebied 
van culturele diversiteit. Aan het einde van het jaar wordt het onderzoek opgeleverd. Aan de hand 
daarvan worden verdere interventies vormgegeven. Interventies op het gebied van diversiteit dienen 
zorgvuldig gekozen te worden. Voor de hand liggende interventies zoals anoniem solliciteren en 
positieve discriminatie lijken op korte termijn effect te hebben. Uit wetenschappelijk onderzoek blijkt 
echter dat deze maatregelen op de middellange en lange termijn juiste een tegengesteld effect hebben. 
Er is een raadsinformatiebrief in voorbereiding om uw raad uitgebreider over dit onderwerp te 
informeren. 
 
c) Er is een onvolkomenheid in de laatste twee regels van de desbetreffende tabel ontstaan: de 
percentages staan niet op de juiste regel. Dit zal in de definitieve begroting (na vaststelling door de raad 
en eventuele verwerking van amendementen) gecorrigeerd worden. 
Het moet zijn: 

 

 

De KPI Externe inhuur wordt berekend o.g.v. de begrote bedragen aan salariskosten en externe 
inhuurkosten.  
Ten tijde van het opstellen van de begroting is deze KPI nog laag, omdat niet alle inhuurkosten in het 
lopende jaar kunnen worden begroot voor het komende jaar. In de voor- en najaarsrapportage worden 
deze KPI’s geactualiseerd.  
 
De externe inhuur in % van het totaal aantal medewerkers is nu voor het eerst opgenomen in de tabel 
t.b.v. de begroting. Bij het opstellen van de begroting 2018 was deze grootheid niet opgenomen.  
 
Zie voor verdere informatie ook de beantwoording van technische raadsvragen 28 en 195. 

 

Nr. 190 Partij GroenLinks Onderwerp Paragraaf Verbonden partijen  

Vraag 
a) P. 140: Waarom is stemverhouding bij de omgevingsdienst niet overeenkomstig de financiële 

bijdrage? 
b) P.144: Is er nu al een bestemming voor de brandweerkazerne Bernardplein? En wat zijn de 

acties om tot meer diversiteit bij de vrijwilligers brandweer te komen?   
c) P. 156: Wat is verschil tussen de 3 BKZ-regelingen? 
d) P. 157: Uittreding AIJZ is niet nodig volgens het juridisch advies. Gaat de uittreding wel door? 
e) P. 159: Ikea: Wanneer IKEA toch niet naar Zaanstad komt, wat zijn dan de (financiële) gevolgen 

voor Zaanstad? 
f) P. 162: Eventuele uitbreiding naar Houtrakpolder zou toch pas in 2025 bekeken worden? 

g) P. 163: hoe groot is het bedrag van de afwikkeling van de EZW? EZW komt uit aandelen Nuon. 
Komen eventuele afwikkelingskosten ten koste van duurzaamheidsfonds? 
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Antwoord 
a) De stemverhouding bij de Omgevingsdienst is inderdaad niet overeenkomstig de financiële 

bijdrage van de deelnemers. De stemverhouding in de GR OD is bepaald zoals deze is om te 
voorkomen dat de twee grootste deelnemende partijen (Amsterdam en Provincie Noord-
Holland) de andere deelnemende partijen (kunnen) overstemmen. Hieruit vloeide de volgende 
verhouding voort; Amsterdam 30%, PNH 20%, Haarlemmermeer 16% en Zaanstad 9%. De 5 
Amstellandgemeenten hebben ieder 5% van de stemmen.  
 

b) Met bestemming brandweerkazerne Bernardplein wordt mogelijk bedoeld: bestemming voor het 
deel waar voorheen de meldkamer was gehuisvest. Het gebouw is in eigendom van de 
gemeente Zaanstad. De gemeente is zelf actief in het vinden van een huurder voor de 
leegstaande ruimte. We onderzoeken of er een centrale cameratoezichtscentrale kan komen in 
deze ruimte, maar dat bevindt zich nog in een beginfase. 
 
VrZW werkt actief aan het zorgdragen van meer diversiteit in achtergrond van haar 
medewerkers. Hiervoor is in juli 2018 een project ‘diversiteit’ gestart. In de aanpak is gekozen 
voor een korte- en lange termijn aanpak. In de korte termijn aanpak is er voor gekozen om 
actiever over diversiteit te communiceren als het gaat om vacatures en de inzet van sociale 
media.  In de lange termijn aanpak is het voornemen te komen tot meer persoonlijk contact 
tussen VrZW en de doelgroep. Denk hierbij aan bezoeken aan gebedshuizen, sociaal-culturele 
centra, maar ook aanwezigheid op braderieën en zelfgeorganiseerde evenementen vanuit de 
diverse gemeenschappen. Gemeente Zaanstad en VrZW trekken samen op om meer diversiteit 
te bewerkstelligen. 

a. De laatste groep vrijwilligers die VrZW wierf bestond voor 50% uit vrouwen; 

b. In arbeidsmarktcommunicatie laat VrZW steeds meer een divers beeld zien;  
c. Op de open dagen laat VrZW zien een diverse organisatie zijn. Op de laatste open dag 

(in Purmerend) gaven de brandweervrouwen een demonstratie. 
 

c) BKZ voert een 3-tal regelingen uit te weten: 
 
BKZ traditioneel 
Het BKZ traditionele model maakt het mogelijk om, met een laag inkomen, toch een koopwoning 
te bewonen. Het Traditioneel model heeft een minimale inkomenseis. Er geldt een maximale 
vermogens-limiet. De koper koopt een percentage van de opstal en voor het restant heeft BKZ 
een vordering op de koper (voor een deel van de waarde van de woning), die in delen moet 
worden afgenomen zodra de koper een inkomen en/of vermogen heeft dat op een bepaald 
niveau is. Daarnaast betaalt de koper een erfpachtcanon. De hoogte van de 
canonkwijtschelding wordt bepaald door het inkomen. 
 
BKZ instap 
Het BKZ Instap model is ontwikkeld voor sociale en vrije sector woningen. Bij het instapmodel 
koopt de koper een percentage van de opstal, voor het overige percentage heeft BKZ een 
vordering op de koper (voor een deel van de waarde van de woning) die in delen moet worden 
afgenomen, afhankelijk van het inkomen en/of vermogen. Daarnaast betaalt de koper een 
erfpachtcanon. De hoogte van de canonkwijtschelding wordt bepaald door het inkomen. Het 
Instap model heeft minimale inkomenseisen. Er geldt een maximale vermogenslimiet.  
 
BKZ erfpacht 
Bij de BKZ erfpachtvariant koopt de koper de opstal en verkrijgt de koper de grond in erfpacht. 
BKZ brengt u de eerste tien jaar geen canon in rekening. Voor deze variant gelden geen 
inkomens en/of vermogenseisen. De woningen die in het instapmodel te koop aangeboden 
worden kunnen ook in de erfpachtvariant aangekocht worden. 
 
Voor meer informatie wordt verwezen naar de website van BKZ B.V. 
(http://www.betaalbarekoopwoningen.nl/) 
 

d) Ja, de uittreding gaat door. Op 12 oktober 2017 heeft de gemeenteraad van Zaanstad de visie 
op haar relatie met HVC Vastgesteld. Daarbij is besloten om de samenwerking via het 
Afvalschap IJmond Zaanstreek (GR AIJZ) op basis van de huidige uitgangspunten te 
beëindigen. Doordat standpuntbepaling met vier gemeenten afgestemd moet worden, bestaat 

http://www.betaalbarekoopwoningen.nl/
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het risico dat Zaanstad haar standpunt in de AVA niet of minder duidelijk naar voren kan 
brengen. Een indirect aandeelhouderschap heeft tot gevolg dat colleges en raden minder 
invloed op de besluitvorming in HVC hebben dan via direct aandeelhouderschap. Deze 
overwegingen liggen ten grondslag aan het uittreden van Zaanstad. Het juridisch advies inzake 

de dubbele aansprakelijkheid speelt daar in die zin geen rol in.   
 

e) Ikea is op dit moment eigenaar van de grond. Indien Ikea zich hier niet vestigt zijn er geen 
financiële gevolgen voor de gemeente Zaanstad. Ikea is haar financiële verplichtingen richting 
RON en richting gemeente Zaanstad nagekomen. 
Het bestemmingsplan “Bedrijven Zuid” bepaalt de grenzen van het gebruik en de 
bebouwingsmogelijkheden, ook als Ikea niet komt. 

 
f) In de visie Noordzeekanaalgebied is op pagina 47 opgenomen dat de Houtrakpolder wordt 

gereserveerd voor havengerelateerd-areaal voor een mogelijke toekomstige uitbreiding van de 
haven na 2020. De daadwerkelijke aanleg zal tijdig plaatsvinden, doch niet eerder dan nadat het 
huidige havenareaal in voldoende mate is geïntensiveerd en overeenstemming is bereikt over 
tijdige realisatie van compenserende maatregelen. 
 

g) Voorlopige aanslagen vennootschapsbelasting over 2016 en 2017 zijn betaald. Het wachten is 
nu op de definitieve aanslagen waartegen bezwaar zal worden gemaakt. Een van de 
argumenten tegen de VPB vanaf 2016 en waarom de EZW is geliquideerd, is de omstandigheid 
dat de gemeenten altijd al economisch eigenaar van de aandelen zijn geweest. Immers het van 
Alliander ontvangen dividend werd geheel aan de gemeenten doorgegeven. Over de uitkomst 
hiervan is moeilijk een prognose te geven. Vooralsnog gaan we uit van kostenneutraliteit. 

 

Nr. 191 Partij GroenLinks Onderwerp Bijlage 5.1 Overzicht baten en lasten 

Vraag 
a) P. 186: Waarom lopen de lasten voor de CO2-neutrale samenleving af vanaf 2021? Hetzelfde 

geldt voor het versterken van de kwaliteit en het verduurzamen van de bestaande 
woningvoorraad. Graag uitleg. 

b) P. 187: De lasten voor college van B&W gaan in 2022 van 2710 naar 3439. Hoe kan dat? 
Antwoord 

a) Onder de prestatie CO2-neutrale samenleving zijn o.a. de lasten opgenomen ten behoeve van 
de uitvoering van de Zaanse Energie Agenda (ZEA). In de kadernota 2018 is voor de 
voorzetting hiervan € 750.000 structureel beschikbaar gesteld vanaf 2021. Tot en met 2020 
worden de lasten gedekt door een onttrekking uit de reserve duurzaamheidsfonds die hoger is 
dan €750.000, te weten € 1.075.000 in 2019 en € 950.000 in 2020. Dit verklaart de daling in 
lasten vanaf 2021.  
 
De daling van de lasten van de prestatie versterken kwaliteit en het verduurzamen van de 
bestaande woningvoorraad hangt samen met de actualisatie van de projecten die worden 
gedekt uit het Investeringsfonds. In MPG 18.2 zijn in hoofdstuk 5  (pag. 27) de mutaties 
meerjarig in beeld gebracht. Voor het versterken van de kwaliteit van de woningvoorraad is de 
daling ten opzichte van 2019 in 2020 € 961.000. Voor 2021 zijn  ten opzichte van 2020 
€ 1.139.000 minder uitgaven voor projecten geraamd. De lagere onttrekking aan het 
Investeringsfonds voor deze projecten is opgenomen in prestatie Investerings- en 
transformatiefonds binnen programma 7. Nieuwe investeringen in de kwaliteit van de 
woningvoorraad voor de jaren 2020 en later staan op de wensenlijst van het Investeringsfonds.  
 

b) De gemeente heeft een voorziening ter dekking van de lasten van wachtgelden van 
(toekomstige) ex-wethouders om aan de betalingsverplichting ten aanzien van wachtgelden te 
kunnen voldoen. Gedurende de collegeperiode spaart de gemeente € 0,175 miljoen per jaar in 
een bestemmingsreserve. Aan het eind van de collegeperiode wordt dit gespaarde saldo 
overgeheveld van de reserve naar de voorziening.  De voorziening is ten behoeve van de 
dekking van de werkelijke lasten van wachtgelden.   
De dotatie aan de voorziening staat onder de lasten van het college van B&W en zorgt voor de 
toename van de lasten van het college van B&W. De vrijval van de bestemmingsreserve staat 
onder mutaties reserves. Vanwege BBV-regels is het niet toegestaan om direct te sparen in de 
voorziening. Om de lasten te egaliseren is er daarom voor gekozen om te sparen in de reserve 

https://www.noordzeekanaalgebied.nl/wp-content/uploads/2014/11/Downloads_downloadFile_66dc4f1d6e57f7ca47561a0517bd4913.pdf
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en het gespaarde bedrag aan het eind van de collegeperiode over te hevelen naar de 
voorziening. Deze verhoging is dus eenmalig en per saldo budgettair neutraal. 

 

Nr. 192 Partij GroenLinks Onderwerp De Sluis 

Vraag 
P. 198: In de subsidielijst zien we onder de maatschappelijke organisaties niet De Sluis staan, maar wij 
gaan ervan uit dat hun subsidie wel gehandhaafd blijft. Klopt dat?  

Antwoord 
De Sluis ontvangt geen subsidie van de gemeente. De gemeente faciliteert de Sluis via de functie van 
vrijwilligerscoördinator.  In 2019 zal dit worden gecontinueerd; het college zal over de vorm nog een 
besluit nemen.  

 

Nr. 193 Partij VVD Onderwerp Cultuurvisie 

Vraag 
Op pag 15 van de begroting staat: “deze vanaf 2020 vrijvallende middelen blijven binnen de 
meerjarenbegroting beschikbaar voor de nieuwe Toekomstvisie cultuur 2018. De visie zal conform de 
motie …. worden opgesteld, waarna bij de kadernota 2020 een voorstel voor bestemming van de 
vrijgevallen middelen volgt”.  
Waar is besloten dat de vrijvallende middelen bij de nieuwe cultuurnota betrokken worden? 

Antwoord 
Op 19 juli 2018 heeft de raad ingestemd met de Kaderbrief 2019-2022. In de kaderbrief is het volgende 
opgenomen: “Daarnaast vervalt de subsidie die aan de culturele instellingen ter compensatie van de 
hogere huurlasten zou worden betaald. Hierbij gaat het om een bedrag van € 1,8 miljoen per jaar vanaf 
2020. Dit zal in de begroting 2019 verwerkt worden. Vooralsnog reserveren we deze vrijvallende 
middelen in afwachting van de uitkomsten van de onderzoeken waar de raad in genoemde motie om 
vraagt.” 
De motie waarnaar verwezen wordt is de motie Toekomst Cultuur en locatie Figaro, die de raad op 25 
juni 2018 heeft aangenomen. In deze motie wordt het college (onder andere) opgedragen om  te komen 
tot een complete heroriëntatie van, en visie op het culturele klimaat in Zaanstad, inclusief de huisvesting 
van alle bij het Cultuurcluster betrokken partijen. 
De begroting 2019 is uitgewerkt binnen de kaders zoals in de kaderbrief 2019 vastgesteld. 

 

Nr. 194 Partij VVD Onderwerp A8-A9 

Vraag 
De a8-a9 verbinding staat vermeld in het investeringsfonds (14 miljoen). In het coalitieakkoord is 
opgenomen ‘met indexering’. Hoe wordt vormgegeven aan deze indexering?  

Antwoord 
We herkennen deze afspraak niet uit het coalitie akkoord. Het is denkbaar dat er in de loop van de tijd 
bezien wordt in hoeverre de in 2009 vastgestelde bijdrage van twee maal € 7 miljoen een indexering zou 
kunnen hebben.   

 

Nr. 195 Partij VVD Onderwerp Personeel 

Vraag 
In het coalitieakkoord is ingezet op extra personeel. Zijn de vacatures al uitgezet? Hoe lang verwacht 
het college invulling te geven aan de vervulling van de vacatures? Zijn er geschikte mensen op de 
markt? Is er een overzicht van de bezetting van de afdelingen? Waar is sprake van onderbezetting? 
Waar is sprake van inhuur? 

Mede in het licht van de kerncijfers op pagina 92: hoe kan het verschil tussen formatie (1223) en 
bezetting (1123) worden verklaard? Graag in relatie brengen met punt hierboven. 

Antwoord 
In de kerncijfers op blz. 92 zijn de cijfers m.b.t. formatie en bezetting door de jaren heen opgenomen.  
Het verschil tussen formatie (1.223 fte per 31 december 2017) en bezetting (1.123 fte per 31 december 
2017) is te verklaren door o.a.: 

 Er is altijd een natuurlijke uitstroom (voor Zaanstad was de uitstroom in 2017 10,2 %).  

 De werving en selectie neemt gemiddeld 3 maanden in beslag. 
 Ingeval van ziekte en vacature wordt ingehuurd; dit is niet zichtbaar als bezetting, omdat het bij 

bezetting om medewerkers met een tijdelijk of vast dienstverband gaat. 

https://zaanstad.raadsinformatie.nl/document/6679039/1/Bijlage_kaderbrief_2019-2022
https://zaanstad.raadsinformatie.nl/document/6620197/1/MOTIE%20gezamenlijk%20Toekomst%20Cultuur%20en%20locatie%20Figarohttps:/zaanstad.raadsinformatie.nl/document/6620197/1/MOTIE%20gezamenlijk%20Toekomst%20Cultuur%20en%20locatie%20Figaro
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 Bij moeilijk vervulbare functies zoals technici, ICT-specialisten, diverse functies in de stedelijke 
ontwikkeling van planvorming tot toezicht en handhaving staan vacatures langer dan 3 maanden 
open 

 Vooruitlopend op doorontwikkeling van afdelingen waarbij bepaalde functies komen te vervallen, 
wordt ook gekozen voor inhuur. Op deze manier behoedt Zaanstad de medewerker voor 
toekomstige boventalligheid.  

 Een deel van salariskosten wordt bekostigd uit formatieruimte, zoals o.a. uitloopschalen en 
toelagen. 

 
De inzet op extra personeel (conform coalitieakkoord) is financieel verwerkt in de begroting 2019. 
Zoals in de paragraaf Bedrijfsvoering van de begroting 2019 is opgenomen is de groei nog niet verwerkt 
in de formatie van 2019 als gevolg van de intensiveringen uit het coalitieakkoord voor maatschappelijke 
en organisatorische opgaven. Na het bestuurlijke besluitvormingsproces van deze begroting zal de groei 
van de formatie als vacatures worden uitgezet. De verwachting is dat een deel van deze functies in de 
gemiddelde werving en selectieduur te vervullen is. Een ander deel valt in de categorie lastig vervulbaar. 
Om daar op te anticiperen wordt nog voor dit jaar een netwerk- en wervingsevent georganiseerd met de 
nadruk op stedelijke ontwikkeling. In het recente verleden hebben we op deze wijze succesvol (zeer) 
lastig vervulbare functies weten in te vullen.  
 
Ja, er is een overzicht van de bezetting van de afdelingen. 
Onderbezetting en inhuur komt op veel afdelingen voor op grond van o.a. bovengenoemde redenen.  
Zoals al in de paragraaf Bedrijfsvoering van de BURAP 2018 is aangegeven is het uitgangspunt dat 
structureel werk wordt uitgevoerd door vaste medewerkers. Krapte op de arbeidsmarkt leidt ertoe dat 
werving niet altijd slaagt. 
Bij behoefte aan extra capaciteit wordt dan ingehuurd. Dit geldt bijvoorbeeld voor casemanagers of 
functies binnen toezicht. Soms is inhuur een strategische keuze, bijvoorbeeld brugwachters in de 
zomerperiode. 
In de paragraaf Bedrijfsvoering van de Begroting 2019 is op blz. 135 een beperkte toelichting gegeven 
op mensen en middelen, waaronder inhuur. 

 

Nr. 196 Partij VVD Onderwerp Ondermijning  

Vraag 
Pag 8. Wordt gesproken van ‘misbruik van gezamenlijke middelen’. Wat wordt hiermee bedoeld? 

Antwoord 
De onderwereld maakt voor illegale activiteiten gebruik van diensten van 'de bovenwereld'.  
Bijvoorbeeld omdat een bedrijf met witgewassen crimineel geld een hotel wenst te bouwen of een 
bouwvergunning aanvraagt om enkele panden te ‘verkameren’, zodat deze verhuurd kunnen worden 
aan arbeidsmigranten die een te hoge huur betalen. Criminelen of regelovertreders hebben de 
gemeente nodig, bijvoorbeeld bij bouwvergunningen, om mensen in te schrijven of voor een 
zorgindicatie. In die zin wordt ‘misbruik van gezamenlijke middelen’ bedoeld. 

 

Nr. 197 Partij VVD Onderwerp Versnellen van vergunningen procedures 

Vraag 
Pag 8. Versnellen van vergunningen procedures. ‘hoe dan?’ en ‘er wordt gezocht naar ‘ruimte in 
bestemmingsplannen’. Waar wordt dan aan gedacht? 

Antwoord 
We willen vergunningprocedures verkorten door meer vergunningen ook via Blitts aan te bieden. 
Daarnaast wordt er binnen de keten gekeken hoe we de door het maken van scherpe werkafspraken de 
doorlooptijden van de afhandeling kunnen verkorten. Het gebrek aan capaciteit in de keten maakt dit wel 
een uitdaging. Met ruimte zoeken in bestemmingsplannen wordt bedoeld het bieden van flexibiliteit in 
bestemming qua functie en bouwmogelijkheden. 

 

Nr. 198 Partij VVD Onderwerp Indicator High impact misdrijven 

Vraag 
Op pag 11 wordt gesproken over de high impact streefwaarden. Deze gaan als streefwaarden niet 
omlaag, terwijl dat wel beleid is vanuit het IVP en het IMV!. Waarom deze cijfers? Waar komen de 
getallen 1175 en 1200 vandaan? Als de streefwaarde high impact daalt in de jaren ’14 t/m ’17. Waarom 
gaan ze bij de streefwaarden dan weer stijgen? 
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Antwoord 
Het aantal misdrijven is ten opzichte van 2014 al flink gedaald. We bouwen woningen bij, we 
verwachten meer inwoners en meer bezoekers in de stad, dit kan niet gepaard gaan met een forse 
daling van criminaliteit. We doen er alles aan om de misdrijven te doen dalen, maar we moedigen 
mensen ook aan om meer te melden, bijvoorbeeld via Misdaad Anoniem, ook dit zorgt hopelijk voor 
meer signalen. Vandaar dat wij hiervoor hebben gekozen. 

 

Nr. 199 Partij VVD Onderwerp Indicatoren veiligheid 

Vraag 
De cijfers op pag 11 bij programma 6 (jaren 2014 t/m 2017) komen niet overeen met de cijfers uit het 
veiligheidsbeeld  in het IVP op pagina 8 (onder 4. Veiligheidsbeeld).  Waarom niet? 

Antwoord 
De cijfers komen nagenoeg overeen. Er zit in de totale opsomming een verschil van steeds ongeveer 2 
à 3 misdrijven verschil tussen. Dit komt omdat de politie de cijfers steeds update. Misdrijven kan later 
gemeld zijn, maar wel plaats hebben gevonden eerder. De cijfers in het IVP zijn de laatste correcte 
cijfers. De cijfers in de begroting zijn overgenomen van de vorige vastgestelde begrotingen en vandaar 
een op een overgenomen. 

 

Nr. 200 Partij VVD Onderwerp Indicator aantal misdrijven 

Vraag 
Wat wordt verstaan onder ‘misdrijven’? wat valt daaronder? En hoe is het getal opgebouwd? 

Antwoord 
Een geregistreerd misdrijf is een misdrijf, door de politie vastgelegd in een proces-verbaal van aangifte 
of in een ambtshalve opgemaakt proces-verbaal. Misdrijven zijn de feiten, strafbaar gesteld in het 
Wetboek van Strafrecht en in tal van bijzondere wetten, waaronder de Opiumwet en de Wet Wapens en 
munitie.  
Voor definities van de verschillende misdrijven zie onderstaande link. 
https://www.politie.nl/algemeen/dataportaal/dataportaal-definities.html 

 

Nr. 201 Partij VVD Onderwerp Vrijval egalisatievoorziening riolen 

Vraag 
Op pag 13 staat dat de egalisatievoorziening van riolen 2,5 mln vrij valt. Dit vloeit terug naar de 
algemene middelen. Waar is dit vastgelegd? 

Antwoord 
Zie ook het antwoord op vraag 52. In de notitie riolering 2014 van de commissie BBV (paragraaf 3.4. 
pag. 16) is gesteld dat een overschot vrijvalt ten gunste van het resultaat waarbij de raad besluit over de 
bestemming ervan. Hierbij wordt opgemerkt dat de raad de bevoegdheid heeft om resultaat als gevolg 
van efficiency en aanbestedingsvoordelen vrij te laten vallen ten gunste van de algemene middelen. 

 

Nr. 202 Partij VVD Onderwerp Maatschappelijke voorzieningen 

Vraag 
Op pag 16 wordt onder investeringen een post van 9 miljoen voor de maatschappelijke voorzieningen 
opgenomen. Welk besluit ligt hieraan ten grondslag? Aan welke maatschappelijke voorzieningen 
moeten we dan denken? Bij deze 9 miljoen staat tevens dat er vanaf 2021 jaarlijks een dotatie aan het 
fonds met 0,5 mln wordt toegevoegd. Staat dit in het zelfde besluit vermeld? 

Antwoord 
De toevoeging van € 9 miljoen voor maatschappelijke voorzieningen als gevolg van de groei van de stad 
is opgenomen in de besluitnota over de begroting 2019 (2018/31469). Het gaat hierbij om voorzieningen 
voor sport, welzijn, buurthuizen, sociaal wijkteams en jeugteams en cultuur. De uitbreiding van de 
onderwijsvoorzieningen worden niet meer uit het investeringsfonds gedekt en vallen hier dus buiten.  
De extra dotatie van € 0,5 miljoen per jaar vanaf 2021 is opgenomen in de kaderbrief 2019.  

 

Nr. 203 Partij VVD Onderwerp Vrijwilligers 

Vraag 
Op pagina 29 staat dat er in gesprek met de vrijwilligers wordt gekeken naar wat zij wel en niet kunnen 
bieden en hoe ze daarin kunnen worden ondersteund. Wordt hierin ook meegenomen hoe ze zelf 
verbeteringen zien, welke ideeën ze hebben etc? 

https://www.politie.nl/algemeen/dataportaal/dataportaal-definities.html
https://zaanstad.notubiz.nl/document/6871387/1/Raadsvoorstel_begroting_2019
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Antwoord 
De partijen die zich met vrijwilligers voor mensen met een hulpvraag bezig houden, zijn hoofdzakelijk 
Zaankantersvoorelkaar en de Sociale Wijkteams. Beide organisaties zijn juist gericht op het meenemen 
van verbetersuggesties van vrijwilligers tav van ondersteuning en ook ten aanzien van matching met 
hulpvragers. 

 

Nr. 204 Partij VVD Onderwerp Gezonde levensstijl 

Vraag 
Op blz 43 hoe stimuleert Zaanstad een gezonde levensstijl en wat levert het op? En wat kan dit 
betekenen voor de doelstellingen in Poelenburg? 

Antwoord 
Zaanstad stimuleert een gezonde leefstijl op meerdere manieren. Naast bijvoorbeeld sportstimulering 
door het Sportbedrijf en gezondheidsbevordering vanuit de GGD, is er ook specifiek gezondheidsbeleid, 
dat zich richt op de speerpunten ‘Overmatig Alcoholgebruik’ en ‘Overgewicht’ bij jeugd. Het 
gezondheidsbeleid wordt voornamelijk uitgevoerd door GGD Zaanstreek-Waterland. Nieuw 
gezondheidsbeleid is in de maak, waarbij breder wordt gekeken naar positieve gezondheid.  
Met betrekking tot overmatig alcoholgebruik stimuleert Zaanstad een gezonde leefstijl met voorlichting 
op scholen. Zaanstad heeft ook een lokale JOGG-aanpak, gericht op het tegengaan en terugdringen 
van overgewicht, waarmee een gezonde leefstijl wordt gestimuleerd. JOGG is een programma dat wordt 
uitgevoerd door de GGD. JOGG-Zaanstad bestaat uit diverse clusters: gezondheidsnetwerken en  
ketenafspraken met professionals om kinderen/gezinnen eerder in beeld te krijgen, Zaansfit interventie, 
gezonde fysieke leefomgeving, scholen en publiek-private samenwerking. JOGG-Zaanstad is actief in 
Poelenburg en is aangesloten bij Actieplan Poelenburg. Ook voert GGD het project Gezonde School uit, 
waarbinnen scholen gestimuleerd en ondersteund worden om Gezonde School te worden, waarbij 
scholen zich op de diverse sporen binnen de aanpak kunnen richten. Een gezonde keuze moet hierdoor 
makkelijker worden. Het Gezonde School project wordt ook in Poelenburg uitgevoerd. 
 
In Poelenburg weten we dat kinderen relatief weinig sporten en gebruik maken van bijvoorbeeld 
Meedoen Zaanstad. Onder penvoerderschap van Chokugym, en in samenwerking met onder andere het 
Sportbedrijf en het Jeugdteam Poelenburg Peldersveld is een tweejarig project opgestart ‘Poelenburg in 
beweging’ (met subsidie van ZonMW). Doel daarvan is om ouders en kinderen meer te bereiken en 
nieuw sport- en beweegaanbod te creëren, waarbij ouders nadrukkelijk worden betrokken en waarbij 
wordt aangesloten bij de behoeften in de wijk.  
Hoofddoel van Poelenburg in Beweging is het in beweging brengen van gezinnen die niet of nauwelijks 
bewegen. Uit de behoeftepeiling onder leerlingen blijkt dat 92% van de te weinig actieve jeugd (meer) 
wil sporten en bewegen. Hun voorkeur: vechtsport, voetbal, dans, fitness/bootcamp en hardlopen. 
Belangrijk: gezelligheid, conditie en dichtbij huis sporten bij een sportschool of vereniging. Nieuw 
aanbod in de wijk is noodzakelijk om aan te sluiten bij hun wensen. Ouders en professionals missen 
aanbod voor jonge kinderen en jeugd met overgewicht. Er zijn 3 sportaanbieders in de wijk, waaronder 
Choku. Choku weet de jeugd te binden voor karate & boksen door een laagdrempelige aanpak. In de 
aanpak wordt nieuw aanbod gecreëerd en wordt de verbinding naar verenigingen net buiten de wijk 
gemaakt via ouder/kind activiteiten in de wijk. 

 

Nr. 205 Partij VVD Onderwerp Inburgering 

Vraag 
Op pagina 44: de gemeente bereidt zich voor op invoer van verantwoordelijkheden voor inburgering. 
Wat zijn hiervan de effecten op de begroting? 

Antwoord 
De maatregelen die hiervoor worden gecontinueerd en geïnitieerd, vallen binnen de financiële kaders 
van het vervolg op het programma vluchtelingen. 

 

Nr. 206 Partij VVD Onderwerp Multicultureel samenwerken 

Vraag 
Op pagina 44: er wordt een dialoog over ‘multicultureel samenwerken’ gestart. Hoe zorgt de gemeente 
hiervoor en wat zijn de effecten op de begroting? 

Antwoord 
Er is een relatiemanager Multi Cultureel Samenleven aangesteld. Deze start half november as. Aan het 
college wordt een plan van aanpak met bijbehorende begroting voor het organiseren van de 
dialoogbijeenkomsten Multi Cultureel Samenleven voorgelegd. 
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Nr. 207 Partij VVD Onderwerp Ondermijnende criminaliteit Poelenburg 

Vraag 
Pagina 44: ‘ook pakken we ondermijnende criminaliteit in het gebied aan’. Waarom staat hier alleen ‘in 
dit gebied’? en waar ligt bij het team ondermijning de prioriteit? 

Antwoord 
Het programma Ondermijning richt zich op de hele stad. Naast repressie is er binnen de aanpak van 
Ondermijning o.a. aandacht voor interne bewustwording (gemeentelijke organisatie) en 
maatschappelijke weerbaarheid. In de wijk Poelenburg ligt meer dan gemiddeld de nadruk op 
woonfraude. Woonfraude biedt mogelijkheden voor andere vormen van fraude zoals bv 
uitkeringsfraude. Daarnaast hebben deze bewoners geen betrokkenheid bij de buurt waardoor de 
nodige overlast ontstaat. 

 

Nr. 208 Partij VVD Onderwerp Actieplan Poelenburg en lobby rijk 

Vraag 
Bij het actieplan Poelenburg wordt gezegd dat er een lobby naar het Rijk ingezet wordt om te gaan 
werken net als Rotterdam Zuid. Lobby geeft extra mogelijkheden. Aan welke mogelijkheden wordt dan 
gedacht? En zijn deze te vergelijken met volledige inzet van de Rotterdam wet? Welke onderdelen van 
de Rotterdam wet heeft Zaanstad nu tot haar beschikking en welke onderdelen niet? Wat zijn de 
effecten daarvan tot nu toe? 

Antwoord 
Qua extra mogelijkheden moet vooral worden gedacht aan financiële ondersteuning. Nu het Actieplan 
ook op de strategische agenda staat en er een plan voor 10 jaar wordt opgesteld, kunnen wij aan het 
Rijk laten zien dat wij hier met serieuze problematiek te maken hebben die wij niet alleen kunnen 
oplossen. Op dit moment krijgen wij al financiële steun vanuit het Rijk voor de aanpak Woonfraude in 
Poelenburg en Peldersveld.  
 
Wat betreft de Wet bijzondere maatregelen grootstedelijke problematiek (Wbmgp); de gemeenteraad 
heeft eind vorig jaar een aanvraag gedaan voor artikel 9 (voorrang aan woningzoekenden die aan 
bepaalde criteria voldoen) en artikel 10 (politieonderzoek) van de Wbmgp. Een andere mogelijkheid is 
nog artikel 8 van de wet waarbij de mogelijkheid wordt gegeven om uitsluitend woningen toe te wijzen 
aan woningzoekenden die beschikken over de in artikel 8 van de Wbmgp genoemde inkomstenbronnen. 
Met dit artikel sluit je bepaalde woningzoekenden uit.  
 
Effecten 
Op 1 juli 2018 is in de wijken Poelenburg en Peldersveld gestart met de uitvoering van de Wbmgp. Op 1 
oktober waren er 24 sociale huurwoningen op de nieuwe manier verhuurd. 19 woningen aan 
woningzoekenden die werkzaam zijn in de non-commerciële dienstverlening en 5 aan woningzoekenden 
met een baan in de commerciële dienstverlening. Alle woningzoekenden beschikken over een 
startkwalificatie.  

 

Nr. 209 Partij VVD Onderwerp Vuilproblematiek Poelenburg 

Vraag 
Vwb de vuilproblematiek in Poelenburg. Hoe wordt dit meetbaar in het actieplan? Kunnen de extra 
kosten worden verhaald op de vervuilers? Wat betekent dit voor de begroting? 

Antwoord 
We monitoren de situatie in de wijken continu. We maken daarin een onderscheid tussen (a) algemene 
bedrijfsvoering, (b) restafval- en grondstoffen containers en (c) Grof afval. Rondom de algemene 
bedrijfsvoering monitoren we de klachten, de ervaring van bewoners en professionals en trends. Voor 
onderdeel b geldt dat we het aantal door de medewerkers aangetroffen volle containers registreren, het 
aantal door de medewerkers aangetroffen containers in storing en de opvolging van die storingen. Voor 
wat betreft onderdeel (c) monitoren we het;  
    -aantal aanmeldingen 
    -aantal dumpingen  
    -aantallen aangemeld afval versus aantal dumpingen 
    -periode tussen aanmelden van grof afval en het ophalen ervan 
    -% meldingen dat niet voldoet aan de aanbiedingsregels 
    -het aantal keren meenemen van bijplaatsingen 
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Dit jaar zijn in heel Zaanstad 1171 afvalbrieven verstuurd. In Poelenburg zijn er 453 verstuurd en in 
Peldersveld 193. Vanaf 1 juli 2018 is het boetebedrag in heel Zaanstad verhoogd van €127 naar €182.  . 
Het geld dat wij hiermee incasseren, komt ten goede aan het budget voor de uitvoering van het 
Actieplan Poelenburg en Peldersveld. 

 

Nr. 210 Partij VVD Onderwerp Wijkmanagement 

Vraag 
Op pagina 47 wordt gesproken over wijkmanagement. Wordt het effect van het wijkmanagement 
gemonitord? Worden daarbij het college, de raad en inwoners betrokken? 

Antwoord 
In Zaanstad wordt het wijkmanagement ingezet als een andere manier van werken van de hele 
gemeentelijke organisatie. De effecten hiervan komen terug in de waardering die bewoners geven voor 
de dienstverlening vanuit de gemeentelijke organisatie. In 2015 heeft de afdeling Relaties & 
Wijkmanagement een aantal praktijkvoorbeelden van de wijkmanager beschreven en aan de Raad 
gepresenteerd. 

 

Nr. 211 Partij VVD Onderwerp Interventieteam 

Vraag 
Pag 79 Tussen haakjes ‘achter’ met de extra middelen zoals aangekondigd in het coalitieakkoord wordt 
het interventieteam (gebiedsgerichte integrale handhaving czarinastraat) structureel ingezet. Bepaalt het 
interventieteam zelf waar ze ingezet worden als ze dat nodig achten? En niet alleen in de czarina 
straat? 

Antwoord 
De gebiedsgerichte aanpak concerteert zich in 2019 met name op de Russische Buurt, Zuiddijk en de 
Burcht. Op basis van het ondermijningsbeeld, aanvullende analyses en signalen uit de gemeente wordt 
bepaald waar het team wordt ingezet. 

 

Nr. 212 Partij VVD Onderwerp BOA’s 

Vraag 
Pag 80: optreden van BOA’s dient duidelijk te zijn, oplossingsgericht en daadkrachting. Hoe worden de 
taken van BOA’s  gescheiden van jongerenwerkers? Graag overzicht van de bevoegdheden en hoe dit 
in de praktijk werkt. 

Antwoord 
Zowel de jeugdboa als de jongerenwerker vanuit het Sociaal Wijkteam (SWT) werken binnen de 
ketenaanpak jeugdoverlast. Samen met het Jeugdteam (JT), Straathoekwerk (SHW) en de politie 
vormen zij deze keten waarop de gemeente regie voert via de JongerenNetwerkoverleggen (JNO’s). 
 
De jeugdboa combineert preventief en repressief optreden. De jongerenwerker werkt preventief en 
reactief vanuit pedagogisch perspectief. Alle partijen in de keten hebben als hoofddoel duurzame 
gedragsverandering van overlastgevende- en risicojongeren op straat. 
 
De Jeugdboa heeft als doel om sneller zicht te krijgen op jeugdgroepen (preventief) en duidelijke 
grenzen te stellen aan het gedrag van jongeren (repressief). Indien nodig verbaliseert de Jeugdboa. In 
de preventieve sfeer signaleert de Jeugdboa in een vroegtijdig stadium zorggedrag aan SWT of JT 
(afhankelijk van leeftijd). De belangrijkste taken van de Jeugdboa zijn: Het afhandelen van meldingen 
jeugdoverlast, het maken van een eerste analyse van de jeugdgroep: in kaart brengen van de dynamiek 
van de leden van de groep, de locatie(s) van overlast, wanneer er overlast was. Onderhouden van 
contacten met leden van de groep. Daarnaast zijn zij het aanspreekpunt voor professionals, zoals het 
SWT, politie, de omgeving en scholen. 
 
Het jongerenwerk vanuit de SWT’s  pakt meldingen van jeugdoverlast op, signaleert groepen jongeren 
op straat en stimuleert talentenontwikkeling van jongeren. Dit omvat het afgeven van zorgsignalen 
(preventie), doorverwijzen naar instanties en het met jongeren zoeken naar alternatieve vormen van 
vrijetijdsbesteding. 

 

Nr. 213 Partij VVD Onderwerp Contact met melder 

Vraag 
Op pag 80: ‘streven dat er snel contact is met de melder’. Hoe snel, is snel? En wordt dit streven 
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gehaald? 

Antwoord 
Binnen een tot drie dagen wordt er contact opgenomen met de melder, tenzij de melder niet bereikbaar 
is. De ervaring is dat  snel contact leggen goed werkt. 

 

Nr. 214 Partij VVD Onderwerp IVP 

Vraag 
Op pag 80: er wordt steeds gerefereerd aan het IVP. Wanneer wordt dit aan de raad aangeboden ter 
vaststelling? 

Antwoord 
In november wordt dit aangeboden aan de raad. 

 

Nr. 215 Partij VVD Onderwerp High impact crimes 

Vraag 
High impact crimes is nog niet het gewenste resultaat bereikt. Wanneer wel? Wat is er voor nodig om dit 
resultaat te bereiken en wat betekent dit voor de begroting? 

Antwoord 
Zoals in het vorige Zaanstad beraad door de burgemeester is aangegeven zitten we op de goede weg. 
We hebben subsidie toegekend gekregen vanuit het ministerie voor het komende Donkere Dagen 
Offensief om voorafgaand en tijdens deze periode preventief nog meer maatregelen te kunnen treffen 
met als doel om de High Impact Crimes en specifiek het aantal woninginbraken te verminderen. De 
politie zet meer in op dit onderwerp. We hebben op dit moment vanuit de begroting niet iets extra’s 
nodig. 

 

Nr. 216 Partij VVD Onderwerp Bibob 

Vraag 
Op pag 82: bibob procedure wordt aangescherpt. Kunt u schetsen hoe dit wordt aangescherpt? Wat er 
nu mist? En hoe wordt ‘de bibob’ in relatie gebracht met ondermijning? 

Antwoord 
Bij een Bibob toets wordt onderscheid gemaakt tussen een actieve en passieve Bibob toets. 
Bij een actieve toets wordt in alle situaties de Bibob toets gedaan, bij een passieve toets wordt de Bibob 
procedure alleen doorlopen bij een vermoeden of een signaal van ondermijning.  
De actieve toets wordt uitgebreid van alleen vergunningen op Horeca naar vrijwel alle vergunningen, 
Vastgoedtransacties (waarbij de gemeente een partij is) en te verstrekken subsidies.   

 

Nr. 217 Partij VVD Onderwerp Samenwerking meldkamers NH 

Vraag 
Nav pag 83: het NH dagblad van 9 oktober kopt dat er vertraging is van samenwerking van meldkamers 
in NH. Dat betekent extra kosten. Wie gaat dat betalen en wat betekent dit voor de begroting van 
Zaanstad? En hoe wordt in dit licht ingezet op samenwerking en efficiëntie? 

Antwoord 
Zoals het ernaar uitziet kunnen de extra uitgaven binnen het beschikbare C2000 budget worden 
opgevangen. De minister van Justitie en Veiligheid heeft hier over een brief opgesteld. Zie 
hiervoor:  https://bit.ly/2AihXn1 

 

Nr. 218 Partij VVD Onderwerp Bestuurlijke Overleggen 

Vraag 
Pag 88: in welke Bestuurlijke Overleggen neemt het college deel? Kunnen wij hier een overzicht van 
krijgen? 

Antwoord 
Ons college neemt deel aan de volgende bestuurlijke regionale en landelijke overleggen: 
 

Landelijk: 

Vereniging van Nederlandse gemeenten (VNG) 

Bestuur / Commissie Collegeleden 

VNG bestuur Gerard Ram 

VNG Commissie Bestuur & Veiligheid Jan Hamming 

VNG Commissie Zorg, Jeugd en Onderwijs Natasja Groothuismink 

https://bit.ly/2AihXn1
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VNG Commissie Economie, Klimaat, Energie en Milieu Sanna Munnikendam 

VNG Commissie Ruimte, Wonen en Mobiliteit Cis Apeldoorn 

 

G40-stedennetwerk 

Bestuur / Commissie Collegeleden 

G40 Algemeen bestuur Jan Hamming 

G40 lid Stedennetwerk Pijler Economie Gerard Ram 

G40 lid Stedennetwerk Sociale Pijler Songül Mutluer 

G40 lid Stedennetwerk Sociale Pijler Natasja Groothuismink 

G40 lid Stedennetwerk Fysieke Pijler Hans Krieger 

G40 lid Themagroep Stedelijke Veiligheid Jan Hamming 

G40 lid en vicevoorzitter G40 Stedennetwerk Platform 
Duurzaamheid 

Sanna Munnikendam 

 
Regionaal: 

Metropoolregio Amsterdam (MRA) 

Regiegroep / Agendacommissie / Platform Collegeleden 

Regiegroep Jan Hamming 

Agendacommissie en Platform Ruimte Hans Krieger 

Platform Economie Gerard Ram 

Portefeuillehoudersoverleg (PHO) Metropolitaan 
Landschap en PHO Duurzaamheid 

Sanna Munnikendam 

PHO Bouwen en Wonen Songül Mutluer 

 

Vervoerregio Amsterdam (VRA) 

Regioraad / Dagelijks bestuur Collegeleden 

Regioraad, PHO en lid Dagelijks bestuur Gerard Slegers 

 

Zaanstreek - Waterland 

Gremia Collegeleden 

Voorzitter bestuurlijke kerngroep en lid 
burgemeesterskring 

Jan Hamming 

Voorzitter PHO Wonen en lid/voorzitter PHO Jeugd/WMO Songül Mutluer 

Voorzitter PHO Duurzaamheid en lid PHO Landschap en 
overleg Laag Holland 

Sanna Munnikendam 

Voorzitter PHO Jeugd/WMO en PHO Participatie Natasja Groothuismink 

Lid PHO Bereikbaarheid Gerard Slegers 

Lid PHO Ruimte Hans Krieger 

Lid PHO Economie, Toerisme en Bereikbaarheid Gerard Ram 
 

 

Nr. 219 Partij VVD Onderwerp Nieuwe financieringsarrangementen 

Vraag 
Op pag 89 wordt gesproken over nieuwe financieringsarrangementen bij gebiedsontwikkelingen. 
Voldoet het transformatiefonds niet? Wat past er wel onder en wat niet, wat wel nodig is voor 
gebiedsontwikkeling? 

Antwoord 
Het Transformatiefonds is een van de nieuwe financieringsarrangementen bij gebiedsontwikkelingen. Dit 
fonds kan echter alleen onder strikte voorwaarden worden ingezet (zie 2016/204455). Het realiseren 
van extra woningen is daar één van. Gebiedsontwikkeling betreft echter meer dan het realiseren van 
extra woningen alleen. Het gaat bijvoorbeeld ook om de infrastructurele aanpassingen of verbeteringen 
in de kwaliteit van de leef- woon- en werkomgeving. Dit kan niet alleen van de zijde van de gemeente 
komen. Daarom wordt voortdurend gekeken hoe investeringen in het publieke domein te stimuleren zijn 
en of en hoe de gemeente daar een (financiële) bijdrage aan kan leveren. 

 

Nr. 220 Partij POV Onderwerp Afvalstoffenheffing 

Vraag 
a) In welk jaar is het besluit genomen is om de afvalstofheffing standaard op twee persoons 

huishoudens te berekenen 

https://zaanstad.raadsinformatie.nl/document/4279913/1/
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b) Wat is het totaal bedrag dat via afvalstofheffing door Zaanstad word geïnd?  
c) Over hoeveel adressen wordt er in Zaanstad afvalstoffenheffing geïnd? 
d) Hoeveel van deze adressen zijn 1 persoons huishoudens? 
e) Hoeveel van deze adressen zijn huishoudens van vier of meer personen? 

Antwoord 
a) Deze heffingswijze wordt al meer dan 20 jaar door Zaanstad gehanteerd. Het jaar van invoering 

is hierdoor niet meer terug te vinden. 
b) In 2017 is voor de afvalstoffenheffing een bedrag totaal € 19.125.000 opgelegd. Hiervan is  

             € 1.598.000 kwijt gescholden.  
c) De maatstaf voor heffing van de afvalstoffenheffing is ‘een perceel  waar huishoudelijke 

afvalstoffen ontstaan’.  Dit komt niet overeen met ‘een adres’. Het totaal aantal percelen 
(huishoudens) waarop afvalstoffenheffing wordt geïnd is 67.538 (peilmoment 01-01-2018). 

       d) en e)  
Gebaseerd op onze huidige heffingsmaatstaf, wordt dit gegeven niet geregistreerd en kan om 
deze reden niet worden verstrekt.  
Nadere toelichting: 

Uit de informatie van Burgerzaken blijkt het volgende: Er zijn 21.696 eenpersoonshuishoudens  

en 45.131 meerpersoonshuishoudens, waarvan 13.548 uit 4 of meer personen. 
 

Nr. 221 Partij GroenLinks Onderwerp veiligheid en handhaving 

Vraag 
P.76 De gemeente heeft oog voor de effecten van ontwikkelingen als verstedelijking, klimaatverandering 
en technologisering en passen onze werkwijze daarop aan. Graag een toelichting hoe de gemeente dat 
gaat doen. Voldoet Zaanstad inmiddels aan de door het Rijk verplichte stresstest inzake 
klimaatadaptatie?   

Antwoord 
De gevolgen van verstedelijking en verdere verdichting op de veiligheid houden we in de gaten via de 
veiligheidscijfers en we reageren snel op trends en ontwikkelingen. Conform  het coalitieakkoord wordt 
gewerkt aan de verduurzaming van het eigen energieverbruik en wordt eraan gewerkt om duurzaamheid 
in alle besluiten die de gemeente neemt een belangrijke rol e laten spelen.  
De gemeente zet voortdurend in op innovatie en doorontwikkeling van de dienstverlening, maar houdt 
tegelijkertijd ook altijd oog voor de menselijke maat. Steeds meer producten en diensten worden digitaal 
beschikbaar gesteld via Zaanstad.nl. Voor inwoners die geen toegang hebben tot internet of die niet 
digitaal vaardig zijn, zijn het servicenummer van de gemeente (14075) en de Sociale Wijkteams 
beschikbaar als vangnet. 

Binnen het Deltaprogramma wordt onderscheid gemaakt tussen een stresstest-light en een stresstest. 
Bij een stresstest-light worden kwetsbare gebieden in beeld gebracht. Bij een stresstest worden te 
nemen maatregelen in beeld gebracht op basis van genormeerde gebeurtenissen en na het voeren van 
risicodialogen. De genormeerde stresstest waarmee gebieden binnen Nederland vergeleken kunnen 
worden, is door de Deltacommissaris nog niet vastgesteld. Wel staat in de laatste aanvulling (DP2019) 
op het bestaande Deltaprogramma aangeven dat eind 2020 gemeenten de volledige stresstest 
uitgevoerd moeten hebben. De stresstest-light is door de gemeente Zaanstad uitgevoerd en kan 
binnenkort verbeterd worden met de data uit de klimaatatlas van het Hoogheemraadschap 
Hollandsnoorderkwartier. 
 
De beschreven aanpak en activiteiten met betrekking tot wateroverlast en hitte in Programma 5 van de 
begroting, is mede gebaseerd op de bedoelde stresstest-light en hebben tot doel in 2020 in beeld te 
hebben hoe de mogelijk overlast van klimaatverandering te beperken. Vergelijkbare onderzoeken zijn 
uitgevoerd door de Veiligheidsregio Zaanstreek-Waterland ten aanzien van waterveiligheid. Droogte 
heeft met name inpakt op veenweide gebieden waar de Provincie , in samenspraak met o.a.de 
gemeente Zaanstad, binnenkort voor een aanpak zal kiezen. 
 
Zaanstad voldoet hiermee aan de gewenste aanpak van de Deltacommissaris en het Rijk. 

 

Nr. 222 Partij CDA Onderwerp Prestatie indicatoren woningbouw 

Vraag 
P.10/11 
a) Prestatie indicatoren (pag. 10). Streefwaarden bij opgeleverde woningen 2019: 850. Wat is de stand 
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van zaken in 2018 na 3 kwartalen? Waarom neemt dit college de streefwaarde van 1.000 woningen op 
te leveren in 2019 niet op? 
b) Als Zaanstad 15-20k woningen gaat bij bouwen in de komende 15-20jaar, denkt de gemeente dan 
aan een lineaire toevoeging van ca. 1.000 woningen per jaar, of houdt zij rekening met een (conjunctuur 
gevoelig) ander bouwpatroon en zo ja, op welke bouwvolumes zet dit college in voor de komende 10 
jaar? 
c) Hoeveel m2 vloeroppervlakte bedrijfsruimte is in 2017 en 2018 getransformeerd naar woonruimte 
(indicator bestemmingsplanwijziging)? Wat is de voorspelling voor heel 2018 en voor 2019? 
d) De wachttijden voor Zaanse starters op de woningmarkt was recentelijk ca. 10jaar. Wat is de ambitie 
van dit college om jaarlijks, tot en met 2022 de wachttijden voor starters terug te dringen? 
e) Hoe staat dit college tegenover het principe ‘woonabonnement’, waarbij huiseigenaren geen eigen 
spaargeld in energiebesparing (isolatie) of energieopwekking (zonnepanelen, warmtepomp) te steken of 
daarvoor te lenen. Ze betalen per maand met een abonnement via een centrale organisatie aan de 
bedrijven die de voorzieningen aanleggen. Zij kunnen het abonnementsgeld betalen doordat hun 
energierekening daalt en krijgen een garantie op hun energiebesparing. 

Antwoord 
a) Op basis van een inschatting  van het aantal op te leveren woningen in 2019 is de streefwaarde 

gesteld op 850. Naar verwachting zullen we de 1.000 nog niet halen in 2019 daarom is deze niet 
als streefwaarde opgenomen. Er is inmiddels voldoende zachte plancapaciteit met concrete 
initiatiefnemers voorhanden die eigenlijk pas na de crisis goed op gang is gekomen. Echter het 
verharden (vaststellen bestemmingsplannen) en vergunnen (afgeven omgevingsvergunningen) 
van binnenstedelijke bouwplannen heeft vaak een langere aanlooptijdnodig dan wenselijk. 
Als het gaat om opleveringen 2019 kan daar (i.v.m. de bouwtijd) nu ook nog maar nauwelijks op 
gestuurd worden. 

b) Op dit moment is er een (zachte en harde) plancapaciteit (concrete initiatieven) beschikbaar van 
zo'n 9.000 woningen voor de komende 10 jaar. Daarnaast zijn we in het kader van 
maak.zaanstad locaties aan het geschikt maken voor woningbouw om nog voor de komende 10 
jaar en daarna tot voldoende geschikte bouwlocaties te komen. De bouwproductie zal naar 
verwachting niet lineair lopen. De 1.000 woningen is een gemiddelde per jaar. Hierbij zijn we als 
gemeente afhankelijk van harde plancapaciteit (voldoende harde bestemmingsplannen en af te 
geven omgevingsvergunningen), voldoende bouwcapaciteit in de markt, woningvraag. Op basis 
hiervan kan de productie in een willekeurig jaar meer dan 1.000 woningen worden en in een 
ander jaar juist minder.  
 

c) Via de kantorenmonitor hebben wij zicht op naar welke functies kantoren worden 
getransformeerd. In 2017 was dit 11.000m2. Cijfers over 2018 komen in het voorjaar van 2019 
beschikbaar.  
Voor bedrijven hebben wij dit inzicht niet. Hier zijn alleen cijfers bekend over de 
voorraadontwikkeling. 
 

d) De ambitie van het college is om ervoor te zorgen dat marktpartijen en corporaties gefaciliteerd 
worden om te bouwen. De ambitie is gesteld op 1.000 woningen per jaar waarvan een (netto) 
uitbreiding met 300 sociale huurwoningen.  Alleen door te bouwen kan iets gedaan worden om 
de wachttijd terug te dringen. Bouwen en het inlopen van het woningtekort  is het doel en het 
verminderen van de wachttijd het gevolg. Daarnaast zijn andere factoren zoals het aantal actief 
woningzoekenden van invloed op de wachttijd (vraag). 
 

e) Dat is een mogelijke marktactiviteit. Het opzetten van een 'woonabonnement' vertoont grote 
gelijkenis met het reeds bestaande marktconcept van energie-service-bedrijven (esco's), gericht 
op verduurzaming. Het college heeft op dit moment een voorziening waarmee bewoners en 
bedrijven met een aantrekkelijke lening panden kunnen (laten) verduurzamen. Net als bij een 
verduurzamings-esco, werkt dat met maandelijkse betalingen binnen de ontstane ruimte van 
een lagere energierekening. 
https://www.zaanstad.nl/mozard/!suite86.scherm0325?mPag=366&mVrg=10311 

 

Nr. 223 Partij CDA Onderwerp Financiële hoofdlijnen 

Vraag 
Begroting 2019-2022 (pag. 13). De nadelige saldi 2019 en 2020 worden onttrokken aan de reserve 
kapitaallasten. In 2019: €3.124k. Hoe is deze onttrekking verwerkt of terug te vinden in de begroting?  

https://www.zaanstad.nl/mozard/!suite86.scherm0325?mPag=366&mVrg=10311
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Antwoord 
Deze onttrekking is terug te vinden in bijlage 5.2. Onder programma 7 is de reserve afschrijvingslasten 
te vinden (dit is een nauwkeuriger omschrijving van de reserve, die voorheen reserve dekking 
kapitaallasten werd genoemd). Hierin zijn de onttrekkingen verwerkt zoals gepresenteerd op pagina 13.  

 

Nr. 224 Partij CDA Onderwerp Cultuurcluster 

Vraag 
Toezeggingen en moties kaderbrief 2019 (pag.14-15). De financiële consequenties i.v.m. het stopzetten 

van de voorgenomen bouw van het cultuurcluster zijn als volgt: 

Afboeking voorbereidingskosten   4,4 miljoen 
Vrijval voorziening UPC-gelden        -/- 2,2 miljoen 
Vrijval reserve inrichting CC         -/-  1,0 miljoen 

Resterend tekort   1,2 miljoen 
In de tekst wordt gesproken over een resterend tekort van € 0,8 miljoen. Dat komt niet overeen met de 
berekende € 1,2 miljoen. Graag toelichting. 

Antwoord 
De afboeking voorbereidingskosten betreft een bedrag van 4,0 miljoen.  
De som wordt dan:  

Afboeking voorbereidingskosten   4,0 miljoen 
Vrijval voorziening UPC-gelden        -/- 2,2 miljoen 
Vrijval reserve inrichting CC         -/-  1,0 miljoen 

Resterend tekort   0,8 miljoen 

 

Nr. 225 Partij CDA Onderwerp Weerstandsvermogen 

Vraag 
Weerstandsvermogen (pag. 16 en 17. Zie ook pagina 106). Het huidig weerstandsvermogen komt uit op 
1,17 (zie pagina 106). Dat is lager dan 1,4. Moet volgens raadsbesluit het vereist weerstandsvermogen 
niet minimaal 1,4 zijn. Klopt dat? Graag toelichting 

Antwoord 
Zie het antwoord op vraag 245. 

 

Nr. 226 Partij CDA Onderwerp Kerncijfers programma 1 

Vraag 
Kerncijfers (pagina 27). Aantal jongeren met jeugdhulp 4.094. Aantal jongeren contact met jeugdteam 

2.555. Aantal jongeren met specialistische hulp 2.987. Verhouden deze cijfers zich tot elkaar als 

deelgetallen of staan ze los van elkaar? 

Antwoord 
De cijfers verhouden zich niet als deeltallen. Een jeugdige kan jeugdhulp ontvangen vanuit een 
jeugdteam en/of een specialiseerde jeugdhulpaanbieder. Van het aantal jeugdigen dat bij een 
jeugdteam jeugdhulp ontvangt, wordt slechts een deel verwezen naar specialistische hulp. De medisch 
specialisten en gecertificeerde instellingen zorgen voor het andere deel van deze verwijzingen.  

 

Nr. 227 Partij CDA Onderwerp Financiën programma 1 

Vraag 
Financiën (pagina 28). In het overzicht staan baten genoemd, zijnde € 9.228. Deze staan net als in de 
kosten verder gespecificeerd op pagina 186 en 187. Onduidelijk bij de “baten” is wat de bron is van deze 
bedragen. Is dat geoormerkt geld vanuit het rijk of zijn dat percentages vanuit het ontvangen 
gemeentefonds? 

Antwoord 
De bron van deze bijdragen bestaat uit  
(1) specifieke uitkeringen van het Rijk voor onderwijsachterstandenbeleid,  volwasseneneducatie en 
voortijdig schoolverlaters,  
(2) een bijdrage van de sociale wijkteams voor vanuit de gemeente gedetacheerd personeel aan de 
teams en  
(3) eigen bijdragen WMO (inning via CAK) 

 

Nr. 228 Partij CDA Onderwerp Paragraaf 3.1.1 Vluchtelingen/nieuwkomers 

Vraag 
Vanaf 2020 krijgt de gemeente Zaanstad vanuit het Rijk de verantwoordelijkheid voor nieuwkomers te 
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helpen bij de integratie. Omtrent dit ontwerp de volgende vragen.             
a) Welke extra bijdragen vanuit Rijk, en evt. andere instanties, kan de gemeente Zaanstad 

ontvangen vanaf 2020? Is er bij deze decentralisatie sprake van bezuiniging door het Rijk? 
b) Hoe staan de extra bijdragen in relatie tot de verwachte extra kosten voor de gemeente 

Zaanstad? 
c) Gaat de gemeente Zaanstad de uitvoering zelf doen of gaan derden deze taken namens de 

gemeente Zaanstad uitvoeren, en in dat laatste geval door wie? Blijft er sprake van een 
landelijke genormeerd inburgeringsprogramma, of mag Zaanstad een eigen programma 
maken? 

d) Hoe wilt de gemeente Zaanstad gaan monitoren dat de nieuwkomers goed integreren in de 
Nederlandse samenleving? 

Antwoord 
a) De uitwerking van de veranderingsopgave inburgering van minister Koolmees zijn nog niet 

bekend. De gemeentelijke taak wordt groter, maar er is geen sprake van decentralisering; het 
Rijk blijft beleidsverantwoordelijk voor belangrijke onderdelen van de inburgering. De financiële 
uitwerkingen die hierbij horen moeten nog bekend gemaakt worden. In de contourenbrief van de 
minister schrijft hij hierover: 
“De financiering van de aanpassingen van het inburgeringsstelsel zal ik realiseren binnen de 
huidige financiële kaders. In aanvulling op deze middelen, is in het regeerakkoord 
aangekondigd dat het kabinet per 2019 extra middelen beschikbaar stelt.”  

b) Zowel de inhoudelijke als de financiële uitwerking van de veranderingsopgave inburgering zijn 
nog niet bekend. Een inschatting maken van de kosten is daarom nog niet mogelijk. 

c) Het ministerie van SZW is met meerdere organisaties en belanghebbenden in overleg over de 
ruimte die gemeenten zelf krijgen om de taak van inburgering te organiseren. De uitkomst van 
deze gesprekken zal bepalen hoe gemeenten de inburgering kunnen organiseren.  

d) Het ministerie onderzoekt nog hoe de effectiviteit van het nieuwe stelsel kan worden 
gemonitord. Dit onderwerp wordt meegenomen in de implementatie-agenda die door het 
ministerie wordt opgesteld. 

 

Nr. 229 Partij CDA Onderwerp Paragraaf 3.1.2 Actieplan Poelenburg en 
Peldersveld 

Vraag 
a) Kan reeds worden gesteld dat het actieplan vruchten afwerpt, en zo ja, welke significante 

verbeteringen gaat het dan over? 
b) Hoeveel woningen heeft de gemeente via de ‘Rotterdamwet’ al toegewezen aan betreffende 

doelgroepen? Wat is de prognose voor 2019 t/m 2022? 

Antwoord 
a) Hoewel het nog te vroeg is om te kunnen spreken van grote significante veranderingen (kwestie 

van lange adem) ten aanzien van bijvoorbeeld de opgaven taal, opvoeding en onderwijs en 
participatie, hebben we wel op kleinere schaal positieve resultaten geboekt. Hieronder een 
aantal resultaten. In de aankomende voortgangsrapportage Actieplan Poelenburg en 
Peldersveld zullen wij hier uitgebreider op ingaan.   
Participatie: Vanaf 1 juli 2017 zijn wij samen met het sociaal wijkteam gestart met het oproepen 
van wijkbewoners met een bijstandsuitkering en een ‘grote’ afstand tot de arbeidsmarkt. 
Inmiddels hebben we 87 bewoners opgeroepen en gesproken. Een aantal bewoners zijn 
begeleid naar Werkom, taalles, een arbeidsplek, een participatieplek en/of taalles. Bij een aantal 
mensen is de uitkering beëindigd omdat zij geen recht hadden op een uitkering. In 2019 gaan 
we verder met deze aanpak. In 2019 willen wij 250 bewoners uit Poelenburg en Peldersveld 
oproepen. Dat is ongeveer 20% van het totale bestand in deze wijken.  
Taal: Het aantal mensen uit de wijken Poelenburg en Peldersveld die taalles volgen is verder 
toegenomen. Op dit moment gaan 338 wijkbewoners naar taalles. Op 1 mei 2018 waren dit er 
255 en op 1 oktober 2017 waren dat er 139.   
Opvoeding/Onderwijs: In samenwerking met de schoolbesturen, VVE-organisaties, wijkteams, 
centrum jong en jeugdteam is de afgelopen maanden gewerkt aan een Masterplan over 
opvoeden en opgroeien. Hoofddoel is om de kinderen in deze wijken gelijke kansen te geven op 
een goede toekomst, als de kinderen in andere delen van de stad. De verlengde schooldag 
maakt onderdeel uit van het masterplan. Het streven is om dit jaar nog het Masterplan 
opvoeden en opgroeien vast te stellen.  
Vuil: De afgelopen maanden is samen met bewoners en professionals (Wijkbeheer en 
Onderhoud, huismeesters, HVC, BewonersWerk en Straattoezicht) gewerkt aan het realiseren 
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van ons doel om van Poelenburg en Peldersveld schone wijken te maken. Dat doen we aan de 
hand van 3 sporen. (1) systeem op orde, (2) regels bekend en (3) strikte handhaving. Op alle 
drie de sporen hebben verschillende interventies plaatsgevonden. Met HVC zijn onder andere 
aanvullende afspraken gemaakt over het ophalen van aangemeld en gedumpt grofafval en de 
frequentie daarvan. Dit heeft geleid tot een flinke afname van de vuiloverlast. Daarnaast is sinds 
1 juni 2018 de inzet van straattoezicht verhoogd van 1,5 naar 2 fte. Dit jaar zijn in Poelenburg en 
Peldersveld 646 afvalbrieven verstuurd. Dat is 55% van het totaal aantal afvalbrieven die in 
Zaanstad zijn verstuurd.  

 

b) Uitvoering Wet bijzondere maatregelen grootstedelijke problematiek (Wbmgp): Op 1 juli 2018 is 
in de wijken Poelenburg en Peldersveld gestart met de uitvoering van de Wbmgp. Op 1 oktober 
waren er 24 sociale huurwoningen op de nieuwe manier verhuurd. 19 woningen aan 
woningzoekenden die werkzaam zijn in de non-commerciële dienstverlening en 5 aan 
woningzoekenden met een baan in de commerciële dienstverlening. Alle woningzoekenden 
beschikken over een startkwalificatie. 

 

Nr. 230 Partij CDA Onderwerp Paragraaf 3.1.3 
Vraag 
Het college van B&W zet in op sporten maar in de conceptbegroting staat weinig vermeld voor ouderen 
en sporten. 

a) Wat is de zienswijze van dit college op ouderen en meer sporten en welke rol wil zij hierin 
nemen? 

b) Schenkt de gemeente ook aandacht onder de diverse sportverengingen die Zaanstad rijk is dat 
hier ouderen ook actief mee kunnen blijven doen? 

Antwoord 
a) Het college ziet sporten cq. bewegen  als onderdeel van een gezonde en actieve levensstijl voor 

ouderen. Er ontstaan nu verschillende initiatieven op wijkniveau om samen te bewegen, zie 
bijvoorbeeld de oprichting van wandelgroepen. De gemeente staat hier positief tegenover en 
speelt hier vooral een verbindende rol in op wijkniveau. Ook heeft de gemeente middelen 
beschikbaar om beweegtoestellen voor ouderen in de openbare ruimte te plaatsen. Samen met 
partners wordt onderzocht wat goede plekken zijn om deze toestellen te plaatsen. 

b) Ook hierbij is het vooral zo dat dit op wijkniveau plaatsvindt door sportverenigingen te betrekken 
bij het organiseren van ouderenactiviteiten in de wijk. Ook zien we dat ouderen vooral als 
vrijwilliger actief zijn bij de sportverenigingen.  
Het Sportbedrijf is onze uitvoerende partner van het Sportbeleid en heeft de rol om verenigingen 
te ondersteunen. Zij ondersteunen en adviseren verenigingen bij het ontwikkelen van een 
vraaggericht aanbod van activiteiten voor diverse doelgroepen, waaronder ouderen. Een 
voorbeeld hiervan is “walking voetbal” speciaal gericht op ouderen. 

 

Nr. 231 Partij CDA Onderwerp Fietsen 

Vraag 
a) In Zaanstad fietsen we veel af alleen en Zaanstad groeit. Welke plannen heeft de gemeente om 

in de toekomst voldoende parkeerplaatsen te faciliteren.  

b) Is er bij een van de Zaanse NS stations sprake van tekort aan fietsparkeerplaatsen. 
Antwoord 

a) Een tekort aan fiets parkeerplaatsen wordt ervaren in het centrum en bij station Zaandam. In het 
centrum is uitbreiding voorzien door een nieuw fietsenstalling in de Rozenhof. 

b) Op station Krommenie Assendelft wordt een tekort aan fietsparkeerplaatsen gemeld. Echter, er 
is daar ruimte beschikbaar die wat verder lopen is. Voor uitbreiding is er geen ruimte.  
Op station Wormerveer wordt de stalling van de NS te weinig gebruikt. Die is de eerste 24 uur 
gratis. Handhaving zal hier strenger gaan optreden op verkeerd gestalde fietsen in de openbare 
ruimte. Op de andere stations is onlangs stallingruimte bijgebouwd. 
Bij station Zaandam ligt dat anders. Met het niet voortgaan van Het cultuurcluster is ook de 
fietsenstalling niet meer mogelijk. Onderzocht wordt of en hoe er op korte termijn een deel van 
de stalling gerealiseerd kan worden. Zolang onbekend is wat de functie wordt van het gebouw 

boven de beoogde fietsenstalling kan deze wellicht deels gebouwd worden.  
 

Nr. 232 Partij CDA Onderwerp Sportvoorzieningen 

Vraag 
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Paragraaf 3.3.2 Faciliteren van sportvoorzieningen en activiteiten op alle niveaus (pagina 49). In de 

specificatie van de baten op pagina 188 staat een jaarlijkse last opgenomen van € 1.309. Op zich 

vreemd dat onder de baten een last staat vermeld. En waar bestaat dit bedrag uit?  

Antwoord 
In dit bedrag is opgenomen de interne doorbelasting van een deel van de (ver)huur van 
gymzalen/sporthallen van vastgoed (bate) naar sport (last). 
Daarnaast zijn baten opgenomen inzake ontvangen bijdragen kunstgrasvelden en doorbelasting van 
interne uren. 

 

Nr. 233 Partij CDA Onderwerp Schoolgebouwen 

Vraag 
Paragraaf 3.3.3 Investeren in voldoende………………plek in de stad (pagina 50 en 51).  Op pagina 51 
staat geschreven dat Gemeente en schoolbesturen zich willen inzetten voor Energie-neutrale 
maatregelen binnen de bestaande schoolgebouwen. Bij de presentatie IHP tijdens het Zaanstad beraad 
van 11 oktober heeft de directeur van Zaanstad Primair uitgelegd dat de terugverdientijd voor dergelijke 
investeringen te lang duren (15 jaar). Zonder aanpassing op het investeringsbeleid zijn doelstellingen 
niet haalbaar. Wat betekent deze uitspraak voor de ambitie van dit college? 

Antwoord 
Schoolbesturen zijn verantwoordelijk voor het onderhoud van bestaande schoolgebouwen en krijgen 
hiertoe een lumpsum vergoeding vanuit het Rijk. De Beleidsadviseur/Teamleider Huisvesting (niet de 
directeur) van Zaan Primair heeft uitgelegd dat (duurzame) investeringen met een terugverdientijd van 
15 jaar voor de schoolbesturen te veel (financiële) risico’s met zich meebrengen. Het schoolbestuur van 
Zaan Primair (en ook dat van Agora) hanteert een afwegingstermijn van maximaal acht jaar. De 
investering dient binnen die termijn terugverdiend te worden. De ambities staan overeind. Of de 
doelstellingen niet haalbaar zijn zonder investeringsbeleid, vergt onderzoek. Het college gaat samen 
met de schoolbesturen in kaart brengen welke mogelijkheden er zijn om er voor te zorgen dat 
investeringen met een terugverdientijd langer dan acht jaar toch tot uitvoering gebracht kunnen worden. 
De uitkomsten van dit onderzoek zullen met de raad gedeeld worden. 

 

Nr. 234 Partij CDA Onderwerp Buurthuizen 

Vraag 
a) Welke criteria worden gehanteerd bij het voldoen aan de maatschappelijke opgave van 

buurthuizen? 

b) Wat zijn de prognoses t.a.v. Publieksbereik van een eventuele nieuwe buurthuisfunctie in de 

Wilgenstraat? 

c) Ziet dit college mogelijkheden voor meer samenwerking tussen scholen en buurthuizen? 
Antwoord 

a) De afgelopen twee jaar is er –in overleg met de buurthuizen- bewust voor gekozen om geen 
strakke criteria te hanteren bij activiteiten in/door buurthuizen die gericht zijn op de 
maatschappelijke opgaven in de wijk. Er is gekozen voor een opzet waarbij buurthuis, sociaal 
wijkteam en wijkmanager (en eventueel andere maatschappelijke partners) in samenspraak 
bekijken wat nodig is en vervolgens afspraken maken over de uitvoering. Door het buurthuis 
wordt de uitkomst van dit gesprek gebruikt bij de subsidieaanvraag voor maatschappelijke 
activiteiten. Uit de evaluatie van het buurthuisbeleid medio 2017 blijkt, dat verbetering van dit 
agenderend gesprek in verschillende wijken wenselijk is. In de aanbesteding van de sociale 
wijkteams voor 2019 is deze samenwerking dan ook nadrukkelijk benoemd.  

b) Er is geen kwantitatieve prognose gemaakt van het aantal bezoekers in de Wilgenstraat. In 
2018 en 2019 wordt gekeken of de Wilgenstraat in een behoefte voorziet en een goede 
aanvulling kan zijn op de bestaande buurthuisvoorziening Dirk Prins. Zo ja, dan zal een besluit 
moeten worden genomen over het opnemen van de Zuidhoek op de lijst van te subsidiëren 
buurthuizen. 

c) Zie ook de beantwoording onder a. Het college streeft naar brede samenwerking tussen 
relevante maatschappelijke partijen in de wijk. De wijkmanager en het sociaal wijkteam hebben 
daar een belangrijke faciliterende rol in. Buurthuizen en scholen zijn daarbij belangrijke 
samenwerkingspartners. 

 

Nr. 235 Partij CDA Onderwerp 3.3.1 Cultuur en jongeren 

Vraag 
Hoeveel Zaanse basisscholen hebben in 2017 en 2018 een georganiseerd bezoek gebracht aan het 
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Zaans museum. 

Antwoord 
Over deze gegevens beschikt de Gemeente Zaanstad niet. Het Zaans Museum is gevraagd een 
overzicht op te leveren. 

 

Nr. 236 Partij CDA Onderwerp Cultuur en erfgoed 

Vraag 
Hoorbaar erfgoed wordt in het huidige uitvoeringsprogramma Erfgoed niet genoemd. Hoe is de stand 
van zaken in Zaanstad? 

Antwoord 
Hoorbaar erfgoed is geen thema in Zaanstad. Met het uitvoeringsprogramma beschermen we met name 
de gebouwde monumenten. 

 

Nr. 237 Partij CDA Onderwerp Paragraaf Ouderen 

Vraag 
a) Is er, net als bij starters op de woningmarkt, sprake van een wachtlijst voor ouderen die wachten 

op een passende woning? 

b) Hoe is inmiddels de stand van zaken m.b.t. De proeftuin van Eenzaamheid naar Leefplezier? 
Antwoord 

a) Net als jongeren moeten ook ouderen die voor een sociale huurwoning in aanmerking willen 

komen zich inschrijven bij Woningnet. Zij kunnen reageren op reguliere woningen of specifieke 

woningen voor senioren (aanleunwoningen en gelabelde seniorenwoningen), die op basis van 

inschrijfduur worden toegewezen. Omdat ouderen vaak een lange inschrijfduur hebben, hebben 

zij veel meer kans op een woning dan een jongere. Er zijn grote verschillen tussen complexen in 

mate van belangstelling en dus benodigde inschrijfduur.  

b) De Proeftuin van Eenzaamheid naar Leefplezier is inmiddels geen pilot meer.  De werkwijze is 

in Krommenie nu omgezet naar een reguliere wijze waarin wijkteam samen met inwoners, 

partnerorganisaties en inmiddels ook lokale ondernemers samenwerkt om eenzaamheid te 

voorkomen, te signaleren en tegen te gaan. De opbrengsten van de proeftuin zijn aan de 

overige wijkteams gepresenteerd en er is een ervaringsdocument opgezet en gedeeld. In de 

opdrachtverstrekking aan de wijkteams wordt specifiek ingegaan op de resultaten van de 

proeftuin en de vraag aan wijkteams hoe zij invulling geven aan de bestrijding van 

eenzaamheid. 

 

Nr. 238 Partij CDA Onderwerp Woningbouw 

Vraag 
Paragraaf 4.1 Zaanstad wil de woningbouwproductie versnellen naar 1000 nieuwe woningen per jaar. 
a) Wat doet de gemeente om prijsopdrijving te voorkomen door massale aankoop van woningen door 

bedrijven en instanties voor eigen gewin? 
b) In welke mate gaat de gemeente woningen voorbehouden aan inwoners (zowel starters als 

doorstromers) van de gemeente Zaanstad? 
c) Op welke wijze gaat de gemeente ervoor zorgen dat bewoners die nu naar eigen beleving te ruim 

wonen goed geïnformeerd zijn over doorstomen en fysiek kunnen doorstromen naar compacte en 
veilige en passende (senioren) huurwoningen, zowel in de sociale huur als vrije sector? 

d) In hoeverre stuurt de gemeente bij de in het coalitieakkoord genoemde woningbouwprojecten op 
sociaal gedifferentieerde woonvormen, zoals het bouwen van Zaanse hofjes. 

Antwoord 
a) Gemeenten hebben op dit moment geen instrumenten om opkopen van woningen in de bestaande 

voorraad tegen te gaan. Wel zijn de MRA-gemeenten in overleg met het Rijk over een zogenoemde 
‘noodknop’ om vrije sector huurwoningen, zoals aangekochte woningen, tegen te hoge huurprijzen 
te verhuren. Zie hiervoor de brief van de MRA aan de minister die u medio in oktober heeft 
ontvangen. Voor wat betreft de nieuwe plannen is de inzet om te komen tot prijsafspraken over de 
huurprijsstijging met beleggers.  
 

b) De Huisvestingswet gaat uit van het principe van vrije vestiging. Regionaal is geregeld dat  50% van 
de woningen met voorrang aan regionaal woningzoekenden toegewezen wordt, waarvan maximaal 
de helft (25%met voorrang aan lokaal woningzoekenden toegewezen wordt. In de regionale 
discussie over de woonruimteverdeling is geagendeerd dat er meer verband wenselijk is tussen 
woonruimteverdeling en omvang van de sociale voorraad en de nieuwbouw van sociale 
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huurwoningen. Gemeenten met een grote inspanning op het gebied van nieuwbouw of behoud van 
de sociale voorraad zouden dan meer beloond worden in de vorm van een groter aandeel 
toewijzingen aan lokale woningzoekenden. Zie hiervoor de notitie met uitgangspunten voor de 
woonruimteverdeling waarover een zienswijze van de raad wordt gevraagd op 22 november a.s.  Uit 
de cijfers woningnet blijkt dat het grootste deel van het vrijkomende woningaanbod wordt betrokken 
door een woningzoekende uit Zaanstad (65-70%). 

 
c) Zowel het verzorgen van informatie over verhuizing en woningaanpassing als het vergroten van het 

woningaanbod geschikt voor senioren zijn onderdeel van het Strategisch actieprogramma rondom 
ouder worden in Zaanstad.  Ook corporaties zetten in op doorstroming van senioren . De inzet van 
instrumenten en het effect hiervan wordt geagendeerd voor de actualisatie van het 
Uitvoeringsprogramma wonen.  

 
d) De gemeente stuurt op locaties die geschikt zijn voor bijvoorbeeld senioren (o.a. in de buurt van 

winkels). In de meeste gevallen is deze bouwgrond eigendom van derden. De gemeente voert 
gesprekken met diverse initiatiefnemers en brengt deze in contact met marktpartijen die 

bouwplannen ontwikkelen.    
 

Nr. 239 Partij CDA Onderwerp Paragraaf 5.3.2 Functionerende regen- en 
afwatersystemen 

Vraag 
a) Zorgt de gemeente ervoor dat nieuw gebouwde woningen de verplichte hemelwaterafvoer krijgen? 

b) Zet de gemeente actief in om nieuwe woningen die gebouwd worden te voorzien van groene 
daken? 

Antwoord 
a) Ja, in het bouwbesluit is geregeld dat regenwater en afvalwater op de erfgrens gescheiden 

wordt aangeleverd. Ligt er een gemengd rioolstelsel in de straat dan worden deze afvoeren 
gekoppeld, als er een gescheiden rioolstelsel ligt dan worden ook de afvoeren apart 
aangesloten. De intentie van deze regelgeving is dat bij vervanging van gemengde rioolstelsels 
effectiever overgegaan kan worden naar gescheiden stelsels. Als een perceel, waarop 
nieuwbouw wordt gerealiseerd, grenst aan een sloot, dan wordt op basis van de Waterwet voor 
geschreven dat regenwater niet in het gemeentelijk rioolstelsel mag maar direct geloosd moet 
worden in de sloot.  

b) Nee, dat wordt op dit moment niet gedaan. Dit is mogelijk een oplossing die van belang bij de 
aanpak van klimaatverandering. Eind 2020 moet er een plan van aanpak liggen voor de periode 
tot en met 2050. In deze plannen van aanpak  wordt gekeken naar effectieve maatregelen. Bij 
het opstellen van die plannen van aanpak wordt ook gekeken naar de groene daken. 

 

Nr. 240 Partij CDA Onderwerp Programma 7 Bestuur en Financieren 

Vraag 
Specificatie lasten (pagina 187). Waarom stijgen de kosten van ”college van B&W” in 2022 naar € 3.439 

(in 2021 is dat nog € 2.710). 

Antwoord 
Zie het antwoord op vraag 191. 

 

Nr. 241 Partij CDA Onderwerp Financiële kengetallen  

Vraag 
Financiële kengetallen (pagina 111). De netto schuldquote neemt toe van 129% naar 154% in 2022. Er 

is sprake van een hoge schuldpositie volgens de VNG bij een percentage van boven de 130%. 

Natuurlijk is de rentestand laag, waardoor de betaalbaarheid van de schuld makkelijker op te brengen is. 

Wat betekent het overschrijden van de norm 130% voor dit College en welk risico loopt de gemeente als 

de rente gaat stijgen? 

Antwoord 
De netto schuldquote ken geen wettelijke normering en het college verbindt aan de hoogte ervan  geen 
directe consequenties. De hoogte en betaalbaarheid van de rentelasten krijgt daarentegen meer de 
aandacht. Het huidige renterisicobeleid biedt voldoende garantie tegen eventueel snel stijgende rente. 
Zaanstad hanteert een scherpere renterisiconorm (10%) dan wettelijk is toegestaan (20%). Daarmee 
staat jaarlijks maximaal 10% van de leningenportefeuille bloot aan renteherzieningen Dit maakt de 
begroting op de korte en middellange termijn minder gevoelig voor rentestijgingen. Daarnaast is nog een 
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aanzienlijk deel van de vaste schuld gefinancierd tegen (veel) hogere niveau’s dan de huidige markrente 
waarmee de gemiddelde rente van de leningenportefeuille verder zal dalen. Omdat vanaf 2017 
investeringen met maatschappelijk nut worden geactiveerd zal het primair surplus en daarmee de 
aflossingscapaciteit van de gemeente toenemen. 

 

Nr. 242 Partij CDA Onderwerp Paragraaf Investeringen 

Vraag 
a) Wensenlijst (pagina 178 en 179). Wat houdt de genoemde investering van € 10,5 miljoen in 

“kwaliteit bestaande woningbouw” in? 

b) pagina 179. Wordt de benodigde 12,3 mln voor het sportpark Hoornseveld gefinancierd uit de 

opbrengst van woningbouw op het terrein van de Slag en de voormalige de Vang? 

c) Pagina 179. Hoe kan het Transformatiefonds worden ingezet als bijdrage aan het bouwen van een 

sportpark? 

d) Wetende dat de vulling van het IF ontoereikend is voor alle wensen, waarom wordt in het 

raadsvoorstel expliciet gevraagd naar toevoeging van €9mln aan het IF voor maatschappelijke 

voorzieningen als gevolg van groei van de stad, terwijl het verlagen van het spoor (bij de Guisweg) 

nog op PM blijft staan? 

e) De opname uit het TF is relatief laag (gebruiksruimte 2018 = ca. € 15mln, 2019 = ca €20mln.) , 

terwijl de vraag naar woningen relatief hoog is. Volgens de figuur TF op pag. 181 komen de 

geraamde voeding en onttrekkingen van het TF pas in 2026 bij elkaar. Waarop is de prognose van 

de onttrekkingen uit het TF op gebaseerd? 
Antwoord 

a) Dit betreft het funderingsherstel van bestaande woningen. Voor een nadere toelichting wordt 
verwezen naar het MPG 18.2, paragraaf 5.2.  

b) Nee. In de begroting 2019 wordt voorgesteld de benodigde € 12,3 miljoen op de wensenlijst van 
het Investeringsfonds te zetten. Daarmee maakt deze investering onderdeel uit van de integrale 
afweging van de bestemming van de middelen uit het Investeringsfonds. Zodoende kan de raad 
op een volgend P&C-moment (bij kadernota of begroting) besluiten € 12,3 miljoen uit het 
Investeringsfonds daadwerkelijk te reserveren voor het Hoornseveld.  

c) Inzet van het Transformatiefonds is alleen mogelijk als aan de criteria van het 
Transformatiefonds voldaan wordt (zie 2016/204455). Een van de belangrijkste criteria is dat er 
extra woningen gerealiseerd worden, die er zonder een gemeentelijke bijdrage uit het 
Transformatiefonds niet zouden komen. In het geval van het Hoornseveld is het realiseren van 
extra woningen mogelijk  
- door het vrijspelen van de huidige locatie van zwembad De Slag in de Kleurenbuurt komt daar 
extra ruimte vrij voor gebiedsontwikkeling met zo'n 130 woningen.   
- door het vrijspelen van de huidige locatie Oostzijderveld fase 2 (locatie Zaanlandia/De Gouw) 
komt daar extra ruimte vrij voor gebiedsontwikkeling met zo'n 440 woningen. 
Zie ook 2018/8667  
Verdere uitwerking van de businesscase Hoornseveld zal moeten uitwijzen of aan alle criteria 
van het Transformatiefonds voldaan wordt en een onttrekking aan het fonds ter besluitvorming 
aan de raad kan worden voorgelegd. 

d) De maatschappelijke voorzieningen zijn toegevoegd door de relatie met de structurele 
verhoging aan het Investeringsfonds. in het coalitieakkoord en in de kaderbrief 2019-2022 is 
opgenomen:  
‘Om aan de behoefte van andere [anders dan onderwijshuisvesting] nieuwe maatschappelijke 
voorzieningen te voldoen, wordt de dotatie aan het Investeringsfonds verhoogd.’ 
De benodigde investeringen voor het Spoor onder de grond zijn nog onvoldoende 
gekwantificeerd om op te nemen in de begroting.  

e) De onttrekkingen zijn gebaseerd op een grove raming van kleinere bouwprojecten (tot ca 400 
woningen) in de eerste jaren en grotere projecten in latere jaren (Achtersluispolder en 
Kogerveld/ Slachthuisbuurt vanaf 2020, Krommenie / Wormerveer en Koog-Zaandijk vanaf 
2025). Zie ook de raadsinformatiebrief (2017/30200) over MAAK.Zaanstad. 

 

Nr. 243 Partij D66 Onderwerp Indicator aantal misdrijven 

Vraag 
Blz. 11 daling aantal misdrijven. Is er onderzoek gedaan naar de aangifte bereidheid en/of is het een 
resultaat van de inzet van extra politie capaciteit en de gemeentelijke handhavers?  

Antwoord 

https://zaanstad.raadsinformatie.nl/document/6894269/1/Meerjaren_Perspectief_Grondzaken_MPG_18_2
https://zaanstad.raadsinformatie.nl/document/4279913/1/
https://zaanstad.raadsinformatie.nl/document/6436696/2/raadsbesluit_en_besluitnota_locatie_keuze_zwembad_De_Slag_en_optimalisatie_sportpark_Hoornseveld24_05_18
https://zaanstad.raadsinformatie.nl/document/5558400/1/Maak_Zaanstad%20-%20stand%20van%20zaken%20per%20juli%202017
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Een daling van het aantal misdrijven kent niet 1 oplossing. Dat is een inzet vanuit verschillende partners 
op verschillende thema’s. De inzet van extra politie en handhavers draagt daar zeker aan bij, maar zo 
ook andere middelen die worden ingezet.  
Wat betreft onderzoek naar aangiftebereidheid, daar heeft het WODC (Wetenschappelijk onderzoek – 
en documentatiecentrum) een nationaal onderzoek naar gedaan in 2016. Zie hiervoor: 
https://www.wodc.nl/onderzoeksdatabase/2674-aangiftebereidheid.aspx 

 

Nr. 244 Partij D66 Onderwerp Indicator gescheiden afval 

Vraag 
Blz. 11, % Hoeveelheid gescheiden afval als aandeel van de totale hoeveelheid ingezameld afval. Deze 
cijfers verschillen met de kerncijfers op Blz. 73, hoe zit dat? 

Antwoord 
Zie het antwoord op vraag 137. 

 

Nr. 245 Partij D66 Onderwerp Weerstandsvermogen 

Vraag 
Blz. 17 In de college periode 2014-2018 is voor het weerstandsvermogen een bandbreedte  
afgesproken van 1,4 – 1,8. Deze wordt nu losgelaten. Waarom is dit verantwoord? 

Antwoord 
In het raadsbesluit 2011/35 is door de raad besloten over de bandbreedte en omvang van het 
weerstandsvermogen. Dit raadsbesluit ligt ook nog steeds te grondslag aan de nota 
weerstandsvermogen en de begroting, deze wordt dus niet losgelaten. 
De risicosimulatie van de huidige stand van de risico’s geeft een uitkomst in de vorm van een ratio die 
op dit moment geldt. Het geeft als het ware een voorspelling naar het einde van dit jaar (incidenteel), en 
dus geen meerjarig beeld. We kunnen in de komende jaren nog met aanvullende maatregelen risico’s 
verminderen maar er kunnen ook nieuwe risico’s bijkomen en risico’s afvallen.  
De risicosimulatie is dan ook altijd een momentopname, die we afrekenen over het lopende jaar (2018 
dus). Bij de jaarrekening beschikken we over de stand van het lopende jaar zodat we kunnen afromen of 
aanvullen. Dit wordt verrekend met het jaarrekeningresultaat. De risico’s worden dan opnieuw 
geactualiseerd zodat de meest actuele informatie betrokken wordt. Wanneer de ratio bij de jaarrekening 
enorm afwijkt ten opzichte van de begroting, zal dit geanalyseerd worden. 

 

Nr. 246 Partij D66 Onderwerp Toerisme, cultuur en Zaanse Schans 

Vraag 
Blz. 34 verkenning uitvoeren naar een programma enz. Is het college van plan om voor deze uitvoering 
ook een verkenner aan te stellen? 

Antwoord 
Ja, hiervoor is Eric van der Burg gevraagd. Zie ook de Raadsinformatiebrief Ontwikkelingen Zaanse 
Schans en het verdienmodel (2018/30367). 

 

Nr. 247 Partij D66 Onderwerp Buurthuizen 

Vraag 
Blz. 46 Ondersteunen buurthuizen Krommenie en Westerkoog. De functie staat vanwege as 
verhuizingen onder druk. Hoe concreet zijn de plannen, worden de wijkbewoners in de as 
ontwikkelingen meegenomen? 

Antwoord 
De gemeente en ontwikkelaar Sens zijn in vergevorderd stadium in het haalbaarheidsonderzoek van de 
nieuwbouwontwikkeling in het centrum van Westerkoog. Op dit moment vindt overleg plaats met 
Parteon en het stichtingsbestuur van buurtcentrum de Vuister over de haalbaarheid van herhuisvesting 
van de Vuister in nieuwbouw. Daarbij wordt ook  huisvesting voor het Sociaal wijkteam en Jeugdteam in 
acht genomen. 
Tijdens de planvorming heeft ontwikkelaar Sens diverse werksessies georganiseerd; in eerste instantie 
met direct betrokkenen binnen het plangebied, om samen de eerste planconcepten te bespreken en te 
optimaliseren. Vervolgens ook met omwonenden, waarbij een informatieavond is georganiseerd en ook 
zij hun reactie konden geven op de plannen. Ook is er een wijkenquête gehouden onder 2800 
huishoudens, waarop 535 reacties zijn binnengekomen. Aan de hand van de informatie en reacties zijn 
de plannen verder aangepast.  Geïnteresseerden kunnen via www.centrumplanwesterkoog.nl op de 
hoogte blijven van de planvorming, vragen stellen en zich aanmelden voor de informatiebrief.  
 
In Krommenie is de situatie nog minder concreet. Aan buurthuizen Palmboom en Pelikaan in 

https://www.wodc.nl/onderzoeksdatabase/2674-aangiftebereidheid.aspx
https://zaanstad.raadsinformatie.nl/document/6864540/1/Ontwikkelingen%20Zaanse%20Schans%20en%20het%20verdienmodel
https://zaanstad.raadsinformatie.nl/document/6864540/1/Ontwikkelingen%20Zaanse%20Schans%20en%20het%20verdienmodel
http://www.centrumplanwesterkoog.nl/
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Krommenie is (onafhankelijke) capaciteit beschikbaar gesteld om –met maatschappelijke partners en 
inwoners- de ideevorming over toekomstige buurthuisontwikkeling te faciliteren. Ook wordt in het kader 
van de cultuurvisie en de analysefase van MAAK.Noord aandacht aan de buurthuisontwikkeling in 
Krommenie besteed. Wijkbewoners worden bij die trajecten betrokken. 

 

Nr. 248 Partij D66  Onderwerp Meldkamer 

Vraag 
Blz. 83 Het verhuizen van de meldkamer drukt negatief op de exploitatie van het onderkomen van de 
Brandweer aan het Prins Bernhardplein. Hoe worden deze kosten opgevangen? 

Antwoord 
Het klopt dat dit negatief drukt op de exploitatie. De eerste drie jaar wordt vergoed door het ministerie 
van Justitie en Veiligheid, daarna is het risico voor de gemeente.  

 

Nr. 249 Partij D66 Onderwerp Belasting opbrengsten 

Vraag 
Blz. 96 belasting opbrengsten. Kan er een toelichting gegeven worden bij de (schommelende) 
opbrengsten van de parkeerbelasting 2017 – 2018 – begroting 2019? 

Antwoord 
Met de jaarrekening 2017 is duidelijk geworden dat de effectieve inzet van parkeertoezichthouders heeft 
geleid tot een hoger aantal naheffingsaanslagen en daarmee tot een stijging van de opbrengsten. Ten 
tijde van het uitwerken van het opbrengstenmodel 2018 was deze ervaring niet beschikbaar. Hierdoor is 
de begroting van 2018 lager ingeschat. Voor de begroting 2019 hebben we wel rekening gehouden met 
het hogere aantal naheffingsaanslagen en daarmee meer opbrengsten. 

 

Nr. 250 Partij D66 Onderwerp Veiligheidsregio Zaanstreek Waterland 

Vraag 
Blz. 143 Openbaar belang onder a t/m i. Het voorkomen van brand wordt hier gemist. Gaarne een 
toelichting. 

Antwoord 
Bij punt c. wordt verwezen naar artikel 3, eerste lid: 
 
“Wet veiligheidsregio’s, artikel 3 

1. Tot brandweerzorg behoort: 
a. Het voorkomen, beperken en bestrijden van brand, het beperken van brandgevaar, het 

voorkomen en beperken van ongevallen bij brand en al hetgeen daarmee verband houdt; 
b. Het beperken en bestrijden van gevaar voor mensen en dieren bij ongevallen anders dan brand.” 

 

https://wetten.overheid.nl/BWBR0027466/2018-09-19 

 

Nr. 251  Partij D66 Onderwerp Schadeschap Schiphol 

Vraag 
Blz. 154-155 Schadeschap Schiphol. Geen cijfers over 2017. Gaarne uitleg. 

Antwoord 
Inmiddels zijn de cijfers over het Schadeschap Schiphol bekend:  
 

 2016 2017 

Eigen vermogen  232468 233021 

Vreemd vermogen 83661 85085 

Resultaat -858 553 

 
 

 

Nr. 252 Partij D66 Onderwerp Subsidies Bibliotheken 

Vraag 
Blz. 200 Subsidies. Bibliotheken. Gaarne toelichting op de terugloop van de bedragen begroting 2019 
en bedrag plus uitleg over de getallen van 2020-2012-2022 

Antwoord 
De bieb (en dus het programmaonderdeel cultuur) heeft voor 5 jaar (2016-2020) een bijdrage gehad 
vanuit het programmaonderdeel onderwijs (3 x 100 en 2 x 70) voor een derde Biebbus. De looptijd van 
deze afspraak loopt af in 2021. Vandaar de terugloop in de bedragen. In de komende jaren zal gekeken 

https://wetten.overheid.nl/BWBR0027466/2018-09-19
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moeten worden of onderwijs opnieuw wil gaan bijdragen aan een derde Biebbus vanaf 2021. 

 

Nr. 253 Partij POV Onderwerp Cijfers Riool 

Vraag 
Tijdens de technische presentaties over onderdelen van de begroting dd 11 oktober jl. is door dhr. 
Brekelmans een vraag gesteld over de bijlage Taakvelden. 
De vraag handelt over het verschil tussen de lasten en baten op het taakveld 7.2 riolen. De lasten op dit 
taakveld zijn € 19,6 miljoen en de baten zijn € 22,6 miljoen. Een verschil van € 3 miljoen. Waarbij de 
vraag luidt: Komt dit verschil terecht in de algemene middelen? 

Antwoord 
Het antwoord op deze vraag is nee. Het is niet zo dat deze baten exact gelijk zijn aan de inkomsten uit 
de rioolheffing en dat de lasten exact gelijk zijn aan de kosten voor riool die aan de tarieven worden 
doorberekend.  
 
Voor het antwoord op deze vraag moet daarom verwezen worden naar de paragraaf Lokale heffingen: 
https://zaanstad.begroting-2019.nl/p10351/tarieven-rechten-leges. Daaruit blijkt dat de geraamde lasten 
voor riolen, waar tegenover dekking staat vanuit het tarief Rioolheffing, niet alleen bestaan uit lasten van 
taakveld 7.2 riolering, maar ook componenten uit andere taakvelden bevatten en in totaal uitkomen op 
€ 23 miljoen. In de paragraaf lokale heffingen wordt op pagina 100 duidelijk dat de inkomsten uit 
rioolheffing nagenoeg  gelijk zijn (97,4%) aan de lasten.  
 
Overigens is hier ook uit op te maken dat in de paragraaf lokale heffingen (pagina 100) voor taakveld 
7.2 riolering een bedrag aan kosten is opgenomen van € 18.250. In de bijlage taakvelden staat op 
taakveld 7.2 riolering een bedrag aan kosten opgenomen van € 19.550. Dit is een verschil van € 1.300. 
Onderstaande tabel geeft de verklaring van dit verschil: 
 

A. Lagere apparaatskosten in tariefmodel 1.091 

B. Lagere tractiekosten in tariefmodel i.v.m. toerekening aan afval en begraven 182 

C. Lagere dotatie voorziening vervangingsinvesteringen riool in tariefmodel 25 

Totaal 1.298 

 
Ad. A Lagere apparaatskosten 
In het tariefmodel riool zijn apparaatskosten opgenomen. Dit zijn de kosten die de organisatie maakt in 
verband met het beheer, de invordering en het onderhoud van het riool. In het tariefmodel vindt 
toerekening van de apparaatskosten plaats op basis van het aantal fte dat aan het product riool 
werkzaam is tegen de bijbehorende salarisschalen. In de begroting echter vindt verdeling van de totale 
organisatie brede apparaatskosten naar de verschillende prestaties plaats op basis van percentages 
waarvan wordt ingeschat dat dit werkzaam is voor de prestatie. Hierbij ontstaat een verschil waarbij de 
geraamde toerekening aan taakveld 7.2 volgens de bijlage taakvelden te hoog is (op taakveld 7.2 staan 
in de bijlage taakvelden apparaatskosten die indien je de totale formatie op dezelfde wijze zou toedelen 
als in het tariefmodel op een ander taakveld zouden zijn geraamd). De apparaatskosten in het 
tariefmodel zijn een juiste inschatting van de apparaatskosten die aan het riool kunnen worden 
toegerekend. 
 
Ad. B Lagere tractiekosten  
Het totaal aan tractiekosten is in de administratie geraamd op taakveld 7.2. Bij het opstellen van de 
tariefmodellen vindt een verdeling van deze tractiekosten plaats naar riool, afvalstoffenheffing en 
begraven op basis van het geraamde aantal uren. In de bijlage taakvelden staan de tractiekosten van 
afval en begraven ook op taakveld 7.2, terwijl dezelfde middelen feitelijk ook worden ingezet bij 
producten afval en begraven. In het tariefmodel vindt om die reden een verdeling van deze kosten naar 
de verschillende heffingen op basis van de inzet plaats. 
 
Ad. C Lagere egalisatievoorziening 
In het tariefmodel is de laatste mutatie in de voorziening vervangingsinvestering riool in de begroting, 
vanwege het moment waarop deze mutatie is gemaakt, niet meer verwerkt. Het tariefmodel was op dat 
moment gereed. 
 
Voor wat betreft de baten is de verklaring van het verschil (€ 197) tussen de bijlage taakvelden 
(€ 22.627) en de paragraaf lokale heffingen (€ 22.430) de toerekening van de baten die onder de 
apparaatskosten zijn opgenomen. Deze zijn (uiteraard) geen onderdeel van het tariefmodel, maar 

https://zaanstad.begroting-2019.nl/p10351/tarieven-rechten-leges
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worden als gevolg van de gehanteerde begrotingssystematiek, die hiervoor onder A is toegelicht, wel in 
de bijlage taakvelden procentueel aan het taakveld riool toegerekend. 

 

Nr. 254 Partij SP Onderwerp Funderingen bestuursdwang 

Vraag 
p.10 Er zijn de afgelopen jaren ruim honderd woningen waarvan de fundamenten zijn gesteld. Hoeveel 
van deze woningen zijn onder bestuursdwang hersteld? 

Antwoord 
In 2017 zijn er in totaal 126 particuliere woningen hersteld. In 2017 heeft 4 keer bestuursdwang geleid 
tot een betalingsregeling en funderingsherstel. Daarnaast is 1 pand in 2017 vlak voor daadwerkelijk 
herstel alsnog zelf hersteld door de nieuwe eigenaar. In de periode 1-1-2018 – 1-10-2018 zijn er 17 
handhavingszaken gestart m.b.t. funderingsherstel. Op dit moment zijn in 2018 3 adressen onder 
bestuursdwang hersteld. Bij 7 adressen gaat herstel onder bestuursdwang binnenkort starten. Gezien 
het feit dat het nu eind oktober is, vindt juridische afronding mogelijk pas in 2019 plaats. 

 

Nr. 255 Partij SP Onderwerp Stadhuis 

Vraag 
p.114 Aan het gemeentehuis zit een liftinstallatie voor glazenbewassing. Deze installatie heeft nooit 
gefunctioneerd maar er komt in het kader van het onderhoudscontract wel regelmatig een 
onderhoudsmonteur. 
a) Wordt deze installatie nog gerepareerd? 
b) De onderhoudsmonteur komt, schrijft uurtjes maar doet niets, want het apparaat werkt niet. Hoe is dit 
onderhoudscontract geregeld, wat kost het en kan het komen te vervallen zolang de installatie niet 
werkt?  
c) Omdat de glazenwasinstallatie niet werkt worden kranen gebruikt voor het wassen van de ramen. 
Wat zijn de extra kosten hiervoor?  
d) Er worden zonnepanelen geïnstalleerd op het dak. Daarvoor had de glazenwasser installatie kunnen 
worden gebruikt. Worden er nu extra kosten gemaakt voor het aanbrengen van de zonnepanelen?  
Antwoord 
De glasbewassingsinstallatie heeft inderdaad een lange periode van klachten gekend, maar die zijn nu 
niet meer aan de orde. De installatie wordt op dit moment gebruikt voor het plaatsen van de 
zonnepanelen en functioneert naar behoren. 

a. Er is een OH/Service contract aanwezig en dit onderhoud wordt consequent uitgevoerd  ook 
vanwege de strenge certificatie van de installatie. Alle geconstateerde gebreken worden 
gerepareerd/vervangen.   

b. De installatie is operationeel. De monteur doet werkzaamheden waarvoor betaling 
gerechtvaardigd is.  

c. De installatie is inderdaad in gebruik geweest voor het doel waarvoor deze is aangeschaft maar 
vanwege de(toenmalige) storingsgevoeligheid is het besluit genomen tot het inzetten van 
hoogwerkers. Tijdens het bouwtraject  van het Stadhuis is de ontwikkeling in de reikhoogte van 
hoogwerkers enorm toegenomen. Die ontwikkeling heeft eigenlijk het gebruik van de installatie 
voor de glasbewassing overbodig gemaakt voor bouwdeel B (lees bouwdeel met de werkhuizen 
aan de hoofdstraat).  
Het bouwdeel A ( lees bestuur deel en voorzijde stadhuis) is nooit bereikbaar geweest met de 
huidige glasbewassingsinstallatie, daarvoor moesten al hoogwerkers voor worden ingezet. 
Vanwege de storingsgevoeligheid is besloten deze ook in te zetten voor bouwdeel B. Inmiddels 
hebben we gemerkt dat dit voordelen heeft: de betrouwbaarheid, flexibiliteit en snelheid bij een 
hoogwerker is vele malen hoger. En bij windkracht 4/5 (en dat is het al snel op deze locatie) is 
het gebruik van de installatie al niet meer toegestaan, terwijl de hoogwerkers daar  geen last 
van hebben. Uitgaande van deze redenen heeft Facilitair besloten te blijven werken met 
hoogwerkers en geen gebruik te maken van de glasbewassingsinstallatie. De extra kosten zijn 
beperkt maar vallen weg tegen de extra kosten die moesten worden gemaakt bij storingen. 
Aandachtspunt: De installatie wordt nu ook gebruikt ( en in de toekomst) voor het plaatsen en 
onderhouden van de zonnepanelen. 

d. Installatie wordt wel gebruikt voor het plaatsen van de zonnepanelen.  

 

Nr. 256 Partij SP Onderwerp  

Vraag 
p.41 Tussen 2014 en 2018 was er een uitstroom uit de bijstand van tussen de 29 % en 38% naar werk. 
a) Hoe was de verdeling tussen full time en parttime?  
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b) Hoeveel van mensen die in voorgaande jaren zijn uitgestroomd naar werk hadden na 1 en 2 jaar nog 
werk?  
Antwoord 
De gevraagde informatie kan niet geleverd worden, omdat zowel a) als b) niet in de uitvoeringspraktijk 
geregistreerd worden, omdat daar geen noodzaak toe is. Wat we wel bijhouden is de groep mensen mét 
een uitkering die part time werken (maar hierbij is dus geen sprake van uitstroom). 

 

Nr. 257 Partij SP Onderwerp Indicatoren programma 4 

Vraag 
Bij de indicatoren op bos 61 ontbreken de volgende indicatoren: 

- Gemiddelde inschrijfduur woningzoekenden 
- Percentage sociale huurwoningen van het geheel 

Kunnen deze toegevoegd worden?  

Antwoord 
Dit is geen technische vraag. Het benoemen van indicatoren is een politieke keuze.  

 

Nr. 258 Partij SP Onderwerp Paragraaf Bedrijfsvoering 

Vraag 
De kosten voor externe inhuur stijgen.  

a) Vallen daar ook de schoonmakers en huismeesters onder?  

b) De gemeente Zaanstad streeft  naar een duurzame instroom en doorstroom van medewerkers 
die beginnen met een afstand tot de arbeidsmarkt. (Blz 131) Tegelijk wordt gebruikgemaakt van 
bedrijven die zelf voor het aannemen van personeel verantwoordelijk zijn, ook van 
gesubsidieerd personeel met een afstand tot de arbeidsmarkt. Deze instellingen hebben andere 
doelstellingen dan een duurzaam arbeidsverband, zij streven naar winstmaximalisatie. (Zoals 
Eurest/compass group). Hoe zorgt de gemeente Zaanstad dat deze conflicterende 
doelstellingen verenigbaar zijn?  

Antwoord 
Volgt nog 

 

Nr. 259 Partij PvdA Onderwerp Pedagogische samenwerking 

Vraag 
Bij het antwoord op vraag 53 wordt aangegeven dat het document gedeelde visie op pedagogische 
samenwerking niet is aangenomen. Wij willen die document graag ontvangen.  
 

a) Kunt u aangeven waarom het Bestuurlijk Overleg Onderwijs Zaanstreek dit document heeft 
afgewezen en wat er volgens het Bestuurlijk Overleg anders moest? 

b) In het antwoord wordt verwezen naar het actieplan Poelenburg Peldersveld. Hierin komt 
aandacht voor burgerschapsthema’s en methodieken op schoolniveau. Betekent dit dat de 
scholen geen rol voor zichzelf zien in een gezamenlijke wijkaanpak met verenigingen en 
buurthuizen om te komen tot een gezamenlijke eensluidende aanpak?   

Antwoord 
a) De schoolbesturen stonden niet achter het idee dat een methodiek zoals vreedzame school/ 

vreedzame wijk in de buurten wordt toegepast. Buurten verschillen en per buurt moet de aanpak 
bepaald worden.  

b) De schoolbesturen zien en nemen een rol vol in de pedagogische samenwerking. Zij 
participeren actief in het actie gebied Poelenburg/ Peldersveld en zijn medeopsteller van het 
Masterplan opvoeden en onderwijs. Ook in andere buurten zijn scholen actief in het formuleren 
van een pedagogische samenwerking. De aanpak verschilt per buurt. Wel geven scholen aan 
dat de beschikbare tijd hiervoor onder druk staat door de werkdruk op scholen. 

 

Nr. 260 Partij PvdA Onderwerp Grondstoffenplan 

Vraag 
Met de invoering van het  nieuwe “Grondstoffenplan” wordt het makkelijker om grondstoffen aan huis in 
te zamelen het aanbieden van restafval te ontmoedigen. Heeft het college daarbij ook rekening 
gehouden met zelfstandig wonende inwoners (veelal met beperking en/of ouderen) die veel 
incontinentiemateriaal aanbieden? Op welke wijze moeten/kunnen deze groep inwoners hun gebruikte 
incontinentiemateriaal aanbieden? 

Antwoord 
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Op dit moment voorziet het Grondstoffenplan niet in een apart inzamelsystem voor gebruikte luiers en/of 
incontinentiemateriaal. De luiers vormen echter één van de zes geprioriteerde grondstromen binnen het 
ontwikkelplan Circulaire Economie van de MRA, waar Zaanstad ook aan meewerkt. Op dit moment 
worden de luiers in nagenoeg de hele MRA nog niet apart ingezameld en verdwijnen in het restafval. De 
komende maanden worden twee projecten uitgewerkt die perspectief moeten bieden voor de circulaire 
inzameling en verwerking van luiers, waaronder het project ten aanzien van de verwerkingsinstallatie 
van de luiers in de MRA. Zaanstad volgt deze ontwikkelingen nauwlettend. In de komende maand(en) 
wordt duidelijk wat de exacte kosten en opbrengsten zijn, welke impact dit mogelijk heeft op de 
gemeenten en wat mogelijke inzamelmodellen voor luiers zijn. Deze input zullen wij gebruiken voor de 
uitwerking van lokaal voorstel voor het gescheiden inzamelen van luiers en incontinentiemateriaal in de 
komende periode. 

 

Nr. 261 Partij PvdA Onderwerp  

Vraag 
N.a.v. antwoord op vraag 55 participatiewet, is onze conclusie – op basis van dit antwoord - 
gerechtvaardigd dat effecten van de participatiewet -  in financiële zin -  volledig zichtbaar waren in 2017 

Antwoord 
Die conclusie is niet gerechtvaardigd. Voor de uitvoering van de participatiewet zijn er, van Rijkswege, 
drie financiële bronnen. Enerzijds is er een bron om de uitkeringen te betalen (de BUIG-uitkering, die 
wordt verdeeld dmv het objectieve verdeelmodel BUIG). Deze bron heeft zijn eigen dynamiek en 
onzekerheden (Zie hiervoor ook het antwoord op vraag 159). Daarnaast ontvangt de gemeente een 
Participatiebudget. Dit budget heeft ten doel om voorzieningen te betalen, waarmee mensen weer aan 
het werk kunnen. Een effectieve inzet van het Participatiebudget, zou – theoretisch gezien – moeten 
leiden tot een lager beroep op bijstand. Maar het causale verband tussen de twee is niet zonder meer te 
leggen. Gemeenten hebben dan ook intensief gelobbyd om die onzekerheid een plek te geven in de 
financieringssystematiek van Rijkswege. Ten slotte krijgt de gemeente een budget – dat niet toereikend 
is – om de uitvoering van de Wet Sociale Werkvoorziening van te bekostigen. Sinds de invoering van de 
Participatiewet hebben die drie geldstromen met elkaar te maken en invloed op elkaar. Ten behoeve 
van de vangnetaanvraag in 2017 is die invloed voor dat moment zichtbaar gemaakt, voor zover dat 
mogelijk was.  

 

Nr. 262 Partij PvdA Onderwerp Circulaire businessmodellen 

Vraag 
Aanvullende vraag op vraag 60:  
a) Kunt u concreet aangeven bij welke aanbestedingen isv is toegepast, los van circulaire 
businessmodellen?  
b) Kunnen we concluderen dat ISV alleen wordt toegepast bij circulaire businessmodellen?  
c) Welke risicoproducten heeft Zaanstad gedefinieerd en bij welke komende aanbestedingen zal ISV 
worden toegepast? 

Antwoord 
Bij alle door inkoop gebruikte aanbestedingsleidraden zijn de inkoopdoelstellingen van het Strategisch 
Inkoopbeleid, “Samen naar buiten: met inkoop meer bereiken” opgenomen. De wijze waarop gemeente 
Zaanstad de beleidsdoelstellingen in de aanbesteding verwerkt is weergegeven in het Programma van 
Eisen. 
 

a) Bij een aanbesteding WMO ZIN is een consultatie gedaan over het betalen van reële prijzen, dit 
heeft een direct relatie op het loon van medewerkers bij zorgpartijen. Dit betreft geen circulair 
businessmodel. 

b) Nee, internationale sociale voorwaarden worden dus niet alleen toegepast bij circulaire 
businessmodellen. 

c) Op de site van PIANOo (www.pianoo.nl) staat de Inkooppakkettenlijst PIANOo met de criteria 
over onder meer duurzaamheid vermeld. Per categorie document is soms ook ISV opgenomen 
en dat kan opgenomen worden in het Programma van Eisen van de aanbesteding. 

 

Nr. 263 Partij PvdA Onderwerp Jeugdwerkloosheid 

Vraag 
Aanvullende vraag op vraag 65.  
- Kunt u deze halfjaarlijke rapportage delen met ons?  
- Worden er doelen,  maatregelen en gerichte activiteiten gekoppeld aan de dashboard? 

Antwoord 

http://www.pianoo.nl/
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Volgt nog 

 

Nr. 264 Partij PvdA Onderwerp Multiculturele samenleving 

Vraag 
Vraag 73: Het is van belang is dat de gemeentelijke organisatie sensitief is voor de multiculturele 
samenleving en dit goed geborgd is. De extra capaciteit die is gecreëerd te handhaven en daarmee een 
vervolg te geven aan het project uit 2015. Namelijk, met betrekking tot de multiculturele samenleving 
met als doel maatschappelijke spanningen vroegtijdig te signaleren en aan te pakken en polarisatie 
tegen te gaan. Er waren extra formatieplekken gecreëerd. Dit allemaal zien we niet meer terug in de 
begroting.  
- Wat is er gedaan met de gelden m.b.t. multicultureel samenleven?  
- Is de kennis geborgd in de organisatie?  

Antwoord 
De gemeente heeft 1 fte voor een relatiemanager Multiculturele samenleving binnen de afdeling 
Relaties & wijkmanagement. Op deze functie zijn wat personeelswisselingen geweest. Per 5 november 
start de nieuwe relatiemanager. 

 

Nr. 265 Partij PvdA Onderwerp Programma Zaanstad promotie en Toerisme 

Vraag 
2016 heeft de Raad Motie 8 Versterking programma Zaanstad promotie en Toerisme aangenomen. 
Besluit dat: - de voor 2017 beschikbare financiële ruimte, begroot als bijdrage 2017 aan het 
ondernemersfonds Zaanstad, te bestemmen voor bovengenoemde activiteiten en in samenwerking met 
SMZ en overige partners dit verder uit te werken. - De betreffende ruimte voor 2018 en 2019 te 
reserveren, waarbij wordt voorgesteld om in 2018 de beschikbare middelen in te zetten voor : Het verder 
ontwikkelen van de Zaan als drager van het Marketing en toerisme beleid in Zaanstad. Bijvoorbeeld het 
realiseren van een 2de milieuvriendelijke Zaanhopper (Waterbus) en het ontwikkelen van een 
fietsdeelplan met bijbehorende bewegwijzering, routes etc. - Besteding van de betreffende ruimte voor 
2019 in de loop van 2018 vast te stellen in samenspraak met alle betrokken geledingen en deze ter 
vaststelling voor te leggen aan de raad.  
Kan het college aangeven welke activiteiten in 2018 zijn gerealiseerd en wanneer de Raad de 
voorstellen, ter besluitvorming, voor 2019 kan verwachten? 

Antwoord 
Zie de bijlage voor de activiteiten 2018  
Voorstel voor invulling motie 8 voor 2019 dient SMZ uiterlijk 30 november 2018 in.  

 

Nr.  Partij  Onderwerp  

Vraag 
 

Antwoord 
 

 
 
 
 
 



 

Bijlage bij vraag 9 
             

Kosten jeugdhulp 
            

 
presentatie 6 maart 18   presentatie 20 sep 18   begroting 19-22 

Onderdeel 2015 2016 2017 begr 2018   bijgestelde begr 18 prognose 18 dd 11-9-18   begr 19 begr 20 begr 21 begr 22 

Jeugd opvoed hulp 5,5 6,1 7,8 5,2   nvt nvt   nvt nvt nvt nvt 

Jeugd met beperking 2,5 2,8 5,9 2,4  nvt nvt   nvt nvt nvt nvt 

Jeugd-GGZ 8,4 8,1 7,2 6,9 
 

nvt nvt   nvt nvt nvt nvt 

Specialistische jeugdhulp      20,3 24,7-27,7  22,3 22,3 22,3 22,3 

Gecertificeerde instellingen 4,6 4,4 4,4 3,9   4,3 4,3   4,3 4,3 4,3 4,3 

Landelijk 0,5 0,6 1,3 0,5   1,3 1,5   1,3 1,3 1,3 1,3 

PGB 2,7 2,6 2,1 2,7   2,1 2,5   2,1 2,1 2,1 2,1 

Subtotaal 2e lijn 24,2 24,5 28,7 21,6   28,2 33-36   30 30 30 30 

Jeugdteams  5,3 8,3 9,5 9,5   9,5 9,5   8,9 8,9 8,9 8,9 

Totaal 1e en 2e lijn 29,5 32,8 38,2 31,1   37,5 42,5-45,5   38,9 38,9 38,9 38,9 

      

ZIN regionaal:20,5 ZIN regionaal: 24,7-27,7 
      

Begroting: 

 
 


